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روزنامه صبح ایران

با مشخص شدن نتایج قطعی صلاحیت ها و با توجه به این که بسیاری از چهره های اعتدالی و 
اصلاح طلب فرصت حضور به عنوان نامزد انتخاباتی پیدا نکرده اند، برخی از رسانه های تندرو چه در میان 
اندک اصولگرایان تندرو و چه در خیل عظیم انواع و اقسام اپوزیسیون خارج نشین، تلاش مشترکی را 
آغاز کرده اند. تلاش آنان  برای القای ناامیدی در میان رأی دهندگان است. این جریان ها برای القای این که 

مردم با صندوق رأی قهر خواهند کرد، انواع و اقسام ترفندها را به خرج می دهند.
بااینکه ادبیات اندک رسانه های وابسته به اصولگرایان تندرو با ادبیات رسانه های اپوزسیون خارج 
از کشور متفاوت است، اما هر دو یک هدف را دنبال می کنند. آنان در تلاش هستند که این گونه به 

رأی دهندگان القا کنند که رأی و نظرشان تأثیری ندارد. این تندروها می خواهند به مردم القا کنند که 
بهتر است از صندوق های رأی قهر کنند؛ اما با توجه به این که هم فعالان اعتدال گرا و اصلاح طلب هم 
مردم عادی رأی دهنده تجربه دوره های قبلی رادارند قطعاً در دوره فعلی استراتژی متفاوتی انتخاب 
خواهند کرد. القای قهر در انتخابات به نظر می رسد نمی تواند تأثیری بر رأی دهندگان به جریان اعتدال 
بگذارد. به این دلیل روشن که اکثریت این رأی دهندگان خاطره  دفعات قبلی که با صندوق قهر کردند را 
در ذهن دارند.   همین چهار سال قبل، در دوره مجلس قبلی در شهرهای بزرگ خصوصاً تهران برخی از 

نمایندگان تندرویی که بعدها جز مخالفان اصلی برجام و درد سرسازها برای ...

تحریم انتخابات یعنی قبول نتیجه ای شبیه به احمدی نژاد 

استراتژی تندروها برای شکست میانه روها

حماسه، همدلی و مشارکت
هیچ کس نباید با صندوق رای قهر کند

رئیس جمهوری در آیین گرامیداشت 22 بهمن:

حاشیه های راهپیمایی 22 بهمن

راهپیمایی ملی و برخی اقدامات میلی
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انقلاب اسلامی 
با محوریت سه گفتمان 

وقتی به صحنه امروز منطقه نگاه می کنیم از افغانستان 
و پاکستان تا عراق و سوریه شاهد نوعی افراط گرایی مذهبی 
و فرقه ای هستیم که نه تنها به عنوان مهم ترین موضوع 
جهان اسلام مطرح شده است بلکه به یکی از دغدغه های 

امروز جهموری اسلامی تبدیل شده است. درست است که تلاش جدی باید صورت گیرد 
که به این مسائل دامن نزنیم ولی امروز نمی توانیم منکر این مسئله شویم که این رفتارهای 
رادیکال و ناهنجاری های طائفی و فرقه ای به دغدغه و مشکلی برای جمهوری اسلامی 
ایران تبدیل شده است. جمهوری اسلامی ایران، از ابتدای شکل گیری گفتمانی را در 
جهان اسلام و منطقه طرح کرد که دارای سه محور مرکزی بود؛ انقلاب، جهاد و آزادی و 
مردمسالاری. که هرسه این رویکردها با منافع خارجی ها در منطقه در تضاد بود. اگر به نفوذ 
گفتمان انقلاب توجه کنیم می بینیم که تمام حرکت های بیداری که در منطقه رخ می 
دهد متاثر از گفتمان انقلاب اسلامی ایران بوده است. یا اگر گفتمان جهاد را مورد توجه قرار 
دهیم در می یابیم که تمام نهضت های جهادی که در منطقه به نتیجه رسیده است تحت 
تاثیر گفتمان جهادی جمهوری اسلامی ایران بوده است. نمونه آن حزب الله لبنان است 
که تحت تاثیر همین گفتمان جهادی شکل گرفت، رشد کرد و امروز به افتخاری در جهان 

اسلام و نماد مقاومت در مقابل رژیم صهیونیستی تبدیل شده است.
اگر به گفتمان آزادی و مردمسالاری و دموکراتیزاسیون بود، توجه کنیم می بینیم 
که چقدر ما توانسته ایم به لحاظ گفتمانی در منطقه موثر و الگو بخش باشیم. بسیاری از 
جریانات آزادی خواه منطقه به این الگو توجه کرده اند. انسداد سیاسی موجود در بسیاری از 
کشورهای خاورمیانه ای، ریشه بنیادگرایی و سلفی گری بوده و اگر ما موفق می شدیم که 
این گفتمان دموکراسی خواهی و مردم سالاری را در منطقه به پیش ببریم امروز شاهد این 
حجم از رادیکالیزم و افراطی گری در منطقه نبودیم. بنیادگرایی زاده تحجر است و تحجر 
در بستر انسداد فکری و سیاسی رشد و نمو می کند. بنابراین اگر گفتمان مردم سالاری در 
منطقه رشد می کرد و بازتاب آن را در نظام های سیاسی منطقه می دیدیم، رادیکالیزم از 
این منطقه رخت بر می بست و به مناطق دیگر مهاجرت می کرد. این سخن درستی است 
که هرجا رفتار دولت ها و حکومت ها و جنبش ها به سمت مردمسالاری حرکت کرده 
است با فرار حرکت های رادیکالیسم روبرو بوده ایم. بنابراین انقلاب اسلامی با محوریت 
این سه گفتمان توانست جای خود را در منطقه باز کند. ولی برخی نگاههای افراطی و 
برخی تحولات سیاسی به دامن زدن به سوء تفاهمات منجر شد. شیعه و سنی در طول 
تاریخ نوعی همزیستی مسالمت آمیز داشته اند ولی برخی سیاست های غلط به رفتارهای 
ناهنجاری در دو دهه گذشته منجر شده است. زمانی که مرحوم سید محمد حسین فضل 
الله خدمت حضرت امام آمد و طرح کنفرانس جهانی اهل بیت را خدمت امام تقدیم کرد 
امام گفت که طرحی بیاورید که دغدغه جهان اسلام باشد. یعنی شیعه و اهل بیت در فرایند 
جهان اسلام قرار بگیرد. از سوی دیگر رفتارهایی با نگاهی که بعضی از روحانیون شیعه دارند 
و رفتاری که برخی نسبت به موعودگرایی و میعاد گرایی دارند، موجب می شود که برخی 
از آن برای رودررو کردن شیعه و سنی سوء استفاده کنند. بنابراین بی تدبیری های خودی 
ها را نباید در این فرایند نادیده گرفت. ژئوپلتیک شیعه، عامل قدرت جمهوری اسلامی ایران 
بوده است. در حالی که در عراق در طول تاریخ شیعه مهجور بوده است، امروز قدرت در 
دست شیعیان است یا در بحرین شیعه از هویت خود در برابر آل خلیفه دفاع می کند. این 
اتفاقات از موضع قدرت و بر اساس ژئوپلیتیک شیعه رخ داده است ولی متاسفانه همزمان با 
این بازی قدرتمند نتوانسته ایم تنش زدایی کنیم. این ضعف دیپلماسی موجب شده که این 
پدیده ها در کنار هم جمع شوند و تبدیل به یک پیام غیر واقعی برای جهان سنت و دنیا 

شود به نحوی که امروز از خطر شیعی سخن گفته می شود.
فراموش نکنیم که در گفتمان انقلابی و جهادی و مردسالاری جمهوری اسلامی هیچ 
تقسیم بندی شیعه و سنی وجود نداشته است. هرکجا که نهضت اسلامی چه شعیه 
و چه سنی بوده، انقلاب اسلامی در کنار آن ایستاده است. جمهوری اسلامی ایران از 
نهضت اسلامی در افغانستان، اریتره، فیلیپین، مالی، آسیای مرکزی و قفقاز حمایت کرده 
است. بیشترین هزینه و بها را جمهوری اسلامی برای نهضت های اسلامی پرداخته است 
و کمترین برداشت و سود را به دست آورده است. این نشان دهنده این است که ما در 
توطءها ی دشمنان مورد خردمندانه و هوشمندانه تر بایست رفتار کنیم و بخش از آنچه 
امروز در صحنه منطقه می بینیم نتیجه همین بی دقتی خودی ها و نیرنگ وابستگان به 

نظام سلطه جهانی هاست.
امروز ملت ایران هزینه بزرگ همین آرمان فلسطین را می پردازند و به خاطر آرمان 
فلسطین تحریم می شود. این درحالی است که دنیای اهل سنت کمترین تلاش را برای این 
موضوع انجام داده است. یا هر تلاشی کرده اند پنهانی و بی سرو صدا بوده که گرفتار تحریم 
نشوند. بیشترین مصائب را جمهوری اسلامی به خاطر همین آرمانهای دنیای اسلام تحمل 
کرده است. بنابراین درایت در برخورد با این مشکل مهم ترین مسئله امروز ماست که اگر 

به آن بی توجهی کنیم آثار آن نه تنها ما بلکه منطقه و جهان اسلام را درگیر خواهد کرد.

فرمانده ناجا تشریح کرد:

بایدونبایدهای پلیس برای تبلیغات انتخاباتی
فرصت تبلیغات نامزدهای انتخابات مجلس خبرگان رهبری آغاز شده و تبلیغات برای 
انتخابات مجلس شورای اسلامی هم بزودی آغاز می شود و تا هفتم اسفند ماه کلیه نامزدها 
می توانند در چهارچوبی که قانون انتخابات برایشان مشخص کرده به تبلیغ خود و برنامه 
هایشان بپردازند، در این میان پلیس نیز از مدت ها پیش با راه اندازی قرارگاه تامین امنیت 
انتخابات، فعالیت های انجام شده را رصد و با تخلفات برخورد می کند، فرمانده ناجا در 
آستانه آغاز تبلیغات نامزدهای دو انتخابات بایدها و نبایدهایی تبلیغاتی را تشریح کرده است.

سردار حسین اشتری در گفت وگو با ایسنا، درباره نظارت پلیس بر تبلیغات نامردهای 
انتخابات دو مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری گفت: ناجا با توجه به وظیفه ذاتی و 
قانونی که بر عهده دارد نسبت به تامین امنیت انتخابات و برخورد با تخلفات انتخاباتی عمل 
خواهد کرد. وی با بیان اینکه پلیس هم در سطح جامعه و هم در سطح فضای مجازی با 
تخلفات برخورد خواهد کرد، اظهارکرد: در حال حاضر تمامی ضوابط انتخابات و تبلیغات 
انتخاباتی مشخص شده و در مواردی که نیروی انتطامی وظیفه ای بر عهده داشته باشد 
بر اساس این ضوابط و قانون عمل خواهد کرد. فرمانده نیروی انتظامی همچنین از اعلام 
این ضوابط و مقررات به نامزدهای انتخابات خبر داد و گفت: تذکرات لازم به نامزدهای 
محترم داده شد و امیدواریم شاهد رعایت قانون از سوی تمامی این عزیزان باشیم. به گفته 
اگر چنانچه افرادی بخواهند در فضاتی مجازی یا حقیقی دست به انجام تحرکات ساختار 

شکنانه و خلاف قانون بزنند، پلیس با آنها برخورد خواهد کرد.
برخورد با میتینگ ها و تجمعات خیابانی

اشتری درباره اینکه آیا نامزدها می توانند تجمعات و میتینگ های خیابانی برگزار کنند 
یا خیر نیز گفت: خیر، چنین اجازه به نامزدها داده نشده که درسطح معابر و خیابان ها 
میتینگ و تجمع برگزار کنند و درصورت مشاهده چنین مواردی حتما با متخلفان برخورد 
خواهد کرد. پلیس به عنوان مجری قانون به وظیفه خود برای اجرای قانون عمل خواهد کرد 
و انتظار می رود نامزدهای محترم نیز به قانون و وظایف قانونی خود عمل کنند. اشتری با 
تاکید بر اینکه پلیس نسبت به تامین امنیت انتخابات نیز اقدام خواهد کرد، گفت: تلاش ناجا 
برگزاری انتخاباتی پرشور و با مشارکت بالاست تا شهروندان بتوانند در سایه امنیت و آرامش، 

نماینده های خود را راهی مجالس خبرگان رهبری و شورای اسلامی بکنند.

رئیس ستاد انتخابات کشور:

تصمیم نهایی درباره صلاحیت ها
 با شورای نگهبان است

رئیس ستاد انتخابات کشور، با بیان اینکه تخلف های انتخاباتی تاکنون زیاد نبوده است، 
گفت: درباره بررسی صلاحیتها با شورای نگهبان تعامل داریم، اما در نهایت تصمیم با 

شوراست.
محمدحسین مقیمی در گفتگو با  مهر، با اشاره به آغاز تبلیغات نامزدهای انتخابات 
مجلس خبرگان رهبری از صبح روز پنجشنبه و تبلیغات انتخابات مجلس شورای اسلامی 
از پنجشنبه آینده، اظهار داشت: هدف از ورود به مجلس شورای اسلامی، قانونگذاری برای 
اداره کشور است و هدف از ورود به مجلس خبرگان نیز این است که کارهای مهمتری 
در این نهاد دنبال شود. وی ادامه داد: همه ما و تمام نامزدها و نیز کسانی که می خواهند 
از نامزدها حمایت و برای آن تبلیغات کنند، قانون را ملاک کار خود قرار دهیم تا هم 
نمایندگان ما به صورت قانونی و منطقی انتخاب شوند و هم از الان، کسانی که رأی نخواهند 

آورد، بدانند که به صورت قانونی تبلیغ کرده اند اما مردم به افراد دیگری رأی داده اند.
معاون سیاسی وزیر کشور ابراز امیدواری کرد که در هفتم اسفند ماه مردم به صورت 
پرشور پای صندوق های رأی حاضر شوند و در ایام تبلیغات نیز مسائل قانونی رعایت شود.

مقیمی همچنین درباره تخلف های انتخاباتی صورت گرفته تا این مرحله نیز گفت: 
تخلف هایی دیده شده، اما آنقدر نبوده است که به صورت رسمی و رسانه ای اعلام شود؛ 
مواردی هست که تذکر داده می شود و مواردی نیز وجود دارد که افراد به فرمانداری ها 
و هیات های اجرایی دعوت می شوند و با آنها صحبت می شود و مواردی نیز به چشم 
می خورد که از طریق دستگاه قضایی دنبال می شود. وی تصریح کرد: مردم ما، مردم فهیم 
و قانونمداری هستند و می دانند که اگر قانون را رعایت کنیم، مجلس قانونمندتری تشکیل 
خواهد شد. رئیس ستاد انتخابات کشور همچنین درباره تعامل وزارت کشور و شورای 
نگهبان در بررسی صلاحیت نامزدهای انتخابات آینده، اظهار داشت: بنای کار ما از ابتدا تا 
امروز، تعامل، مذاکره و صحبت با شورای نگهبان بوده و آنجا که تشخیص دهیم باید اقدامی 

انجام دهیم، پیگیری می کنیم اما در نهایت تصمیم با شورای نگهبان است.

الیاس نادران:

لاریجانی برای ریاست مجلس آینده 
رقیب جدی ندارد

یک نماینده اصولگرای مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه اصولگرایان در مجلس 
آینده اکثریت قاطع را به دست خواهند آورد گفت که احتمالا علی لاریجانی در دوره بعدی 

مجلس نیز رقیب جدی برای ریاست مجلس نخواهد داشت.
آینده  ترکیب مجلس  از  پیش بینی خود  در  ایسنا،  با  نادران در گفت وگو  الیاس 
اظهارداشت: مجلس آینده به لحاظ گرایش های سیاسی تفاوت اساسی نخواهد کرد و 
به نظرم اکثریت قاطع همچنان با اصولگراها خواهد بود اما ممکن است اشخاص جای 
یکدیگر را بگیرند و مردم فرد اصولگرایی را به اصولگرای دیگر ترجیح دهند. من امیدوارم 
اصلاح طلبان بتوانند اقلیت قوی از آدم های کارشناس و با تجربه به مجلس بفرستند. 
نماینده مردم تهران در مجلس اظهار کرد: من امیدوارم از اصلاح طلبان اشخاص قوی از 
نظر کارشناسی به مجلس بیایند و به تدوین بهتر قوانین ونظارت بهتر و رفتار دولت کمک 
کنند تا تعادلی در مجلس از نظر گرایش های سیاسی به وجود بیاورند. نادران درباره گزینه 
های ریاست در مجلس آینده نیز یادآور شد: من فکر نمی کنم رقیب جدی برای ریاست 

آقای لاریجانی وجود داشته باشد و به نظرم اتفاق فوق العاده ای از این جهت نمی افتد.
وی در پاسخ به سوال دیگری درباره رویکرد ائتلاف اصولگرایان به اعضای فراکسیون 
رهروان ولایت مجلس خاطر نشان کرد: ائتلاف اصولگرایان به هیچ وجه نسبت به گرایش 
های داخل جبهه اصولگرایی حساسیت منفی ندارد و اینکه در جاهایی مصلحت اندیشی 
صورت گرفته برای این است که ترکیب لیست ائتلاف منتج به نتیجه شود که فرایند 
مشخصی هم داشته اما اینکه عنایت ویژه ای وجود داشته باشد که مجموعه ای از 
اصولگرایان از ائتلاف حذف شوند این طور نیست و قصد بر ائتلاف حداکثری بوده است 
همانطور که آقای جلالی هم خودش گفت که به احترام روحانیت لیست مستقل نمی 
دهیم. من نمی دانم خود آقای جلالی هم تصمیم قطعی شان چیست زیرا برخی کاندیداها 

حوزه انتخابیه شان را از تهران به شهرستان ها تغییر دادند.

 کاظم جلالی:

 مستقل در انتخابات شرکت می کنم 
 رییس مرکز پژوهش های مجلس گفت: خبر نامزد شدن من از شاهرود و اینکه به 
دلیل قرار نگرفتن در لیست ۳۰ نفری اصولگرایان تهران این تصمیم را گرفتم از اساس 

کذب محض است.
کاظم جلالی در گفت وگو با ایلنا، در تشریح این موضوع که برخی نمایندگان می گویند 
نامه آقای لاریجانی به او برای حضور در انتخابات تبلیغاتی بود، اظهار داشت: ماجرای تصمیم 
من به کناره گیری از انتخابات مجلس و نامه آقای لاریجانی هیچ ارتباطی با بازی های 
سیاسی ندارد. تصمیم من از ابتدا بر این بود که حداقل برای این مقطع در انتخابات مجلس 
شورای اسلامی شرکت نکنم. او ادامه داد: اما با اتفاقاتی که بعداً افتاد و با صحبت هایی که 
با آقای لاریجانی داشتم و همچنین با توجه به نامه متواضعانه ایشان و در   نهایت تقاضاهای 
بزرگانی دیگر تصمیم گرفتم در انتخابات شرکت کنم. رییس مرکز پژوهش های مجلس در 
واکنش به اینکه عده ای می گویند چون او در لیست اصولگرایان تهران قرار نگرفته، به ناچار 
تغییر حوزه داده، اظهار داشت: خبر نامزد شدن من از شاهرود و اینکه به دلیل قرار نگرفتن 
در لیست ۳۰ نفری اصولگرایان تهران این تصمیم را گرفتم از اساس کذب محض است. 
این فعال سیاسی اصولگرا افزود: من به عنوان یک سیاستمدرا اصولگرا از تهران برای حضور 
در انتخابات مجلس نامزد شده ام و در حال حاضر فرصت نقل و انتقالات و تغییر حوزه 
نامزدهای انتخاباتی هم تمام شده است. جلالی در پایان خاطرنشان کرد: به صورت مستقل 
در انتخابات شرکت می کنم و هنوز در هیچ لیستی حضور ندارم و این مردم تهران هستند 

که در مورد رای دادن به من تصمیم می گیرند.

 مهر علیزاده:

تابع قانون هستیم
معاون رییس جمهور دولت اصلاحات گفت: دوست داشتیم نهادهای مسئول و شورای 

نگهبان با سعه صدر بیشتری برخورد می کردند و ملاحظات بیشتری داشتند.
محسن مهرعلیزاده در گفت وگو با ایلنا، تاثیر رد صلاحیت ها بر حضور مردم در انتخابات 
گفت: به هر حال تعدادی رد صلاحیت  شده اند، اما ما دوست داشتیم نهادهای مسئول و 
شورای نگهبان با سعه صدر بیشتری برخورد می کردند و ملاحظات بیشتری داشتند ولی با 
این وجود ما تابع قانون هستیم چرا که مشارکت مردم در انتخابات و حضور پای صندوق های 
رای امری بسیار ضروری و مورد تاکید مقام معظم رهبری بوده و هست. مهرعلیزاده با بیان 
اینکه امیدوارم رد صلاحیت ها روی حضور مردم تاثیری نداشته باشد، تصریح کرد: باتوجه به 
فضایی که در کشور ایجاد شده ان شاءالله رد صلاحیت ها در میزان مشارکت مردم بی تاثیر 
باشد. رییس سازمان تربیت بدنی در دولت اصلاحات ادامه داد: به نظر می آید مردم مسائل 
را از هم تفکیک می کنند، چرا که اصل نظام و حضورشان در انتخابات و همچنین تعیین 
سرنوشت و مشارکتشان در ترسیم آینده کشور اهمیت ویژه ای دارد و خود واقف اند که 
چگونه مسائل را از هم تفکیک کنند. او درباره عادلانه بودن شرایط انتخابات نیز گفت: مهم 
این است که مردم شرکت کنند. مهرعلیزاده با ابراز امیدواری از اینکه مردم با شور و شوق 
زیاد پای صندوق های رای حضور پیدا کنند، درباره رد صلاحیت سیدحسن خمینی گفت: 

در جریان کم و کیف آن قرار نگرفته ام، لذا نمی توانم نظر خاصی بدهم.

دبیر شورای عالی امنیت ملی:

به دنبال درگیری با هیچ کشوری نیستیم 
دبیر شورای عالی امنیت ملی ایران گفت: ایران به دنبال جایگاه طبیعی خودش در 

منطقه است و به دنبال جنگ با هیچ کشوری نیست.
به گزارش ایلنا، علی شمخانی در مصاحبه ای اختصاصی با فرانس ۲۴ گفت: ایران به 
دنبال جایگاه طبیعی خودش در منطقه است. او در این مصاحبه تأکید کرد ایران در ۳۷ 
سال گذشته به دنبال جنگ با هیچ کشوری نبوده است. دبیر شورای عالی امنیت ملی 
همچنین تصریح کرد: ایران در طول این سال ها در جهت دفاع از مردم خودش کار کرده 
است. شمخانی از خبرنگار فرانس ۲۴ پرسید: »بفرمایید حضور ناوگان فرانسه در خلیج فارس 
به دنبال چه نوع توسعه طلبی است؟ حضور انگلیس در خلیج فارس، برای اثبات چه منفعتی 

است؟ حضور ناوگان توسعه یافته آمریکا در خلیج فارس برای چیست؟« 
دریابان شمخانی عملکرد عربستان سعودی در یمن، سوریه، لبنان و ماجرای ۱۱ 
سپتامبر را ماجراجویانه و غیرمسئولانه خواند. او گفت: »جوان بودن، ماجراجوبودن و آماتور 
بودن حکومت فعلی سعودی، کار دشواری در منطقه ایجاد می کند.« شمخانی با بیان اینکه 
»ما هرگز به دنبال درگیری با هیچ کشوری نیستیم« گفت: »ما دنبال توسعه ایران هستیم.«

دبیر شورای عالی امنیت ملی علی رغم این تأکید کرد: از هیچ جنگ تحمیلی  هم واهمه 
نداریم. این را در ۸ سال دفاع مقدس ثابت کردیم.

عباس عراقچی:

 با برجام سیم های خاردار برداشته شد 
معاون وزیر امور خارجه کشورمان گفت: تا ابد مدیون شهدا هستیم. اگرچه سه سال با 
طرف های غربی جنگ اعصاب داشتیم و بی خوابی ها کشیدیم اما اقدامات ما در برابر کسانی 

که جان خود را برای دفاع از مرز و بوم ایران اسلامی دادند، چیزی نیست. 
 سید عباس عراقچی گشایش در مذاکرات ژنو را خواسته شهدا دانست و افزود: پس از 
عبور از مرحله غیرعبور ژنو، باز شدن این راه را از شهدا دانستم و تا ابد معتقدم مدیون خون 
شهدا هستیم. یاد شهدای هسته ای، شهدای جنگ تحمیلی، انقلاب و حرم را مایه عزت، 
افتخار، آبرو و قدرت ایران اسلامی می دانم. معاون وزیر امور خارجه با تبیین نقش دیپلماسی 
گردشگری در وحدت جهان اسلام،  گفت: گردشگری از مزیت های اصلی ایران است. این 
صنعت حتی می تواند بیش از صنعت نفت برای کشور درآمدزایی داشته باشد. در کنار آن 
با جذب گردشگران از سراسر جهان می توانیم، همدلی، همزبانی و تفاهم و به رشد صلح 
جهانی و جلوگیری از رشد سلطه و ظلم کمک کنیم. به گفته مذاکره کننده ارشد هسته ای 
کشورمان ضعف های درونی، اقدامات دشمنان و فقدان زیرساخت های لازم از مهمترین 

دلایل رشد نکردن صنعت گردشگری کشورمان است. 

خطیب جمعه تهران:

رمز پیشرفت حرکت درمسیر 
اقتصادمقاومتی است

خطیب جمعه تهران گفت: مردم نباید به وعده های مادی نامزدهای انتخاباتی اعتنایی 
کنند چون پیشرفت کشور در عمل کردن به فرمان های رهبری و حرکت در مسیر اقتصاد 

مقاومتی است.
حجت الاسلام کاظم صدیقی در خطبه دوم نماز جمعه تهران با اشاره به راهپیمایی روز 
۲۲ بهمن و سالروز پیروزی انقلاب اسلامی افزود: هر روز ملت و امت ما ورودی جدید به 
دین دارند و در ایام الله تنفس می کنند و در روز گذشته هم که روزی تاریخی بود، تجلی 
ولایت فقیه در ارکان و خانواده های مردم و جریان خون شهیدان را در رگ های مردم 
مشاهده کردیم. وی تصریح کرد: روز ۲۲ بهمن مردم مبارزه با استکبار را نشان دادند،حضور 
مردم رسانه ای عظیم بود و من قطره ای در دریای مردم بودم و ولایت تکوینی امام زمان 
)عج( را مشاهده می کردیم. وی با اشاره به برگزاری انتخابات مجلس شورای اسلامی و 
خبرگان رهبری در ۷ اسفند گفت: مردم با همین نیتی که به راهپیمایی آمدند، با همین 
نیت سرصندوق ها حاضر خواهند شد. حجت الاسلام صدیقی با سفارش به نامزدهای 
انتخابات، گفت: اخلاق اسلامی، قانون مداری، پرهیز از اسراف و صداقت را در نظر بگیرید، 
وابسته به برخی چهره ها نباشید، برخی به بعضی فتنه ها نباید متوسل شوند که این 
برایشان نان و آب نمی شود، پس نامزدها جنبه های اثباتی خود را ارایه دهند. خطیب 
جمعه تهران در پایان سخنان خود با تذکر به مردم با قرائت بخشی از وصیت نامه امام )ره( 
گفت: ایمان را درنظر بگیرید و نامزدها این وعده هایی که درباره مادیات می دهند، درست 
نیست، بلکه پیشرفت کشور در عمل کردن به فرمان های رهبری و حرکت در مسیر 
اقتصاد مقاومتی است. امام جمعه موقت تهران همچنین در خطبه اول نماز ضمن دعوت 
مردم و نمازگزاران به تقوی الهی،گفت: تقوی برای جلب نظر حق و زمینه حمایت خداوند 
و دستگیری بنده برای رسیدن به مقصد اعلا است. صدیقی تاکید کرد: تقوی برکت الهی 
است و نباید به آن به عنوان یک شعار نگاه کرد بلکه باید آن را در متن زندگی ، اداره ، خانه 

و هر مسوولیتی که داریم مورد عنایت قرارداد تا بتوان رضای الهی را جلب کرد.

یادداشت

اخبــار

 وزیر امور خارجه کشورمان با بیان اینکه 
فرصت حل و فصل بحران سوریه گذشته 
است، گفت: ضروری است کشورهای غربی 
و برخی کشورهای منطقه هر چه سریع تر 
واقعیات منطقه و خطر داعش را درک کنند.

سیما،  و  صدا  خبرگزاری   گزارش  به 
در  شرکت  برای  که  ظریف  جواد  محمد 
و  سوریه  به  کمک  بین المللی  نشست 
همچنین اجلاس امنیتی مونیخ به این شهر 
غربی  است، گفت: کشورهای  سفر کرده 
واقعیات  باید  منطقه  کشورهای  برخی  و 
مبارزه مشترک همه جانبه با افراط گرایی و 
فرقه گرایی در منطقه را درک کنند و به یک 
راه حل معقول برای پایان دادن به بحران 

سوریه برسند. 
وی با بیان اینکه فرصت حل و فصل 
بحران سوریه گذشته است، گفت: ضروری 

است کشورهای غربی و برخی کشورهای 
منطقه هر چه سریع تر واقعیات منطقه و 

خطر داعش را درک کنند. 
رئیس دستگاه دیپلماسی کشورمان در 

برخی طرف های  که  این سؤال  به  پاسخ 
شرکت کننده در اجلاس سوریه می گویند 
فرصت حل و فصل بحران سوریه تمام شده 
اما از سوی دیگر در روند مذاکرات کارشکنی 

می کنند، گفت: به نظر ما هم مدتی است 
ضرب الاجل  گذشته و به واقع بحران سوریه 
در رسیدن به یک راه حل به علت برخی 
پیش شرط   بر  اصرار  و  غلط  سیاست های 
های غیرقابل حصول، غیرمنطقی، نامعقول 

و غیرقانونی عقب افتاده است. 
ظریف با تأکید بر اینکه وقت تنگ است، 
افزود: کسانی که خارج از سوریه هستند 
وظیفه شان تسهیل روند صلح در سوریه 
است نه اینکه برای مردم این کشور شرط و 

شروط تعیین کنند. 
وزیر امور خارجه کشورمان در ادامه با 
اشاره به برخی کارشکنی ها در دور قبلی 
مذاکرات سوریه که منجر به تعلیق ادامه 
گفتگوها شد، افزود: اکنون در زمان بسیار 
مهمی قرار داریم و نیاز است مذاکرات با 

جدیت دنبال شود.

هشدار ظریف به سران کشورهای غربی و منطقه؛

خطر داعش را درک کنید

رای ملت در هفتم  رییس جمهوری گفت: 
اسفند ماه رای به امید، قانون و دفاع از حقوق خود 
و ساخت ایران عزیز خواهد بود، هیچ کس نباید با 
صندوق رای قهر کند. همه مردم باید پای صندوق 
آرا بشتابند، همانطور که رهبر معظم انقلاب دعوت 

کردند.
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام و المسلمین 
حسن روحانی روز پنج شنبه در آیین گرامیداشت 
۲۲ بهمن، افزود: در آستانه انتخابات سرنوشت ساز 
هستیم؛ در هفتم اسفند دو انتخابات بزرگ را پیش 
رو داریم، این مردم بزرگ در کنار صندوق آرا برای 

هر دو انتخابات حضور خواهند داشت.

* همه مردم باید پای صندوق آرا بشتابند
رییس دولت تدبیر و امید ادامه داد: انتخابات پیش رو 
مصداقی از همان گفت و گوی ملی است، انقلاب ما پای 
صندوق آرا تبلور پیدا می کند، امام راحل بعد از ۴۷ روز 
بعد از ۲۲ بهمن سال 5۷ ما را دعوت کرد و پای صندوق آرا 
شتافتیم و به جمهوری اسلامی ایران رای دادیم، مقاومت و 

اقتدار ما در سایه مشارکت ما است.
روحانی تاکید کرد: هیچ کس نباید با صندوق رای قهر 
کند، همه مردم باید پای صندوق آرا بشتابند، همانطور که 
رهبر معظم انقلاب دعوت کردند فرضا اگر کسی به نظام 
و حکومت نیز نقدی دارد نباید با صندوق آرا قهر کند، این 
صندوق حق الناس است و همه ما باید به این صندوق احترام 
بگذاریم، سرمایه اجتماعی ما در پای این صندوق خواهد بود.

*رای شما ملت حرف آخر را خواهد زد
رییس قوه مجریه تصریح کرد: امروز اگر کسی گله ای 
دارد، اگر شهروندی یا یک جریان سیاسی ناملایماتی را دیده 

است در عین حال باید فعالانه پای صندوق آرا برود.
روحانی ادامه داد: امروز باید بدانیم رای شما ملت حرف 
آخر را خواهد زد، هم در ایران، هم در منطقه، هم در جهان، 
رای شهروندان ما اعم از زن و مرد، پیر و جوان، دختر و پسر 
و اقوام مختلف می تواند راهگشا نه برای ما باشد که برای 

منطقه و جهان باشد. 

*رای مردم در هفتم اسفند
 رای به امید، عقلانیت و قانون است

رییس جمهوری همچنین گفت: رای شما در هفتم 
اسفند رای به امید، عقلانیت، قانون و دفاع از حقوق ملت 
است، رای هفتم اسفند ملت بزرگوار ایران رای به ساختن 

ایران عزیز برپایه گفت و گو و اعتماد است.
روحانی افزود: رای ما نه به آنهایی است که می خواهند به 
قانون پشت کنند، رای ما نه به آنهایی است که اهل منازعه 
و افراط هستند، رای ما امید و ایران آباد و آزاد است، ما ایران 

را خواهیم ساخت.
وی ادامه داد: ما عظمت این ملت و ملی این کشور را با 
هماهنگی، اتحاد و وحدت به نقطه مطلبوش خواهیم رساند. 

*هر کس برای وحدت ایران تلاش کند، انقلابی است
رییس جمهوری تصریح کرد: هر کس امروز خطری را از 
کشور دور کند او انقلابی است، هر کس امروز برای پیشرفت 
کشور قدمی بردارد، او انقلابی است، هر کس امروز برای 

وحدت ایران تلاش کند، او انقلابی است. 
روحانی افزود: ما امروز باید یک اقدام مشترک ملی را برای 
وحدت، آشتی ملی، اقدام ملی با اراده انقلابی و با هدایت های 

رهبر معظم انقلاب کار را به پیش ببریم.

*اصولگرا، اصلاح طلب و اعتدالی واقعی
 انقلابی هستند

رییس جمهوری در بخش دیگر از سخنان خود گفت: 
بین انقلاب و اصول و بین انقلاب و اصلاح فاصله ای وجود 
ندارد، اصولگرای واقعی، اصلاح طلب واقعی و اعتدالی واقعی 
همه انقلابی هستند. روحانی با بیان این که باید زبان انقلاب 
را روزآمد کنیم، افزود: ما اهل گفت و گو، اهل منطق و 
اهل مذاکره و اهل تفاهم هستیم، انقلابی در عصر ما یعنی 
اهل مشارکت، انقلابی یعنی اهل مدارا، انقلابی یعنی اهل 
مقاومت، انقلابی یعنی بتواند در بازار جهان برای فروش 
کالای کشورش قدرت رقابت داشته باشد انقلابی یعنی اهل 
امید انقلابی یعنی اهل نشاط اهل سازندگی. وی خاطرنشان 
کرد: انقلابی امروز می خواهد ایران را بسازد انقلابی امروز می 
خواهد به ایران منزلت بیشتر دهد، انقلابی امروز می خواهد 

چهره رحمانی و انسانی اسلام را به جهانیان معرفی کند. 
رییس جمهوری تصریح کرد: انقلابی امروز می خواهد به 
دنیا بگوید آنها که در منطقه به دروغ دم از اسلام می زنند و 
به کشتار مردم می پردازند آنها نه مسلمان نه انقلابی هستند 

هر کس امروز خطری را از کشور دور کند او انقلابی است.

* انقلاب اسلامی تنها یک انقلاب سیاسی نیست
رییس قوه مجریه همچنین در ابتدای سخنان خود سی 
و هفتمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی را به همه ملت 
بزرگ ایران، رهبر معظم انقلاب و همه آزادی خواهان جهان 
در سراسر دنیا تبریک گفت. روحانی با سلام و درود به روان 
پاک امام عزیز و راحل بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران و بر 
همه شهیدان انقلاب اسلامی و دفاع مقدس و سلام و تحیت 
به محضر مولای ما ولیعصر )عج( افزود: سی و هفت سال 
پیش در چنین ایامی قیام مردم ایران برای به دست گرفتن 
سرنوشت کشور به نتیجه رسید، مردم صدها سال بود که 
تحت نظام سلطه زندگی می کردند و یک فرد مستبد بر 

سرنوشت کشور حاکم بود.
وی ادامه داد: مردم در نهضت ها و قیام های متعددی و از 
جمله قیام بزرگ مشروطه به رغم موفقیت ها و پیروزی های 
فراوان نتوانستند استبداد را از سر این مردم بردارند. رییس 
دولت یازدهم یادآور شد: همچنین دهها سال بود که قدرت 
های خارجی و به ویژه آمریکا بر سرنوشت مردم مسلط بودند، 
مردم دیگر تحمل استبداد و استعمارو سلطه خارجی برایشان 
وجود نداشت و به دنبال آرمان استقلال آزادی و جمهوری 
اسلامی ایران بودند. روحانی خاطرنشان کرد: مردم در قالب 
همین سه شعار توانستند استقلال خود را به دست آورند به 
سطه خارچی پایان دهند، رهایی و آزادی را به دست آورند و 
در چهارچوب اسلام و ارزش های دینی نظامی را که خواست 
مردم بود با رای قاطع مردم برپا کنند. وی همچنین گفت: 
گمان نمی کنم که هیچ کس در این مسئله تردید داشته 
باشد که هیچ حرکت اجتماعی اگر از دل نهاد دین برآورده 

نمی شد و رهبری آن به عهده مرجع عالیقدر تقلید و رهبر 
مورد اعتماد مردم نبود، بسیج عمومی مردم اتفاق نمی افتاد. 
روحانی ادامه داد: باز هم گمان نمی کنم که اگر اسلام بدون 
تصویر جوان گرا و سازگار با علم و دانش تبیین نمی شد و 
دین و فرهنگ در کنار آرای قاطع مردم قرار نمی گرفت، 
نمی توانست نظامی مورد تکیه مردم و مورد احترام جهانیان 
در اواخر قرن بیستم قرار گیرد. وی تصریح کرد: ترکیبی که 
امام راحل برای ما بیان کرد یعنی جمهوریت و اسلامیت و 
فرمود جمهوری اسلامی ایران نه یک کلمه کم نه یک کلمه 
بیش، اگر چنین نبود شاهد چنین تحول شگرفی در جامعه 

خود نبودیم. 
رییس جمهوری اظهارداشت: مردم خواست دهها ساله 
خود را در کلام امام )ره( و رهبری امام )ره( متبلور دیدند، 
جهانیان در برابر این انقلاب شکوهمند، بزرگ و مردمی بهت 
زده شدند و دیدند که چگونه کلام یک رهبر دینی و معنوی 
این همه می تواند در جهان معاصر در میان مردم صاحب 
نفوذ باشد. روحانی خاطرنشان کرد: همه ما می دانیم که 
انقلاب اسلامی تنها یک انقلاب سیاسی نیست گرچه با 
سیاست تنگاتنگ آمیخته است اما مساله مهم اخلاق است، 

همواره اخلاق بر سیاست مقدم بوده است. 
توانست  اسلامی  اخلاق  با  )ره(  امام  شد:  یادآور  وی 
هنرمندانه انقلاب را از کنار نفرت و انتقام عبور دهد و اگر 
این کار هنرمندانه امام خمینی )ره( نبود، کشور سالیان دراز 
مبتلا به جنگ داخلی می شد، این مردم بودند که با راهبری 
امام )ره( و اخلاق اسلامی گل را در لوله های تفنگ زدند و 
نشان دادند چگونه انقلاب جاذبه ای دارد که می تواند همه را 
در مسیر حق و عدل جذب کند. رییس دولت تدبیر و امید 
تاکید کرد: دین اسلام پیام آور عدالت، اعتدال، مهربانی و 
برادری برای همه مردم است. البته مردم ما از دوران انقلاب 
برای تثبیت انقلاب و سال های بعد در برابر تجاوز بیگانگان 

قربانی های فراوان را تقدیم انقلاب کردند.

* دفاع از انقلاب وظیفه تک تک ما است
روحانی همچنین گفت: ما چگونه توانستیم در ۳۸ سال 
در برابر همه مشکلات ایستادگی کنیم؛ چون به هویت ایرانی 
و اسلامی خود بازگشته ایم چون امام عزت واقعی را برای 

ما تعریف کرد.
وی اظهار داشت: انقلاب ما در سایه وحدت و یکپارچگی 
توانست از همه مشکلات عبور کند؛ اسلام پناه همه ایرانیان 
و همه آنهایی است که در این کشور زندگی می کنند، اگر 
کسی هم مسلمان نباشد احساس می کند که اسلام پناه 
اوست، امروز وظیفه تک تک ما این است از این انقلاب 

شکوهمند و آرمان های آن به خوبی دفاع کنیم.
وی تصریح کرد: انقلاب ما انقلاب میدان دادن به زن و 
مرد، پیر و جوان بویژه جوانان عزیز بوده است امام راحل این 

راه را برای ما مشخص کرده است.
رییس دولت تدبیر و امید ادامه داد: اساس انقلاب، آزادی، 
آرای و حقوق اساسی مردم، اخلاق، اسلام و قانون مداری 
است، انقلاب، انقلاب همه مردم است، تعلق به هیچ جناح یا 

حزب خاص ندارد انقلاب از آن ملت ایران است.
وی یادآور شد: انقلاب در ذیل ایران و در ذیل اسلام و 
اخلاق و وحدت ملی تعریف می شود این میراث گرانبهای 
انقلاب تعلق به جناح خاص ندارد، از آن ملت بزرگ ایران و 
همه آزادی خواهان جهان است، انقلاب ما انقلاب بازگشت به 
اخلاق و مدنیت بوده و انقلاب ما انقلابی است که ما باید در 

بهار سی و هشتم این انقلاب دوباره آن را بخوانیم و ببینیم.

* مردم ایران صلح خواه هستند
رییس جمهوری در بخش دیگری از سخنان خود تاکید 
کرد که مردم ایران مردمی صلح خواه هستند، مردمی که 
برای ثبات و امنیت منطقه و جهان تلاش می کنند، ما به 
حول و قوه الهی با کمک مردم با رهنمودهای رهبر فرهیخته 
انقلاب توانستیم پرو ژه ایران هراسی را به شکست بکشانیم و 
دنیا را متوجه کنیم که مردم ایران مردمی منطقی و طالب 
زندگی مسالمت آمیز در سایه سایر کشورهای دوست منطقه 
هستند و تهدیدهایی که نسبت به صلح و امنیت جهانی 

نسبت به ایران نسبت می داده اند، بی اساس بوده است. 
روحانی ادامه داد: امروز ما در شرایطی قرار گرفته ایم 
که دوران ۳۷ ساله تثبیت انقلاب اسلامی را به پایان برده 
ایم، امروز روزی است که باید دوران پیشرفت همراه با عزت 
ملی آغاز شود و امروز روزی است که می بینیم بعد از ۳۷ 
سال قدرت های جهان به خوبی فهمیده اند که دولت ایران 
یک دولت موقت نیست. وی تصریح کرد: دولت ایران دولتی 
نیست که قابل انزوا باشد و ملت ایران ملتی نیست که بتوان 

اراده و تصمیمش را از صحنه اجتماعی و جهانی دور کرد.
رییس دولت تدبیر و امید اضافه کرد: امروز همه دنیا و 
همه قدرت های جهان به صورتی به اشتباهات ۳۷ ساله 
گذشته خود معترف هستند، همه دنیا و کشورهای جهان 

مایل به تعامل و روابط خوب با ملت بزرگ ایران هستند. 
روحانی افزود: شما در ماه های گذشته دیدید رییس 
جمهورس روسیه به تهران آمد و با او توافقات و قراردادهای 
مهمی به تصویب و تایید رسید رییس جمهورس چین 
برای یک  توافق  ایران آمد و  به  از یک ماه پیش  کمتر 
همکاری بلند مدت ۲5 ساله با این کشور بزرگ آسیایی 

منعقد شد.

*مردم بزرگ ما در برابر هیچ فشار و تهدیدی 
تسلیم نخواهند شد

وی ادامه داد: کشورهایی که سالیان دراز عادت کرده 
بودند تا با مردم به اصلاح جهان سوم از دید خودشان و 
حتی با مردم ایران با زبان زور سخن بگویند امروز بعد از 
حدود چهار دهه از پیروزی انقلاب به خوبی حس کرده اند 

و این مساله را لمس کرده اند که این مردم 
بزرگ ما در برابر هیچ فشاری و در برابر هیچ 

تهدیدی تسلیم نخواهند شد.
رییس شورای عالی امنیت ملی افزود: 
ایران بودند که  این مردم غیور سرزمین 
در دفاع هشت ساله خود در برابر تجاوز 
بیگانگان به دنیا نشان دادند که با استقامت 
و قدرت در برابر تجاوز می ایستند واین 
مرددم بزرگ ما بودند که در ۱۰ سال اخیر 
در برابر تحریم های بی سابقه بین المللی 

سر تسلیم فرود نیاوردند.
روزی  امروز  کرد:  روحانی خاطرنشان 
است که همه آنهایی که یا به خاطر کینه یا 
به خاطر بدفهمی از حرکت انقلابی مردم یا 
از روی بدخواهی در سایه فشار بر مردم ایران بودند امروز به 
خوبی در برابر عظمت مردم ایران سر فرود آورده اند و از اقدام 

های گذشته خود مایوس هستند.

*آنچه درمورد ملت ایران می گفتند
 بی پایه و بی اساس بود

رییس جمهوری همچنین اظهار داشت: امروز با پیروزی 
بزرگ ملت ایران در توافق هسته ای همه جهانیان فهمیدند 
که این ملت بزرگ و عظیم نه تنها در میدان جنگ و دفاع 
می تواند در برابر قدرت های جهان بایستد و آنها را وادار به 
شکست و سرافکندگی کند بلکه در عرصه دیپلماسی، در 
عرصه منطق، در عرصه استدلال هم در برابر جهانیان قدرت 
برتر را دارد و می تواند حقوق ملی خود را به کرسی بنشاند 
و با استدلال حقوقی و سیاسی، انسجام و وحدت ملی در 
سایه هدایت های رهبری تمام قطعنامه های ظالمانه شورای 
امنیت علیه ملت ایران را از بین ببرد و لغو کند و همچنین 
همه قطعنامه شورای حکام را برای همیشه به تاریخ بسپارد 
و به جهانیان ثابت کند که آنچه نسبت به مردم ایران می 
گفتند که ایران در پی تهدید کشورهای منطقه است دروغ 
می گویند. روحانی یادآور شد: آنچه راجع به ملت ایران می 
گفتند که دنبال ساخت سلاح کشتار جمعی و هسته ای 

است بی پایه و بی اساس بوده است. 
وی افزود: امروز شورای حکام آژانس بین المللی انرژی 
اتمی هم پذیرفته است، امروز سازمان ملل متحد پذیرفته 
است و بالاتر از آن افکار عمومی جهان هم به خوبی پذیرفته 
است که تبلیغات صهیونیسم و استکبار جهانی آمریکا علیه 
ملت ایران دروغ و از واقعیت تهی بوده است، مردم ایران 

مردمی صلح خواه هستند. 

* توان ملت ایران، کشور را 
به عرش پیشرفت می رساند

رییس جمهوری گفت: هوش و توان این ملت، تحصیلات 
جوانان، امکانات مادی و طبیعی کشور ما همه و همه می 
تواند کشور را به خوبی به عرش پیشرفت و سرافرازی در 
زندگی مادی و معنوی برساند. روحانی ادامه داد: رهبر معظم 
انقلاب در برنامه ششم توسعه دستور دادند که باید به رشد 
هشت درصدی برسیم، اگر بناست به این رشد دست یابیم، 
باید تمام سرمایه های داخلی در این زمینه فعال شود، علاوه 
به ۳۰ تا 5۰ میلیارد دلار در سال برای جذب سرمایه خارجی 
نیاز داریم و این کار امکان پذیر است، دلیل آن نیز تحولاتی 
است که در دو - سه سال اخیر در کشور شاهد بودیم، به رغم 

اینکه هنوز تحریم ها ادامه داشت.
وی توضیح داد: در زمینه انرژی در این دو سال و نیم 
توانستیم مقدار تولید گاز شیرین را برای مصرف خانه های 
مردم و صنایع ۱9۰ میلیون متر مکعب در روز افزایش دهیم، 
ما هفت فاز پارس جنوبی را در این دو سال و نیم به ثمر 
رساندیم، توانستیم در میادین مشترک نفتی که در مجموع 
69 هزار بشکه نفت تولید می شد، به ۱۱۰ هزار بشکه 
برسانیم و تا پایان امسال به ۲۳۰ هزار بشکه و تا پایان دولت 

به ۳5۰ هزار بشکه خواهیم رساند. 

*مردم برای پیشرفت کشور آمادگی دارند
رییس جمهوری همچنین اظهار داشت: این نشان دهنده 
آن است که مردم برای پیشرفت کشور آمادگی دارند، در 
زمینه پتروشیمی درآمد کشور در گذشته به قیمت سال 9۰؛ 
۱6 میلیارد دلار بود، امسال این درآمد به ۱۸ میلیارد دلار و 
سال آینده و تا پایان دولت به ۲۴ میلیارد دلار خواهد رسید، 
این موضوع به معنای آن است که کشور ما توان پیشرفت 

حتی در شرایط سخت داشته است.

* ایران کشور اول منطقه در تولید برق
روحانی در ادامه ارایه آمار دو سال و نیم گذشته افزود: ما 
در تولید برق در دو سال و نیم گذشته به کشور اول منطقه 
رسیده ایم، در طول این دو سال و نیم 5 هزار مگاوات به 
تولید برق اضافه شده و از 69 هزار مگاوات به ۷۴ هزار مگاوات 
رسیده است. وی تصریح کرد: همچنین 9۰۰ هزار متر مکعب 
بر آب های پشت سد افزوده شده و زمین های کشاورزی به 
آبیاری مدرن و نوین مجهز کرده ایم. رییس جمهوری در 
ادامه به ارایه آمار مربوط به دو سال و نیم گذشته پرداخت 
و گفت: ۲۷۰ هزار هکتار زمین های کشاورزی را به آبیاری 
مدرن مجهز کرده ایم، در واقع به مقدار ۲۰ درصد آنچه از اول 

انقلاب تاکنون انجام شده بود. 
رییس دولت یازدهم تاکید کرد: می توانیم در بخش 
های مختلف به نقطه ای برسیم که به خود متکی باشیم، در 
زمینه مواد غذایی و محصولات کشاورزی تراز تجاری منهای 
۸.۱ بوده است که این رقم در سال گذشته به منهای 5.۴ 
رسید یعنی حدود سه میلیارد دلار صرفه جویی در زمینه 
واردات مواد غذایی انجام شده است. وی اضافه کرد: این به 
آن معناست که ما در تمام زمینه ها قدرت برای حرکت و 
شرایط نوین کشور داریم و توانستیم ۱۱ میلیون نفر را تحت 

پوشش بیمه سلامت قرار دهیم.

* سال آینده سال شکوفایی و پیشرفت
 کشور ایران خواهد بود

روحانی همچنین گفت: در سال آینده پاداش فرهنگیان 
بازنشسته را پرداخت خواهیم کرد؛ دولت با همه توان در 
کنار مردم می تواند معضلات مردم را حل کند و سال آینده 
سال شکوفایی و پیشرفت کشور ایران به حول و قوه الهی 
خواهد بود. رییس جمهوری در پایان سخنان خود از حضور 
میهمانان خارجی شرکت کننده در مراسم راهپیمایی ۲۲ 

بهمن ماه تشکر و سپاسگزاری کرد.

رییس  جمهوری در آیین گرامیداشت 22 بهمن:

هیچ کس نباید با صندوق رای قهر کند
اخبار

سید  صادق خرازی



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,315,000یک مثقال طلا

996,120یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,770,000سکه بهار آزاد ی

9,810,000سکه امامی

4,900,000نیم سکه

2,610,000ربع  سکه

1,730,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

SX 23,000,000تیبا 

 19,500,000سایپا 132



هدف گذاری برای تغییر شاخص های پولی و بانکی در شرایطی در 
برنامه ششم توسعه گنجانده شده و بر این اساس در پایان سال 1399 
شبکه بانکی از بهبود قابل توجهی برخوردار خواهند شد که به اعتقاد 
معاون سابق بانک مرکزی در فضایی که هنوز در ساختار نظام بانکی 
تجدیدنظر نشده و چالش های قبلی پابرجاست، آنچه در برنامه توسعه 

آمده حرف های زیبا و آمالی است که هیچ گاه تحقق پیدا نمی کند. 
به گزارش ایسنا، آنچه که دولت در لایحه برنامه ششم توسعه ارائه 
کرده حاکی از جهشی مثبت در حوزه بانکی بوده و ظاهرا خبرهای 
خوبی برای آن دارد. قرار است از بار سنگین تامین مالی اقتصاد که 
بر دوش شبکه بانکی است تا حدی کاسته شده، شاخص های کلان 
بهبود یافته و از سویی دیگر بدهی کلان حدود 140 هزار میلیارد 
تومانی دولت به بانک ها و بانک مرکزی هم تا سال 1399 یعنی سال 

پایانی برنامه ششم توسعه تسویه کامل شود. 
طبق هدفگذاری های انجام شده و در صورت عملیاتی شدن برنامه 
ششم توسعه، شش شاخص اصلی پولی و بانکی به استاندارهای 
بین المللی نزدیک شود که خود می تواند در صورت تحقق به کلی 
فضای نظام بانکی را تغییر دهد. این در حالی است که در زمینه 
نقدینگی با رشد حدود 22.3 درصدی و رقمی بالغ بر 900 هزار 
میلیارد تومانی فعلی، رشد حدود 17 درصدی در نظر گرفته شده 
است. هر چند که بانک مرکزی معتقد است رشد فعلی نقدینگی تا حد 
زیادی نشات گرفته از پوشش آماری بانکها و موسسات غیر مجازی 
است که در دوسال گذشته تحت نظارت بانک مرکزی قرار گرفته اند. 

همچنین در مورد کفایت سرمایه بانک ها به عنوان یکی از چالش 
های فعلی نظام بانکی که فاصله قابل ملاحظه ای نیز با استانداردهای 
بین المللی دارد نسبت 10 درصد تعیین شده است. این در حالی است 
که با وجود استاندارد حدود 12 درصدی، در حال حاضر نسبت کفایت 
سرمایه در شبکه بانکی به طور متوسط به حدود پنج درصد می رسد. 
معوقات بانکی نیز به عنوان یکی از دغدغه های بانک ها، در برنامه 
ششم توسعه از کاهش بیش از 50 درصدی برخوردار است. به طوری 
که نسبت مطالبات غیرجاری به کل تسهیلات باید از 12.1 به پنج 
درصد کاهش یابد. در حال حاضر میزان معوقات بانکی بالغ بر 90 هزار 

میلیارد تومان است. 
دو جهش رشد دیگر در شاخص های کلان پولی و بانکی نیز دیده 
می شود که قابل اهمیت است. نسبت سپرده های پس انداز قرض 
الحسنه به کل سپرده ها، از حدود 5.2 به 10 درصد در پایان سال 
1399 افزایش خواهد یافت. این در حالی است که اکنون کاهش 
پرداخت  کاهش  موجب  بانک ها  در  الحسنه  قرض  منابع  میزان 
تسهیلات در این زمینه شده به گونه ای که در سال گذشته برای 
شروع پرداخت تسهیلات ازدواج ، بانکها از منابع خود در این رابطه 
هزینه کردند و شبکه بانکی تنها توانست پرداخت تسهیلات ازدواج را 

آغاز کند. به دلیل کمبود منابغ قرض الحسنه ، توان افزایش سقف وام 
ازدواج از سه میلیون تومان بیشتر نیز وجود ندارد. 

به کل دارایی ها  نقد شونده  به نسبت دارایی های  رشد دیگر 
اختصاص دارد که باید از دو درصد فعلی به 10 درصد در پنج سال 

پیش رو افزایش یابد. 
همچنین از دیگر تغییرات هدفگذاری شده در برنامه ششم توسعه، 
کاهش حدود 50 درصدی نسبت خالص دارایی های ثابت به حقوق 
صاحبان سرمایه است که از 79.4 به 30 درصد کاهش پیدا خواهد 

کرد. 
تحول شاخص های پولی و بانکی و تغییرات در شبکه بانکی در حالی 
در لایحه برنامه ششم توسعه دیده می شود که گرچه هنوز توضیحی 
در رابطه با چگونگی دست یابی به این ایده آل ها ارائه نشده و مشخص 
نیست که با وضعیت فعلی که نظام بانکی وجود دارد چگونه قرار است 
این اهداف محقق شود که برخی کارشناسان بر این باورند تا هنگامی 

که نظام بانکی متحول نشود نمی توان به هیچ یک از بندهای بانکی 
برنامه ششم توسعه دست پیدا کرد. 

آمالها در برنامه ها می آیند، اما محقق نمی شوند
در این زمینه حیدر مستخدمین حسینی- معاون سابق بانک مرکزی 
و کارشناس امور بانکی - در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، با اشاره به اینکه 
اهدافی که برای مسایل بانکی و یا شاخص های دیگر از جمله نرخ 
بیکاری، شاخص کسب و کار ،ضریب جینی، رشد اقتصادی 8 درصد 
و یا تورم تک رقمی در برنامه ششم توسعه، کلیات و آمالهایی است که 
عنوان شده است، اظهار کرد: در نظام بانکی که بحث تحول و تغییر در 
ساختار آن در دولت های مختلف مطرح بوده و انجام نشده است و یا 
قانون بانکداری بدون ربا که در سال 1362 تصویب ودرآن قید شده 
که بعد از پنج سال تجدید نظر شود و تاکنون اتفاقی برای آن رخ نداده 
است، چطور می توان امیدوار بود که شاخص های کمی آن تغییر کند. 
وی با بیان اینکه نظام بانکی باید اول برنامه تداوم خود و چگونگی 

دستیابی به شاخص هایی تعیین شده در برنامه ششم توسعه را ترسیم 
کند، افزود: در حالی قرار است برنامه ششم توسعه در سال آینده 
اجرایی شود که هنوز تحول و تغییراتی که باید در نظام بانکی صورت 
بگیرد، مطرح نشده و حتی لایحه آن را دولت ارائه نداده و به اتمام 
نرسیده است، پس چگونه باید با حفظ وضع موجود شاخص های 

آن متحول شود. 
مستخدمین حسینی با اعتقاد به اینکه قطعا با وضعیت موجود اهداف 
تعیین شده برای نظام بانکی در برنامه ششم توسعه اجرایی نمی شود، 
ادامه داد: شاکله برنامه ششم با واقعیت فاصله بسیاری دارد. همواره در 
برنامه ها تمام حرف های زیبا و آمال خود را در حوزه های مختلف از 
جمله اقتصادی و بانکی عنوان می کنیم، اما چون برنامه ای با هدفی 
روشن و مشخص را دنبال نمی کند هیچ گاه تحقق پیدا نخواهد کرد. 
وی با اشاره به اینکه باید حوزه بانکی به عنوان یکی از محورهای 
اقتصاد  اقتصاد برای بهبود شاخص های اصلی  اصلی تامین مالی 
کشور دارای برنامه باشد، توضیح داد: به عنوان مثال ریشه بسیاری 
از معضلات فعلی اقتصاد و اجتماعی کشور به اشتغال بر می گردد و 
برنامه توسعه نیز باید بر اینکه چگونه می توان کاهش نرخ رشد بیکاری 
را ایجاد کرد تمرکز داشته باشد که در این بین باید دید نظام بانکی 
برای این مساله قرار است چه اقداماتی انجام دهد و چه برنامه ای دارد. 
این کارشناس امور بانکی با بیان اینکه نظام بانکی ما نظامی است 
که با شرایط اقتصادی پس از برجام منطبق نیست و حتما باید دچار 
تغییر شود یادآور شد:درحالی که نظام بانکی ما اکنون برای حرکت 
به سمت پیشرفت های جهانی تسهیلاتی ندارد، چگونه ممکن است 
در فضایی که اقتصاد جهانی و صنعتی به آن سمت حرکت می کند 
و ما دچار خلا هستیم بتوانیم به کمیت هایی که در برنامه ششم 
برای حوزه بانکی دیده شده دست پیدا کنیم، قطعا این مهم تحقق 

پیدا نمی کند. 
وی در ادامه درباره هدفگذاری دولت برای تسویه بدهی های خود به 
شبکه بانکی از طریق انتشار اوراق نیز اظهار کرد: اینکه قرار باشد دولت 
یک ساله بدهی که از سالهای قبل انباشت شده را تسویه کند امکان 
پذیر نیست، اما اینکه پرداخت بدهی ها آغاز شود مثبت تلقی می شود 
و اقداماتی که اخیرا با انتشار اوراق خزانه اسلامی در دستور کار قرار 
گرفته یکی از راهکارهایی است که هم تورم را افزایش نمی دهد و هم 

اینکه می تواند زمینه اولیه برای خروج از رکود را فراهم آورد. 
مستخدمین حسینی با بیان اینکه بدهی دولت به حدی بالاست 
که اگر بتواند از افزایش آن پیشگیری و در سطح فعلی نگه داشته 
و مدیریت کند تا به مرور آنها را پرداخت کند به طور حتم یکی از 
موفقیت های کلیدی دولت محسوب خواهد شد، گفت: شیوه ای که 
برای پرداخت این بدهی انتخاب شده نیز می تواند به دلیل عدم تاثیر 

منفی بر تورم مثبت باشد. 

آرزوهای بانکی برای 1399! 

قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

کاهش نرخ سود بانکی؛ خوب یا بد؟

 سود بالای بانک ها از هزینه مبادله پول
عضو سابق اتاق بازرگانی ایران گفت: »برای کاهش نرخ سود بانکی باید با تعقل بیشتری 
عمل کرد؛ چراکه می تواند روابط پولی را در بازار بهم بریزد و مختل کند و بازار غیر متشکل 

و بازار غیر قانونی و بازار سیاه تقویت شود. «
مجیدرضا حریری در گفت و گو با خبرآنلاین درباره تاثیر کاهش نرخ سود بانکی بر اقتصاد 
کشور گفت: »حرف و حدیث بسیار است. زمانی صحبت بوده که تورم که بالا است، نرخ سود 
باید بالا باشد، ولی تورم که به 40 درصد رسید، اما سود بانکی از 22 درصد تغییر نکرد. از این 
طرف، می گویند نرخ تورم 13 تا 14 درصد که این هم خیلی واقعیت ندارد. چون فرمول هایی 

که منتهی به تعیین نرخ تورم می شود، با واقعیت اقتصاد جامعه کمی متفاوت است.«
وی افزود: »انچه مردم و فعالان اقتصادی از تورم حس می کنند، با انچه اعلام می شود، 

خیلی از مواقع منطبق نیست.«
عضو سابق اتاق بازرگانی ایران ادامه داد: »چند نکته در مورد سود بانکی وجود دارد. اگر 
بانک ها تسهیلات را می خواهند به پایین ترین نرخ عرضه کنند، این موضوع باعث می شود 
ارزش سرمایه های خرد مردم در بانک ها کمتر شود. بنابراین این خطر وجود دارد که منابع 

تامین کننده و منابع مالی بانک ها که پس اندازها است، از چرخه خارج شود.«
حریری عنوان کرد: »اصولا بین نرخ سودی که بانک ها می دهند و پولی که از مردم 

می گیرند، تفاوت فاحشی وجود دارد و این اشتباه سیستم بانکی ماست.«
وی تصریح کرد: »باید به این موضوع بپردازیم که هزینه تبادل پول در دنیا چقدر است. 
مشکلات در بانک ها آیا به دلیل ناکارآمدی شعبات بانکی و رفتار بانکی است یا دلیل دیگر 

دارد.«
حریری افزود: »بانک ها از هزینه مبادله پولی سود زیادی می کنند. واقعیت این است که 
نرخ پول و ارز را بازار آزاد تعیین می کند و بازار آزاد بسیار بالاتر از آن چیزی است که ما در 

بانک ها مشاهده می کنیم.«
عضو سابق اتاق بازرگانی ایران متذکر شد: »در حال حاضر صف دریافت وام در بانک ها 
طولانی تر از منابع بانک ها است. باید یک منشور جند جانبه را بررسی کرد و مجموعه این ها 

نتیجه گرفت. «
وی درمورد کاهش سود بانکی اینگونه اظهارنظر کرد: »برای کاهش سود بانکی می بایست 
با تعقل بیشتری عمل کنند. کاهش سود بانکی می تواند روابط پولی را در بازار به هم بریزد و 

مختل کند و بازار غیرمتشکل و بازار غیرقانونی و بازار سیاه تقویت شود.«
حریری خاطرنشان کرد: »همین الان با نرخ فعلی تسهیلات، صف تقاضا در بانک ها وجود 
دارد و حالا اگر ارزان تر شود، این صف خفیف تر می شود. اگر نتوانند به این متقاضیان 
پاسخ دهند و مردم پول نبرند به بانک ها، می تواند یک بازار غیرمتشکل و غیرقانونی در کنار 
بانک ها شکل بگیرد. تصمیم گیرندگان باید همه جانبه ببینند و الان صحیح نیست ترخ بهره 

را پایین آورند.«

نشانه ها چه جهتی را برای رشد اقتصادی سال 94 نشان می دهند؟

ساختمان سازی همچنان در بند رکود
مریم یعقوبی:

گزارش بانک مرکزی از وضعیت شاخص های مختلف اقتصادی تا پایان تابستان سال 
جاری دو نشانه متفاوت از شرایط پیش رو در نیمه دوم امسال در خود دارد؛ از یک سو بهبود 
شاخص تولید در کارگاه های بزرگ صنعتی این نوید را می دهد که از شدت رکود کاسته 
شده است. از سوی دیگر اما افت شاخص در حوزه مسکن و ساختمان که یکی از بخش های 
پیشران اقتصاد بحساب می آید از ادامه رکود خبر می دهد. حال سؤال اینجاست که وزنه 
کدام یک سنگین تر است و می توان به آغاز روند خروج از رکود امیدوار بود یا باید همچنان 
در فضایی بدون رونق تنفس کرد؟ شاخص تولید کارگاه های بزرگ صنعتی بر پایه گزارش 
بانک مرکزی از منفی 4.2 درصد در سه ماهه آغاز امسال، به منفی 0.6 درصد در سه ماهه 
دوم رسیده است. این کاهش چشمگیر 3.6 درصدی به معنای افزایش تولید و عرضه است 
و یعنی فاصله گرفتن از رکود. علاوه بر اینکه شاخص تولید کارگاه های صنعتی در سه ماهه 
دوم امسال به منفی 0.6 درصد رسیده، جواز تاسیس واحدهای صنعتی از لحاظ تعداد به 
منفی 9.5 درصد و از نظر ارزش سرمایه گذاری به منفی 25.4 درصد بهبود پیداکرده است. 
تعداد پروانه های بهره برداری از واحدهای صنعتی در سه ماهه نخست امسال منفی 12.6 
درصد و ارزش سرمایه گذاری پروانه های صادر شده، منفی 27.6 درصد گزارش شده بود 
اما این آمار در فصل تابستان به ترتیب به منفی 1.5 درصد و منفی 17.5 درصد رسیده 
است. به این ترتیب می توان نتیجه گرفت، طی سه ماهه دوم سال جاری شاهد جنب و 
جوش بیشتری نسبت به سه ماهه بهار 94 بوده ایم و با نگاهی خوشبینانه این تحرک را می 
توان آغازی برای خروج از رکود تلقی کرد. اگرچه برخی بررسی ها خلاف این روند را نشان 
می دهد؛ در گزارشی که پژوهشکده پولی و بانکی به درخواست اتاق تهران انجام داده است، 
وضعیت تولیدات صنعتی کشور طی پاییز امسال بررسی شده و  نرخ رشد تولیدات صنعتی 
در این فصل نسبت به فصل مشابه در سال 93 کاهش 24.8 درصدی را نشان می دهد.  به  
گزارش خبر آنلاین ،میزان تولیدات صنعتی در شرکت های بورسی که معمولا تصویری از 
سطح تولید صنعت در کشور را نشان می دهد، با کاهش 24.8 درصدی در فصل سوم سال 
مواجه شده و این شاخص برای سومین فصل متوالی منفی بود. نرخ رشد تولیدات صنعتی 
در 9 ماهه امسال نسبت به مدت مشابه در سال گذشته افت 11 درصدی را نشان می دهد 
همچنین فروش واحدهای صنعتی نیز در 9 ماهه )منتهی به آذرماه امسال( نسبت به مدت 

مشابه پارسال، کاهش 19 درصدی داشت.
شاخص های منفی ساختمان

شاخص های ساختمان در نماگرهای اقتصادی شش ماهه 94 بیانگر رشد منفی نسبت به 
دوره قبل است؛ تعداد پروانه های ساختمانی صادر شده در مناطق شهری تهران، شهرهای 
بزرگ،  سایر مناطق شهری و کل مناطق شهری در سه ماهه دوم امسال به ترتیب 2.3 هزار 
فقره با رشد منفی 0.5 درصد، 7.5 هزار فقره با رشد منفی 7.6 درصد، 15.4 هزار فقره با 
رشد 14.1 درصد و در نهایت 25.1 هزار فقره با رشد منفی 11.2 درصد اعلام شده است.

همچنین برآورد سطح زیربنای طبقات ساختمان براساس پروانه های صادر شده در کل 
مناطق شهری 16.4 میلیون متر مربع با رشد منفی 15 درصد اعلام شده است.

ضمن آنکه در بخش شاخص های ساختمانی رشد شاخص بهای خدمات ساختمانی 13.3 
درصد و معادل 245.1 درصد و رشد شاخص بهای تولید کننده مصالح ساختمانی منفی 
5.6 درصد و معادل 186.5 بوده است. این وضعیت نشان دهنده ادامه و بلکه تعمیق رکود در 
یکی از بخش های پیشران اقتصاد یعنی مسکن و ساختمان است. چنین وضعیتی در حوزه 
مسکن قطعا نشانه و البته علت رکود تمام فعالیت های فراوان مرتبط با این کسب و کار است.

نسبت تخصیص عمرانی به جاری؛ 11,5 درصد
یکی از عومالی که در ایجاد رونق اقتصادی نقش پررنگی دارد، اجرای طرح های عمرانی 
است. این طرح ها که در کشور ما عمدتا از سوی دولت ها تعریف و اجرا می شود، مجرای 
تزریق نقدینگی به بخش های مختلف اقتصاد و ایجاد فعالیت های متنوع کاری برای فعالان 
بخش خصوصی است.  در نیمه نخست امسال اما این کانال هم به شدت بی فایده بوده 
و افت شدید درآمدهای نفتی مجال تخصیص اعتبارات عمرانی را از دولت گرفته است؛ 
دولت در 6 ماهه اول امسال 75 هزار و 200 میلیارد تومان به بخش جاری و 8 هزار و 619 
میلیارد تومان به بخش عمرانی تخصیص داده است. کل درآمدهای دولت بدون احتساب 
درآمدهای نفتی و واگذاری دارایی های سرمایه ای در سه ماهه دوم امسال با 41.1 درصد 
افزایش نسبت به سه ماهه اول به 27 هزار و 200 میلیارد تومان رسید. در بخش هزینه ها 
در 6 ماهه اول امسال دولت برای هزینه های جاری 75 هزارو و 200 میلیارد تومان و تملک 
دارایی های سرمایه ای )بخش عمرانی(  8 هزار و 619 میلیارد تومان پرداخت کرده است. 
مجموع اعتبارات عمرانی مصوب برای امسال 47 هزار و 390 میلیارد تومان در نظر گرفته 

شده که در 6 ماهه اول امسال کمتر از یک پنجم آن تخصیص داده شده است.

عرضه بیمه های مکمل بازنشستگی و مستمری بگیر 
در دستور کار قرار گرفته است تا بازنشستگان با دریافت 
مقرری های مختلف از صندوق های متعدد، این ایام را با 

آرامش سپری کنند.
به گزارش خبرآنلاین از بیمه ایران، رییس هیأت مدیره و 
مدیرعامل شرکت سهامی بیمه ایران با توجه به نیاز کشور به 
عرضه بیمه های مکمل بازنشستگی و مستمری بگیر گفت: 
امروزه به دلیل رکود و تورم سالانه و در خوشبینانه ترین 
حالت، بازنشستگانی که با حقوق بالا نیز بازنشسته می شوند، 
بعد از چند سال دیگر قادر به تأمین نیازهای خود نیستند 
و به استفاده از بیمه های مکمل و بازنشستگی بیمه های 

بازرگانی همانند بیمه ایران نیازمند می شوند.
سید عباس حسینی در آیین تقدیر از نمایندگان فروش 
سراسر کشور "بیمه زندگی مان" با اشاره به این که در کمتر 
از یک سال، بیش از 250 هزار فقره از این بیمه نامه به 
فروش رفته است، افزود: انتظار داریم در سال آینده تعداد 
فروش این بیمه نامه به یک میلیون فقره افزایش پیدا کند 
و در آینده ای نه چندان دور، حداقل هر خانواده ایرانی یک 

بیمه نامه مان داشته باشد.
وی اضافه کرد: کشور ایران ظرفیت های بسیار خوبی در 
زمینه بیمه های عمر و زندگی دارد و گلوگاه صنعت بیمه 
ایران برای حضور موثرتر در اقتصاد کشور، بیمه های عمر و 

زندگی است.
به گفته رییس هیأت مدیره و مدیرعامل شرکت سهامی 
بیمه ایران، باید عرضه بیمه های عمر و زندگی در ایران 
شتاب فزاینده به خود بگیرد تا مردم بتوانند به نحو مطلوب 

از خدمات این بیمه نامه ها بهره مند شوند.
حسینی ادامه داد: بر همین اساس باید از رفتارهای سنتی 
در فروش این بیمه نامه ها به رفتارهای جدید تغییر رویه 

دهیم تا ضریب نفوذ این بیمه نامه در کشور افزایش یابد.
وی با بیان این که در حال حاضر تنها 10 درصد پورتفوی 
بیمه ایران به بیمه های زندگی اختصاص دارد، عنوان کرد: 
به دنبال عرضه بیشتر بیمه های زندگی در کشور هستیم 

و می خواهیم با فرهنگ سازی و فروش این بیمه نامه در 
اقتصاد کشور تأثیرگذارتر باشیم.

رییس هیأت مدیره و مدیرعامل شرکت سهامی بیمه 
ایران تصریح کرد:  بیمه  از شبکه فروش  تقدیر  با  ایران 
نمایندگان باید تعامل خود را با شرکت مادر بیشتر کرده و 
نظرات اصلاحی خود درخصوص بیمه نامه های موجود و یا 
طرح های جدید بیمه ای را به مدیریت ارشد انتقال دهند و 

به روند فرهنگ سازی بیمه درکشورکمک کنند.
به گفته وی، در حال حاضر حداکثر رشته های بیمه ای 
در کشور کمتر از 20 رشته است و باید آن را افزایش دهیم.

به اعتقاد وی، این درحالی است که ظرفیت های مردم 
برای پذیرش انواع و اقسام بیمه نامه ها بالاست و مدیریت 
ارشد این شرکت آمادگی دارد تا با طراحی بیمه نامه هایی 
در شأن مردم و نام بیمه ایران، به نمایندگان خود در جهت 

حضور قدرتمند در بازار بیمه ای کشور کمک کند.
رییس هیأت مدیره و مدیرعامل شرکت سهامی بیمه 
ایران با انتقاد از حضور کمرنگ صنعت بیمه در بازار سرمایه 
کشور خاطرنشان کرد: صنعت بیمه هنوز نتوانسته است در 
حوزه سرمایه گذاری حضور فعال داشته باشد که مهمترین 
دلیل آن، به عدم توسعه یافتگی بیمه های زندگی در کشور 

باز می گردد.
حسینی با بیان این که بیمه های زندگی امکان سرمایه 
گذاری را برای  شرکت های بیمه ای در بازار سرمایه فراهم 
می کند، افزود: صنعت بیمه اگر بخواهد حرکت رو به جلویی 
داشته باشد، باید فروش بیمه های عمر و زندگی را در دستور 

کار خود قرار دهد.
وی با اشاره به این که مهم ترین دغدغه امروز کشور، 
اشتغال و سرمایه گذاری است، اظهار داشت: به طور حتم 
با گسترش بیمه های عمر و زندگی، بازارهای اولیه و ثانویه 
رونق خواهد گرفت و اشتغالزایی در کشور بیشتر می شود؛ 
چرا که با جذب سرمایه از محل فروش بیمه نامه های عمر 

می توان در بازار سرمایه حضور بیشتری پیدا کرد.
رییس هیأت مدیره و مدیرعامل شرکت سهامی بیمه 

ایران با توجه به نیاز کشور به عرضه بیمه های مکمل 
بازنشستگی و مستمری بگیر گفت: امروزه به دلیل رکود و 
تورم سالیانه و در خوشبینانه ترین حالت، بازنشستگانی که 
با حقوق بالا نیز بازنشسته می شوند، بعد از چند سال دیگر 
قادر به تأمین نیازهای خود نیستند و به استفاده از بیمه های 
مکمل و بازنشستگی بیمه های بازرگانی همانند بیمه ایران 

نیازمند می شوند.
حسینی اضافه کرد: بر همین اساس، عرضه بیمه های 
مکمل بازنشستگی و مستمری بگیر را در دستور کار قرار 
داده ایم تا بازنشستگان با دریافت مقرری های مختلف از 

صندوق های متعدد، این ایام را با آرامش سپری کنند.
وی با اشاره به چشم انداز 1414 بیمه ایران و سرآمدی 
این مجموعه در منطقه غرب آسیا تصریح کرد: بیمه مان باید 
بتواند علاوه بر حضور در بازار داخلی، در بازارهای منطقه نیز 

فروش خوبی داشته باشد و برای کشور ارزآوری کند.
رییس هیأت مدیره و مدیرعامل شرکت سهامی بیمه 
ایران واژه مان که برای این بیمه نامه طراحی شده است 
را بسیار مناسب دانست  و گفت: مان حافظ بنیان خانواده 
است و مسئولان بیمه ایران در انتخاب این واژه درست عمل 
کردند؛ اما برای جا انداختن آن در بین خانواده های ایرانی و 

منطقه، کار زیادی پیش رو داریم.
مدیرعامل شرکت بیمه ایران معین نیزدراین جلسه گفت: 
پس از آنکه بیمه ایران، توسعه بیمه های زندگی را یکی از 
برنامه های اولویت دار خود عنوان کرد این مأموریت به بیمه 
ایران معین سپرده شد تا نسبت به طراحی و فروش این 

بیمه نامه اقدام شود.
ابراهیم حمیدی افزود: درهمین ارتباط ابتدا بیمه های 
عمر موجود در بازار داخلی و خارجی را به دقت بررسی و 
نقاط قوت و ضعف آنان را رصد ودر نهایت تدوین این بیمه 

نامه آغاز و درمرداد 93  نهایی شد.
 مدیرعامل شرکت بیمه ایران معین پس از آموزش شبکه 
فروش عرضه این بیمه نامه با شعار "نهالی نو از ریشه ای 
کهن" درکشوررا اسفندماه 93  آغاز کردیم، افزود: رفته رفته 
و با استقبال مناسب مردم از این بیمه نامه، شعار دیگری با 
عنوان "هر ایرانی حداقل یک بیمه زندگی مان" را انتخاب 

وآن را سرلوحه برنامه های خود قرار دادیم.
حمیدی ادامه داد: بیمه ایران متعلق به تمامی ملت ایران 
است و آرزومندیم در آینده ای نه چندان دور، هر ایرانی 
حداقل یک بیمه زندگی مان را خریداری و از خدمات آن 

بهره مند شود.
وی با انتقاد از آمار فروش بیمه های زندگی در ایران 
تصریح کرد: هر ژاپنی حداقل چهار بیمه نامه عمر و زندگی 
دارد و در کشورهایی همانند کانادا، این تعداد به هفت فقره 
بیمه نامه نیز می رسد. از این رو ما برای رسیدن به این نقطه 

به فرهنگ سازی و زمان نیاز داریم.
مدیرعامل شرکت بیمه ایران معین با بیان این که عرضه 
رسمی بیمه مان از نیمه دوم اسفند سال 1393 شروع شده 
است، گفت: در این مدت نمایندگان و شبکه فروش تلاش 
زیادی کرده و از فروش 250 هزار فقره بیمه نامه رضایت 
داریم و امیدواریم در سال های آتی این فروش بیش از 

گذشته شود.

 "طرح اقتصادبرانداز"، "سبب ساز بالا رفتن پایه پولی کشور"، "بساز و بفروشی دولتی"، "نگاه 
کالایی به انسان"، "افت وضعیت زندگی شهری" همه ی موهایی است که توسط وزیر راه و 

شهرسازی دولت تدبیر و امید از ماست مسکن مهر دولت قبل بیرون کشیده شد. 
به گزارش ایسنا، وقتی در سال 1386 طرح مسکن مهر به تصویب رسید و برای 2 میلیون 
و 220 هزار واحد مسکن مهر شهری با بانک های عامل قراردادهای مشارکت امضا شد کمتر 
کسی به عواقب اقتصادی این طرح فکر می کرد. البته انتقادهایی جسته و گریخته به جزییاتی 
همچون دور بودن مجتمع ها از شهرهای بزرگ، نداشتن زیرساختهای ضروری، مشکلات تامین 
اعتبار یا ساخت و سازهای بی کیفیت صورت می گرفت اما ابعاد این طرح در قالب اقتصاد کلان 
کمتر مورد تحلیل قرار می گرفت تا این که با روی کار آمدن تیم اقتصادی دولت روحانی،  روی 

دیگر سکه ی مسکن مهر نمایان شد. 
ابتدا بانک مرکزی و وزارت دارایی با ارایه گزارش هایی اعلام کردند که پول داغ مسکن مهر 
یکی از عوامل جهش 300 درصدی تورم بوده است. در طرح مسکن مهر 50 هزار میلیارد 
تومان پول بدون پشتوانه چاپ شد که به گفته ی کارشناسان از زمان هخامنشیان تا کنون 

چنین پولی یکباره به اقتصاد کشور تزریق نشده است. 
عباس آخوندی وزیر راه و شهرسازی نیز طرح مسکن مهر را "اقتصاد برانداز" خواند و گفت: 
هدفمندی یارانه ها و مسکن مهر دو طرحی بودند که اقتصاد ایران را تکان دادند. لذا ملت باید 
بداند با چه اقتصادی مواجه هستیم و سیاست های بسیار غلط و نااندیشیده شده گذشته اقتصاد 
ایران را در چه وضعیتی قرار داده که اگر بیان نشود ملت ایران در آینده باید پاسخگو باشد که 

چرا طرح هایی همچون مسکن مهر را ادامه نداده است. 
وزیر راه و شهرسازی از هر فرصتی برای تشریح سیاست های مسکن مهر استفاده کرد. او در 
روز دوشنبه دوم آذر در دانشگاه تهران گفت: یکی از مشکلات دوره قبلی در بخش مسکن، 
کالایی کردن نگاه به انسان ها بود. این گرایش کمی کردن که همه چیز را به عدد و رقم تبدیل 
کنیم یک خطر جدی است که من به شدت از آن پرهیز می کنم، حتی در بازدید از کشورهای 
سوسیالیستی هم در این حد افراطی کالایی کردن انسان که تحت عنوان مسکن مهر از آن 

یاد می شود ندیدم. 
آخوندی با بیان این که هنوز هم عده ای به دنبال این هستند که از مسکن مهر از جنبه های 

اجتماعی و فرهنگی دفاع کنند، تصریح کرد: این طرح قابل دفاع نیست، لذا انتظار ما این است 
که حداقل در این دانشگاه به این مساله پرداخته شود و اگر این اقدام صورت نگیرد، هر لحظه 

ممکن است گرایش های پوپولیستی و خانمان برانداز در شهرها دنبال شود. 
او مسکن مهر پردیس را بساز و بفروش دولتی خواند و گفت: در پردیس اساسا استاندارد 
کاری که اعلام کردند اگرچه 70 متر است اما عمدتا واحدهای مسکونی 100 متر به بالا 
هستند که در آنجا ساخته شد و معتقدم مسکن مهر پردیس عمدتا بساز و بفروش گسترده 

دولتی است. 
اما برخی کارشناسان و مهندسان که تا پیش از عزیمت دولت قبل به دلایلی در قبال این 
طرح سکوت کرده بودند هم با تغییر دولت لب به سخن گشودند و ورود مستقیم دولت ها به 
ساخت و ساز در تمام کشورهای جهان را رویکردی غیرعلمی دانستند و گفتند مسکن مهر 

دست و پای بخش خصوصی را بسته است. 
کارشناسان، ورود دولتهای قبل به طرح مسکن مهر را هیجانی و تبلیغ محور عنوان و 
انتقاداتی به آن وارد کردند. دور بودن خانه ها از شهرهای بزرگ، نداشتن زیرساختهای ضروری، 
مشکلات تامین اعتبار، ساخت و سازهای بی کیفیت و ورود دلالان به بخش خرید و فروش 
مسکن مهر از جمله پیچیدگی هایی بود که به نظر می رسد مدیران قبلی پیش بینی لازم را 

برایش صورت ندادند. 
اما وقتی مسکن مهر به نوعی وارد سنگلاخ شد دولت روحانی تصمیم گرفت از ورود مستقیم 
به ساخت مسکن خودداری و حتی شروع مسکن اجتماعی را به پایان مسکن مهر محول کند. 
بنابراین گزارش، از ابتدای دولت نهم بالغ بر 4 میلیون و 400 هزار واحد مسکن مهر در 
شهرها و روستاها شروع به ساخت شده اند که نیمی از این تعداد در روستاها بوده اند. تعداد یک 
میلیون و 500 هزار از این تعداد تا خرداد 1392 تحویل شده و مابقی مسکن های روستایی 
می بایست تا پایان دولت دهم تحویل داده می شد که این مساله محقق نشد و 200 هزار واحد 
به دولت یازدهم کشید. در حوزه مسکن مهر شهری نیز هدفگذاری ساخت 2 میلیون و 220 
هزار واحد بود که حدود یک میلیون و 200 هزار واحد تا خرداد 1392 تحویل شد و مابقی به 
دولت یازدهم کشید. دولت یازدهم نیز تا کنون 625 هزار واحد را افتتاح کرده که قرار است تا 

پایان سال به بیش از 700 هزار واحد برسد و مابقی تا پایان سال 1395 تمام شود. 

چگونه کمبود حقوق بازنشستگی را از الان جبران کنیم؟

موهایی که از ماست مسکن مهر بیرون آمد 

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 9 شورای حل اختلاف قم که در شعبه 11 اجرای 
احکام مدنی قم به شماره 11/94ج/498- ثبت گردیده له آقای جعفر معمار علیه شرکت 
رویان پولاد ریزان پویا با مدیریت آقای علی اکبر عباس آبادی محکوم علیه محکوم است 
به پرداخت 57/029/970 ریال در حق محکوم له و مبلغ 2/851/498 ریال بابت نیم عشر 
دولتی در حق صندوق دولت، محکوم له در قبال طلب خود اموال منقول معرفی کرده که 

کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است.
1-دو عدد کان کیو 4/36 منگنزی جمعا بمبلغ 2/650/000 تومان 

2-سی عدد چکش منگنزی هر کدام بوزن 45 کیلو گرم جمعا 1350 کیلوگرم هر کیلو 
بمبلغ 1650 تومان جمعا بمبلغ 2/227/500 تومان که جمع کل ارزش و قیمت اموال 
توقیف شده بمبلغ 4/877/500 ریال )چهار میلیون و هشتصد و هفتاد و هفت هزار و 
پانصد تومان میباشد بدینوسیله مراتب جهت اطلاع و هر گونه اقدام قانونی اعلام می گردد.

مقرر گردیده مورد فوق الذکر در تاریخ 94/12/17 ساعت 8/30 الی 9 صبح به آدرس 
قم، خ ساحلی، جنب زندان دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از 
طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند 
می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و 
در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و 
به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد برنده مزایده باید ده درصد 
از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد 
این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر 

به واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – رضا زارعی 
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پدیده 0 - صبا 0؛ 

خروج دایی از بحران

دیدار پدیده و صبای قم با تساوی بدون گل به پایان رسید.
 پدیده که با دو پیروزی برابر سایپا و تراکتورسازی امروز میزبان صبا بود با ارائه یک بازی 
محتاطانه و تفکر رسیدن به گل در ضد حمله نتوانست روند پیروزی هایش را ادامه دهد و 
صبای ناآماده که سه هفته شکست می خورد با وجود نمایش هجومی نتوانست به برد دست 

پیدا کند و به یک امتیاز رسید.
 هفته بیستم لیگ برتر

ورزشگاه: ثامن مشهد / تماشاگر: 700 نفر
داور: علیرضا فغانی ؛ محمدرضا ابوالفضلی، محمد عطایی و روح الله شریفی / ناظر داوری: 

محمدرضا فلاح
اخطار: سامان آقازمانی)90( از صبا

پدیده
مجتبی روشنگر، احمد آل نعمه، محمدحسین مرادمند، مسعود نظرزاده، محمدرضا ناصحی، 
کریم احمدی، میثم نقی زاده، معین عباسیان)79 - محمدعلی فرامرزی(، محسن یوسفی، 

مهدی خیری)70- حسین بادامکی( و بهمن سالاری)60- یونس شاکری(
سرمربی: محمدرضا مهاجری

صبا
حامد لک، فرشید باقری، امیرحسین صادقی، مسعود حق جو، محمدامین آرام طبع، اکبر 
صادقی، ابوالفضل ابراهیمی، پیام صادقیان)86- سامان آقازمانی(، فرید بهزادی کریمی، محمد 

بائوج رضایی)71- داوود بهادری( و محمد اوسانی
سرمربی: علی دایی

شرح بازی
صبا که پیش بینی می شد کار سختی در مشهد داشته باشد از ابتدای بازی توپ و میدان 
را در اختیار گرفت و دقیقه 6 می توانست به گل برسد ولی اوسانی از موقعیتی که خود خلق 
کرده بود استفاده نکرد و تک به تک با روشنگر را به دستان او زد. در ادامه شاگردان دایی 
که بیشتر از سمت راست حملاتشان را برنامه ریزی کرده بودند به چند حمله رسیدند اما 
مدافعان پدیده و بی دقتی مهاجمان صبا مانع رسیدن تیم دایی به گل شدند. در سمت مقابل 
پدیده که بعد از دقیقه 30 شکل بازی خود را پیدا کرد با سانترهای پیاپی قصد رسیدن به 
گل داشت که آنها هم مثل صبا نتوانستند دروازه حریفشان را باز کنند تا دو تیم بدون گل 

به رختکن بروند.
در نیمه دوم بازی هجومی صبا ادامه یافت و بارها دروازه پدیده تهدید شد که علمکرد 
روشنگر آنها را از رسیدن به گل ناکام گذاشت. ابتدای نیمه دوم پاس های بلند و نفوذ 
مهاجمان صبا در دستور کار دایی بود ولی این تاکتیک صبا جواب نداد تا آنها به نفوذ از 
جناحین و ارسال روی بیاورند. در سمت مقابل نیز که مهاجری قصد رسیدن به سومین 
پیروزی پیاپی را داشت با تعویض های هجومی اش نتوانست به گل برسد که البته عملکرد 

خط دفاعی صبا نیز در عدم گلزنی آنها نقش داشت.
لحظات حساس

دقیقه 6: اوسانی با توپ ربایی از مرادمند و دریبل دو طرفه به او با روشنگر تک به تک شد 
اما شوت او را دروازه بان پدیده به خوبی دفع کرد.

دقیقه 11: پرتاب دست حق جو به محوطه جریمه پدیده را فرید کریمی زد که روشنگر 
این توپ را جمع کرد.

دقیقه 13: شوت خطرناک خیری را مدافعان صبا سراسیمه برگرداندند و در ادامه نیز شوت 
نقی زاده به بازیکنان صبا خورد و دور شد.

دقیقه 22: اشتباه روشنگر در دفع توپ فرصت را در اختیار رضایی قرارداد تا دروازه خالی 
پدیده را باز کند اما گلر پدیده با بازگشت سریع توپ را جمع کرد.

دقیقه 29: نفوذ یوسفی از پشت محوطه و شوت کم قدرت او را لک در اختیار گرفت.
دقیقه 41: سانتر صادقیان از جناح راست را فرید کریمی با سر به زیبایی به مقابل دروازه 

پدیده فرستاد اما اوسانی با شوت روی پا این توپ را با اختلاف به بیرون زد.
دقیقه 43: شوت محکم یوسفی از پشت محوطه در حال رفتن به سمت دروازه صبا به 

باقری خورد و دور شد.
دقیقه 43: پاس بلند نظرزاده از زمین پدیده به پشت مدافعان  صبا در حال رسیدن به 

خیری بود که لک با خروج از محوطه جریمه و ضربه سر دفع کرد.
دقیقه 45: سانتر زیبای خیری از سمت چپ زمین را نظرزاده با پرش بلند زد که لک در 

دو مرحله توپ را در اختیار گرفت.
دقیقه 57: توپ گیری و شوت یوسفی از پشت محوطه را لک در آغوش گرفت.

دقیقه 62: شوت روی پای شاکری به شکل خطرناکی از بالای دروازه صبا راهی اوت شد.
دقیقه 68: سانتر خطرناک یوسفی را لک با خروج موفق از مقابل دروازه صبا دور کرد.

دقیقه 72: سانتر صادقیان از روی کرنر را حق جو با پرش بلند به داوود بهادری رساند که 
شوت پای چپ این بازیکن با اختلاف کمی از بالای دروازه پدیده به بیرون رفت.
دقیقه 79: ضربه آزاد صادقی با فاصله کمی از کنار دروازه پدیده به اوت رفت.

دقیقه 81: ارسال شاکری از جناح راست زمین را فرامرزی با ضربه سر زد که لک به راحتی 
این توپ را در اختیار گرفت.

دقیقه 83: پاس بادامکی و شوت شاکری را لک در آغوش گرفت.
دقیقه 87: بهادری که بعد از تعویضش خطرناک نشان داده در دومین توپی که از کریمی 
گرفت با شوت پشت محوطه دروازه پدیده را تهدید کرد اما روشنگر از گوشه دروازه این 

توپ را گرفت.
دقیقه 1+90: توپ ارسالی به محوطه صبا را شاکری می توانست به گل اول بازی تبدیل کند 

اما تکل آرام طبع این موقعیت را دور کرد.
اتفاق ویژه

پدیده که بعد از تعطیلات لیگ به دو پیروزی رسیده بود امروز هم روند شکست ناپذیری 
خود را حفظ کرد و توانست یک امتیاز از صبا بگیرد. در سمت مقابل علی دایی و صبا که سه 

هفته شکست می خوردند موفق شدند با تساوی در این بازی از بحران خارج شوند.
بهترین بازیکن

هر چهار مدافع صبا در این بازی عالی کار کردند و علاوه بر بسته نگه داشتن دروازه شان 
بارها در حملات تیمشان نقش داشتند. فرشید باقری، امیرحسین صادقی، مسعود حق جو و 
محمدامین آرام طبع با نمایشی که در این بازی نشان دادند صبا را بعد از سه بازی بدون برد 

به یک امتیاز رساندند.
در حاشیه

* پدیده با در اختیار نداشتن محسن بیات و میلاد غریبی بخاطر آسیب دیدگی و بدون 
محروم به مصاف صبا رفته است در حالی که تیم قم برای این بازی فیلیپه ماچادو و محمد 
قاضی را به علت محرومیت و جلال الدین علی محمدی، کریم اسلامی و سید مهدی حسینی 

را به دلیل مصدومیت در اختیار ندارد.
* محمدرضا مهاجری و اعضای کادر فنی پدیده به استقبال علی دایی رفتند.

* یونس شاکری و مهدی خیری دو بازیکن پدیده بودند که پیش از بازی به سمت سرمربی 
صبا رفتند.

* صبا برای دومین بار در لیگ پانزدهم از پیراهن های دوم خود استفاده کرده است.
* محمد بائوج رضایی با 19 سال سن جوان ترین بازیکن ترکیب صبا در این فصل است.

* حدود 50 تماشاگر صبا به تشویق تیمشان و علی دایی می پردازند.
* 3 دقیقه وقت تلف شده برای نیمه دوم لحاظ شد.

شکست سپاهانی ها مقابل شاگردان جلالی
در آغاز هفته بیستم لیگ برتر، سایپا مقابل سپاهان به برتری رسید و دو دیدار دیگر با 

تساوی خاتمه یافت.
 هفته بیستم لیگ برتر از ساعت 15 روز )جمعه( با برگزاری چند دیدار همزمان آغاز شد 
که در مهمترین بازی تیم های استقلال خوزستان و تراکتورسازی به تساوی یک - یک بسنده 
کردند تا شاگردان ویسی با 37 امتیاز موقتاً صدرنشین شوند. سایپا هم که در دو دیدار اخیر 
خود شکست خورده بود در زمین سپاهان به سه امتیاز شیرین رسید تا کمی از فشار روی 

شاگردان مجید جلالی کاسته شود.

  هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد واملاک ثبت جعفریه تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید نموده اند.
کلاسه   94/10/03  ـ 139460330005001212 شماره  رای   ـ 1
1391114430005000293آقای مرتضی تذروی فرزند رضا به کدملی 0385476701 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 189/60مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی امامقلی محمدی.
کلاسه   94/10/6  ـ 139460330005001249 شماره  رای   ـ 2
کدملی 0386782611  به  فرزند حسن  امیرمرادی  1391114430005000108آقای 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 207/70مترمربع 
در قسمتی از پلاک 30 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی صیدآباد خریداری از مالک 

رسمی حسن مرادی.
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001288 شماره  رای   ـ  3
1391114430005000294آقای محسن تذروی فرزند مرتضی به کدملی 0370420098 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 160/50 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی امام قلی محمدی.
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001294 شماره  رای   ـ 4
کدملی  به  عروجعلی  فرزند  اکبری  علی  محمد  1391114430005000407آقای 
0383104637 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی رمضان جوکار.
کلاسه   94/9/05  ـ 139460330005000921 شماره  رای   ـ 5
1391114430005000554آقای ولی حسنی فرزند عزیز علی به کدملی 0383104505 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 200 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی سید کاظم موسوی.
کلاسه   94/10/02  ـ 1394603300050001194 شماره  رای   ـ  6
کدملی  به  باقر  سید  فرزند  موسوی  حمید  سید  1391114430005000786آقای 
0383103118نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
277/20 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی عباس مرادبگلو.
کلاسه   94/10/03  ـ 139460330005001210 شماره  رای   ـ 7
کدملی  به  باقر  سید  فرزند  موسوی  حمید  سید  1391114430005000785آقای 
0383103118نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
37/44 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی عباس مرادبگلو.
کلاسه   94/08/11  ـ 139460330005000806 شماره  رای   ـ 8
1391114430005000213آقای ابراهیم بهنیا فرزند اسماعیل به کدملی 0385691424 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 325/50 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی هاجر موسوی.
 ـ94/7/5 کلاسه 1391114430005000804   ـرای شماره 139460330005001202 9
آقای سید یداله موسوی فرزند سید کاظم به کدملی 0601762002نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 1066/60 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی.

کلاسه   94/09/09  ـ 139460330005001028 شماره  رای   ـ 10
کدملی  به  ابراهیم  فرزند  صدیق  رضا  محمد  1391114430005000475آقای 
0383063906 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
1302مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی.
کلاسه   94/09/09  ـ 139460330005001029 شماره  رای   ـ 11
کدملی  به  ابراهیم  فرزند  صدیق  رضا  محمد  1391114430005000476آقای 
0383063906 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
525مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی.
کلاسه   94/09/09  ـ 139460330005001025 شماره  رای   ـ 12
کدملی  به  ابراهیم  فرزند  صدیق  رضا  محمد  1391114430005000474آقای 
0383063906 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
1736/50مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی
کلاسه   94/10/02  ـ 139460330005001206 شماره  رای   ـ 13
1391114430005000223آقای محرمعلی محمود زاده فرزند محمد علی به کدملی 
3781584658 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
200مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی 
کلاسه   94/10/02  ـ 139460330005001188 شماره  رای   ـ 14
1392114430005000215آقای داود صفائی زاده فرزند رضا به کدملی 0385689802 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 111 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی سید کاظم موسوی.
کلاسه   94/10/02  ـ 139460330005001208 شماره  رای   ـ 15
کدملی  به  غلامعلی  فرزند  الوند  محسن  1391114430005000165آقای 
0383099439نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
291/54مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001272 شماره  رای   ـ  16
1392114430005000214آقای داود صفائی زاده فرزند رضا به کدملی 0385689802 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 28/35 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی سید کاظم موسوی
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001270 شماره  رای   ـ 17
1392114430005000216آقای داود صفائی زاده فرزند رضا به کدملی 0385689802 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 280/75 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی سید کاظم موسوی.
کلاسه   94/10/16  ـ 139460330005001431 شماره  رای   ـ 18
1391114430005000661آقای مرتضی شعله فرزند محمذ به کدملی 0385684371 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی رمضان جوکار.
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001286 شماره  رای   ـ 19
1393114430005000073آقای حسین باستان فرزند علی به کدملی 0383100356 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 420 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی هاجر موسوی.
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001280 شماره  رای   ـ 20
1392114430005000157آقای عباس باستان فرزند علی به کدملی 0385691718 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 273 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی هاجر موسوی.
کلاسه   94/10/02  ـ 139460330005001200 شماره  رای   ـ   21
کدملی  به  شعبانعلی  فرزند  خشن  رضا  حسین  1392114430005000146آقای 
0385664291 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
387/50مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی.
کلاسه   94/10/02  ـ 139460330005001198 شماره  رای   ـ  22
کدملی  به  رضا  حسین  فرزند  خشن  حسن  1392114430005000147آقای 
0385692684نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری 

از مالک رسمی امامقلی محمدی.
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001298 شماره  رای   ـ 23
کدملی  به  علیرضا  فرزند  پور  صفائی  منصور  1391114430005000374آقای 
0384771181 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
75/50مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی رمضان جوکار
کلاسه   94/08/13  ـ 139460330005000823 شماره  رای   ـ 24
1391114430005000624آقای قاسم صفری فرزند محمود به کدملی 03830999412 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت228/10 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی میرزا مرادبگلو
کلاسه   94/08/17  ـ 139460330005000823 شماره  رای   .  ـ 25
1391114430005000625آقای قاسم صفری فرزند محمود به کدملی 0383099412 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 228/10 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی میرزا مرادبگلو
کلاسه   94/08/06  ـ 139460330005000793 شماره  رای   ـ   26
کدملی  به  اصغر  سید  فرزند  راد  موسوی  حسین  1391114430005000748آقای 
0602553717نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری 

از مالک رسمی امامقلی محمدی
کلاسه   94/02/06  ـ 139460330005000138 شماره  رای   ـ  27
کدملی 0386780439  به  احمد  فرزند  صالح  علی  1392114430005000117آقای 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 237/75مترمربع 
در قسمتی از پلاک 24 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی نجم آباد خریداری از مالک 

رسمی یداله دانشور
کلاسه   94/09/04  ـ 139460330005000919 شماره  رای   ـ  28
1392114430005000116آقای علی صالح فرزند احمد به کدملی 0386780439 نسبت 
به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 816/20مترمربع در قسمتی 
از پلاک 24 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی نجم آباد خریداری از مالک رسمی یداله 

دانشور
کلاسه   94/10/02  ـ 139460330005001190 شماره  رای   ـ  29
کدملی  به  محمد  فرزند  عبدی  رضا  محمد  1391114430005000220آقای 
0383104262نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
202/70مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی
کلاسه   94/10/03  ـ 139460330005001214 شماره  رای   ـ  30
کدملی  به  محمد  فرزند  عبدی  اعظم  1391114430005000218خانم 
0385691432نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری 

از مالک رسمی امامقلی محمدی
کلاسه   94/10/02  ـ 139460330005001192 شماره  رای   ـ  31
کدملی  به  محمد  فرزند  عبدی  یعقوب  1391114430005000219آقای 
0385693850نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
202/70 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001282 شماره  رای   ـ  32
1392114430005000091آقای ابوالفضل باستان فرزند علی به کدملی 0385696868 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 265 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی هاجر موسوی
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001284 شماره  رای   ـ  33
1392114430005000090آقای علی باستان فرزند عبداله به کدملی 0383093511 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 473/20 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی هاجر موسوی
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001278 شماره  رای   ـ  34
کدملی  به  مظفر  فرزند  محمدی  حسن  1391114430005000085آقای 
0383100089نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
275 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امام قلی محمدی.
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001274 شماره  رای   ـ  35
کدملی  به  مظفر  فرزند  محمدی  حسن  1392114430005000084آقای 
0383100089نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
207/70مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امام قلی محمدی.
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001276 شماره  رای   ـ  36
کدملی  به  مظفر  فرزند  محمدی  حسن  1392114430005000086آقای 
0383100089نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
240مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امام قلی محمدی.

کلاسه   94/10/06  ـ 139460330005001247 شماره  رای   ـ 37
کدملی  به  حاصل  فرزند  صفری  علی  1391114430005000601آقای 
0385690150نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
241/10 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امام قلی محمدی.
کلاسه   94/10/06  ـ 139460330005001245 شماره  رای   ـ  38
کدملی  به  حاصل  فرزند  صفری  علی  1391114430005000600آقای 
0385690150نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 283 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری 

از مالک رسمی امام قلی محمدی.
کلاسه   94/10/02  ـ 139460330005001196 شماره  رای   ـ  39
کدملی  به  حیدر  فرزند  حسنی  محمد  1392114430005000149آقای 
0385693591نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
188/35 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امام قلی محمدی.
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001290 شماره  رای   ـ  40
کدملی  به  خانعلی  فرزند  حسنی  زینب  1391114430005000601خانم 
0600376771نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 195 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری 

از مالک رسمی امام قلی محمدی.
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001296 شماره  رای   ـ 41
کدملی  به  رحیم  محمد  فرزند  عزیز  اسماعیل  1393114430005000075آقای 
0383095034نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 60 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری 

از مالک رسمی امام قلی محمدی
کلاسه   94/10/13  ـ 139460330005001292 شماره  رای   ـ   42
کدملی  به  محمود  فرزند  شعبانی  لیلا  1391114430005000424خانم 
0385702140نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 54 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری 

از مالک رسمی قلی محمدی
کلاسه   94/10/02  ـ 139460330005001204 شماره  رای   ـ  43
کدملی  به  ابوالفضل  فرزند  چراغی  اله  روح  1391114430005000466آقای 
0383817641نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 150 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری 

از مالک رسمی سید کاظم موسوی
کلاسه   94/10/06  ـ 139460330005001250 شماره  رای   ـ  44
1393114430005000053خانم اعظم مقبل فرزند عباس به کدملی 0385476426نسبت 
به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 727/18مترمربع در قسمتی 
از پلاک 58/491 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی طغرود خریداری از مالک رسمی 

محمد تقی مجنون
کلاسه   94/10/29  ـ 139460330005001492 شماره  رای   ـ  45
کدملی  به  ابوالفضل  فرزند  دلنواز  علی  محمد  1392114430005000281آقای 
0384258727نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امام قلی محمدی.
کلاسه   94/11/01  ـ 139460330005001498 شماره  رای   ـ  46
کدملی  به  حسینعلی  فرزند  سیمرغ  احمد  1391114430005000138آقای 
0383097762نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
181/75 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امام قلی محمدی.
کلاسه   94/11/01  ـ 139460330005001500 شماره  رای   ـ  47
کدملی  به  اسماعیل  فرزند  سرشت  امیدی  محمد  1391114430002010644آقای 
0383097762نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 140 
مترمربع در قسمتی از پلاک 136/2/32 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی شکوهیه 

خریداری از مالک رسمی حسن قرنلی.
کلاسه   94/10/28  ـ 139460330005001489 شماره  رای   ـ  48
1391114430005000800آقای محمد صالح فرزند اصغر به کدملی 0386527946نسبت 
به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 337 مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

ابوالقاسم شکرالهی
کلاسه   94/10/26  ـ 139460330005001475 شماره  رای   ـ  49
کدملی  به  حسین  فرزند  پور  صیادی  محسن  1391114430005000296آقای 
0383105102نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی رمضان جوکار.
کلاسه   94/10/27  ـ 139460330005001487 شماره  رای   ـ  50
کدملی  به  حسنقلی  فرزند  مرادبگلو  جعفر  139111443000500043آقای 
0383098068نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 300 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری 

از مالک رسمی حسنقلی مرادبگلو.
کلاسه   94/10/29  ـ 139460330005001476 شماره  رای   ـ  51
کدملی  به  اکبر  فرزند  نیری  دهقان  مریم  139311443000500005آقای 
0065656490نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
2000 مترمربع در قسمتی از پلاک67/59 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی سریشم 

خریداری از مالک رسمی فاطمه شعاع.
کلاسه   94/11/04  ـ 139460330005001508 شماره  رای   ـ  52
کدملی  به  جعفر  فرزند  سعیدیان  حسین  1392114430005000156آقای 
0383097762نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری 

از مالک رسمی سید محمود موسوی.
 از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر اگهی و انقضاء موعد مقرر سندالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی، مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی ، تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت دو ماه از تاریخ انتشار 
آگهی نوبت اول، اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه تسلیم، و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود 
را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند، لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول : روز چهارشنبه مورخ 1394/11/7
  تاریخ انتشار دوم : روز شنبه مورخ 1394/11/24
 محمدرضا خدایاری
رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه

 6207 ـ  آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی
 اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی اداره ثبت اسنادواملاک جعفریه ـ  94/11/4

جناب آقای رسول خادم مدیر عامل محترم موسسه
 رسانه گستر کریمه اهل بیت و مدیر خانه مطبوعات استان قم

بدینوسیله از زحمات خالصانه شما و همکارانتان در اجرای برنامه های فرهنگی، 
اجتماعی، ورزشی ، مذهبی استان تشکر کرده و بابت برگزاری 
موفق دیدار دوستانه اصحاب رسانه قم و یاران علی دایی به شما 
و همکارانتان )آقایان رضا ملکی ، جعفر عابدی و دکتر راونجی( 
تبریک گفته و برای شما و خانواده محترمتان آرزوی موفقیت و 

سلامتی دارم .
علی ظهیری – گزارشگر ورزشی استان قم 

در شرایطی که ایران در مناقشه با عربستان نیاز به حمایت های بین 
المللی دارد و اینفانتینو هم به دنبال همراهی کشورهای مختلف در 
انتخابات فیفا است، انتخاب اینفانتینو می تواند برای دو طرف برد - برد 

باشد.
به گزارش ایسنا، چند روز قبل بود که جیانی اینفانتینو، دبیرکل یوفا و 
نامزد ریاست فدراسیون جهانی فوتبال )FIFA( برای دیدار با مسئولان 
فوتبال ایران وارد تهران شد و از کمپ  تمرینی تیم ملی هم بازدید به 
عمل آورد. قطعا اهمیت حضور اینفانتینیو بر هیچ کس پوشیده نیست 
و کارشناسان بخت بالایی را برای او که پس از محرومیت پلاتینی در 
انتخابات فیفا شرکت کرده، متصور هستند. حضور این نامزد فیفا در 
شرایطی صورت گرفت که در ماه های اخیر کشور های عربی از جمله 
عربستان و امارات پروژه ایران هراسی و نبود امنیت در ایران را آغاز 
کرده اند و در جلسات اخیر AFC هم از عرب بودن رییس کنفدراسیون 
فوتبال آسیا استفاده کردند و تا حدود زیادی موفق بودند. پس از جلسه 
اینفانتینو با مسوولان فدراسیون فوتبال ایران هم رسانه های عربی از 
تغییر موضع ایران نسب به گذشته خبر دادند و اعلام کردند که ایران 

دیگر از شیخ سلمان حمایت نخواهد کرد.
حال که اینفانتینو ایران را به عنوان نخستین کشور آسیایی برای اخذ 

رای انتخاب کرده می توان این موضوع را از چند جهت بررسی کرد.
* اهمیت ایران و تاثیرگذاری اش بر فوتبال آسیا

اینفانتینو در نشست خبری بعد از دیدار با اعضای فدراسیون فوتبال، 
ایران را کشور بزرگی دانست و عنوان کرد: » فو تبا ل ایران نه تنها در 
آسیا برترین جایگاه را دارد،  بلکه این کشور در کنار فو تبا ل، در فوتسال، 
فو تبا ل ساحلی و فو تبا ل بانوان هم جزو برترین های آسیا است و از 
همه اینها مهم تر  این که مردم ایران عاشق فو تبا ل هستند و با فو تبا ل 
نفس می کشند.« در صحبت های اینفانتینو می توان به جایگاه ایران در 
سال های اخیر در رده بندی جهانی اشاره کرد؛ جایگاهی که برخلاف 
خودی ها، خارجی ها آن را باور دارند و اهمیت زیادی برای آن قائل 
هستند. از طرفی بازی های خوب ایران در جام جهانی 2014 تا حدود 
زیادی بار دیگر ایران را به عنوان یک تیم قدرتمند مطرح کرد. انتقال 

بازیکنان جوان و نسل جدید فوتبال ایران به تیم های اروپایی هم مزید بر 
علت شده و اروپایی ها می دانند که ایران از لحاظ استعداد فوتبالی بسیار 
مستعد است و فقط نبود امکانات و زیرساخت مناسب مشکل اصلی 
فوتبال ایران است. حضور کی روش در فوتبال ایران هم نقش بالایی 
در حضور اینفانتینو در ایران داشته است؛ به طوری که او حاضر نشد )با 
وجود عدم دعوت فدراسیون فوتبال از سرمربی تیم ملی( بدون دیدار با 
کی روش ایران را ترک کند چرا که اهمیت و بزرگی کی روش بر کسی 

در دنیای فوتبال پوشیده نیست.
* جلب نظر ایران، اخذ رای کشورهای آسیای مرکزی

مسئولان فیفا می دانند که شیخ سلمان انتخاب اول کشورهای آسیای 
شرقی نیست و به نظر نمی رسد ژاپن، کره جنوبی، کره شمالی، چین و 
استرالیا قصد رای دادن به شیخ سلمان را داشته باشند و آن ها هم مانند 
خیلی از کشورهای اروپایی به اینفانتینو رای خواهند داد. در منطقه 

خاور میانه هم اکثر کشورهایی آسیایی به شیخ سلمان رای خواهند 
داد. پس حساس ترین نقطه آسیای مرکزی است که تا چند روز پیش 
تکلیفش مشخص نبود. همراهی ایران با هر کدام از نامزدهای انتخابات 
فیفا، یعنی همراهی چند کشور آسیای مرکزی دیگر از جمله افغانستان، 
تاجیکستان، ترکمنستان و حتی ازبکستان که تاثیر زیادی در تعیین 
رییس آینده فیفا خواهد داشت. اینفانتینو که می تواند از این آرا به نفع 
خودش استفاده کند، زودتر از سایر رقبا دست به کار شد و به نظر 

می رسد در ماموریت خود موفق بوده است.
کفاشیان پس از جلسه با این نامزد فیفا طی صحبت های خود 
گفت: »تا پیش از این افراد مختلفی برای ریاست فیفا اعلام نامزدی 
کرده بودند و ما همیشه شیخ سلمان را ترجیح می دادیم، اما امروز با 
صحبت هایی که جیانی انجام دادیم نظر ما تغییر کرده و باید بیشتر 

مطالعه کنیم.«

* حضور اینفانتینو فرصتی بزرگ برای اثبات وجود امنیت 
در ایران

در شرایطی که ایرانی ها در مناقشه با عربستان از حمایت شیخ سلمان 
ناامید شده بودند و به نظر می رسید آن ها پیروز این مناقشه باشند، 
حضور اینفانتینو در ایران می تواند اثبات خوبی بر وجود امنیت در ایران 
باشد چرا که اگر امنیت در ایران وجود نداشت، اینفانتینو هیچ گاه به 
ایران نمی آمد و حاضر نمی شد با کشوری که نمی تواند امنیت بازی های 
بین المللی را تامین کند، هم پیمان شود. علی کفاشیان در گفت و گوی 
خود به حمایت اینفانتینو از ایران در مناقشه با عربستان اشاره کرد گفت 
که او هم معتقد است سیاست نباید وارد فوتبال شود در ادامه دبیرکل 
یوفا نیز تایکد کرد: » باید از فو تبا ل حمایت کنیم و بتوانیم این اطمینان 
را بدهیم که می توانیم از همه کسانی که به فو تبا ل روی خواهند آورد 
حمایت کنیم. ایران یک کشور پیش رو در حوزه فو تبا ل است و باید این 
روند را به دلیل تاریخی که دارد، موفقیت هایی که در رده ملی به دست 
آورده و نیز فو تبا لیست های بزرگی که معرفی کرده همچنان ادامه داد."

* توافق برد - برد کفاشیان و اینفانتینو
در شرایط فعلی که رییس کنفدراسیون فوتبال آسیا در تصمیم 
ندارد، می توان نقش سیایت و  فوتبال  به  گیری های خود، توجهی 
روابط قومی و نژادی را در نظر شیخ سلمان دید. از طرفی نایب رییسی 
کفاشیان هم در AFC تنها و تنها به خاطر فوتبال ایران است و از 
حمایت های هیچ کشور یا رییس AFC بهره نمی برد. با این اوصاف به 
نظر نمی رسد شیخ سلمان گزینه مناسبی برای فوتبال ایران باشد و می 
توان از جیانی اینفانتینو به عنوان یک گزینه ایده آل یاد کرد که می تواند 
در آینده از فوتبال ایران حمایت کند. با توجه به برنامه ها و دیدراهای 
اینفانتینو با مسئولان فوتبال کشورهای جهان، احتمالا او شانس نخست 
ریاست فیفا است و همراهی با او به سود فوتبال ایران هم خواهد بود. این 
نامزد فیفا درباره انتخاب شدن به عنوان رییس فیفا تاکید کرد: »اطمینان 
دارم که در انتخابات فیفا برنده خواهم شد، چرا که حمایت های زیادی از 
کشورهای مختلف دارم. احترام زیادی برای سایر کاندیداها قائل هستم، 

ولی مطمئن هستم که در این انتخابات برنده خواهم شد. « 

توافق برد - برد ایران و اینفانتینو



علمی و سلامت

از غذاهای تخمیر شده بیشتر بدانیم 
گزارش از هدیه عباسقلی

مصرف غذاهای تخمیر شده یا همان ترشیجات نه تنها برای بدن ضرری ندارند بلکه 
خاصیت بسیاری دارد به شرط آنکه در مصرف آنها زیاده روی نکنیم.

به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛ شاید این روزها همه افراد با واژه 
غذاهای تخمیر شده آشنا باشند ولی ممکن است که برای آن ها مبهم و جای سوال داشته 
باشد که دقیقا چه غذاهایی شامل غذاهای تخمیر شده هستند.  غذاهای تخمیر شده شامل 
ترشیجاتی هستند که در گذشته مشتریان پرپاقرصی برای خود دست و پا کرده  بوده اند، 
و حتی خیلی از افراد خودشان دست به کار درست کردن ترشی می شدند ولی امروزه 
متاسفانه به دلیل آن که  فرهنگ غذایی ما دچارتغییراتی شده خیلی ها موافق غذاهای 
تخمیر شده نیستد و یا خیلی کم نسبت به گذشته استفاده می کنند، همچنین ترشی هایی 
که امروزه به فروش می رسد بر پایه سرکه هستند و تخمیر شده نیستند ،متاسفانه چنین 
وضعیتی باعث شده ما یک قسمت مهم از  سلامت مواد غذایی خود را از دست بدهیم . با 
همه ی این حرف ها کافی است سری به بازارهای معروف شهر بزنیم تا با انواع ترشی های 
رنگارنگ  که دهن هر کسی را آب می ندازه از ترشی لیته ،شور،لیمو ترش ، گوجه سبز 

،فلفل سبز ،سیر ترشی و.... آشنا شویم.
ایمنی بدن با غذاهای تخمیر شده! غذاهای تخمیر شده، یا غذاهای زنده، نتیجه 
قرار گرفتن غذاها تحت پروسه تخمیر لاکتوز هستند. در این فرآیند باکتری ها از قند و 
نشاسته غذا تغذیه می کنند و در نتیجه اسید لاکتیک تولید می شود.  در طول این پروسه، 
آنزیم های سودمند، ویتامین B، اسید چرب های امگا 3 و انواع بسیاری پروبیوتیک برای 
حفاظت از غذا و مواد مغذی آن تولید می شوند. سیستم گوارش بدن به غذاهای تخمیر 
شده خیلی خوب پاسخ می دهد چون کیفیت آنها فوق العاده است. غذاهایی کم هزینه 
اما مفید: غذاهای تخمیر شده برخلاف غذاهای دیگر ، با آنزیم هایی که به دستگاه گوارش 
بدن کمک می کنند میزان اسید معده و باکتری های روده را متعادل کرده و باعث می شود 
روده مواد مغذی بیشتری را جذب کند . زمانی که روده متعادل باشد مزایایی چون کاهش 
التهاب ، یبوست ، ریفلاکس اسید و دیگر مشکلات گوارشی را به همراه خواهد داشت . 
شاید عده ای تصور کنند خوردن غذاهای سالم نیازمند هزینه ی بالایی است ، در حالی 
که این گونه نیست شده ، غذاهای تخمیر شده را می توان چندین ماه در منزل نگهداری 
کنید . احمدرضا درستی متخصص تغذیه اظهار کرد: در غذاهاي تخمیر شده باکتري هاي 
طبیعي روي هیدرات هاي کربن در غذا تغذیه مي کند تا اسید لاکتیک ایجاد شود. این روند 
مواد مغذي را حفظ مي کند و آنزیم هاي مفید، ویتامین هاي B، اسیدهاي چرب امگا3 و 
رشته هاي متفاوت ایجاد مي کند. تخمیر طبیعي مواد غذایي، مواد مغذي را حفظ مي کند 
و غذا را به شکل قابل هضم تر مي شکند .ترشی جات جزو مهمترین  غذاهای تخمیر شده 

هستند که فواید و مضرات زیادی دارد.
سرکه، حرف اول را در خاصیت می زند: وی ادامه داد :بخش اصلی و وجه مشترک 
تمام ترشی ها حضور سرکه است. سرکه بر اثر تخمیر قند میوه ها به وسیله باکتری تولید 
می شود. سرکه اسید استیک دارد واز رشد میکروارگانیسم ها جلوگیری می کند و جلوی 
فساد خوراکی ها را می گیرد.  خود سرکه بر اثر تخمیر به وجود می آید و مقدار زیادی از 
خواص خوراکی های تخمیری مثل آنتی اکسیدان را داراست. باکتری های مفید که باعث 
تخمیر غذا ها می شوند موجب به وجود آمدن ترکیبات شیمیایی خاصی شده که برای 
سلامت مفید هستند. اسید سیتریک موجود در سرکه جذب کلسیم را بهبود می بخشد و 
در افزایش سوخت و ساز بدن موثر است. سرکه می تواند باکتری های مضر دستگاه گوارش 
را از بین ببرد و از بروز گاز معده جلوگیری کند. علاوه بر این سرکه به عملکرد سم زدایی 
کبد هم کمک می کند و صفرا را از بین می برد. به ترشی های روباز اعتماد نکنید:  
درستی در پاسخ به این سوال که آیا ترشی های بیرون قابل اعتماد هستند یا خیر بیان 
کرد:ترشی های آماده هم به صورت کارخانه ای و هم به صورت باز در مغازه ها قابل خرید 
هستند. در ترشی های کارخانه ای امکان استفاده از مواد نگهدارنده و رنگ های خوراکی زیاد 
است.  این ترشی ها به احتمال قوی میکروب ندارند و سالم هستند اما ممکن است خواص 
آن ها به اندازه خواص ترشی تازه نباشد. از طرفی روی ترشی های باز که در مغازه ها فروخته 
می شود نظارتی وجود ندارد. این ترشی ها ممکن است آلوده به قارچ باشند، بنابراین  بهتر 
است  ترشی را خود افراد در خانه آن را درست کنند و در تهیه آن از سبزیجات تازه استفاده 
کنند نعناع و جعفری تازه هم بوی خوبی به ترشی شما می دهند و هم خواص بیشتری 
دارند. شورها و ترشی های با نمک بلای جان هستند! این متخصص تغذیه عنوان کرد: 
شور و ترشی هر دو، حاوی میزان بالای نمک است و برای مبتلایان به نارسایی کلیوی، 
 ـعروقی و افراد با فشار خون بالا محدودیت مصرف داردوبا توجه به این که  بیماران قلبی 
در تخمیر، مزه ترش و اسیدی در شور و ترشی غالب می شود برخی افراد با این گمان که 
محصول ترش است و نمک کمی دارد بیش از حد آن را می خورند.  بهتراست همیشه  
این مسله را به یاد داشته باشیم در کنار هر یک ماده غذایی که  ممکن است ضرر داشته 
باشد نقش فایده ی آن هم کمرنگ  نیست نظیر غذاهای تخمیر شده  که شامل ترشیجاتی 

هستند که دانستن مزایای آن ها یک چیز است و استفاده از آنها به صورت دیگری است.

چگونه از طاسی سر در سالمندی در امان باشیم 
یک دکترای سالمندشناسی بیان کرد: برای پیشگیری از طاسی سر به ویژه در مردان 
باید با مشورت با پزشک متخصص پوست و مو در گام های اول به بررسی عوامل ژنتیک، 
سطح هورمون ها و ... پرداخت تا از طاسی سر در سالمندی مصون ماند. حسین نحوی نژاد 
افزود: عوامل مختلفی نظیر وراثت، هورمون ها، اضطراب و هیجانات می توانند فرد را به 
سمت ریزش موی مجدد سوق دهند که ریزش مو هم در گروه آقایان و هم در گروه 
خانم ها و در پیران و جوانان رخ می دهد. وی گفت: شایع ترین نوع ریزش مو، طاسی نوع 
مردانه یا آندروژنیک است که با وراثت، هورمون ها و افزایش سن رابطه دارند. نحوی نژاد 
با اشاره به طاسی های گوناگون گفت: در سالمندی به دلیل افزایش سن، تغییر سطح 
هورمون ها و... شاهد ریزش مو هستیم که اگر با علل آن آشنا شویم، می توانیم از آن دور 
شویم. وی افزود: از آنجایی که دلایل زیادی برای ریزش مو وجود دارد، تعیین دلیل اصلی 
قبل از شروع درمان از اهمیت زیادی برخوردار است که در حال حاضر دو نوع دارو جهت 
جلوگیری از گسترش طاسی نوع مردانه شدید در دسترس می باشد. نحوی نژاد گفت: 
فیناسترید در جهت خنثی سازی اثرات هورمون  مردانه تسترون فعالیت می نماید، این دارو 
تنها با نسخه پزشک عرضه می شود و نحوه مصرف آن خوراکی است و از استفاده آن در 
زنان به دلیل عوارضی که در باروری به جای  می گذارد، خودداری به عمل می آید. به گفته 
وی ماینوکسیدیل که بر روی سر استفاده می شود و از طریق مخالفت از سرکوب هورمونی 
ریشه موها عمل می کند نیز مورد استفاده قرار می گیرد که البته همه موارد به این دارو 
جواب نمی دهند و اگر مؤثر باشد نیز جهت بروز اثرات آن چند ماه وقت لازم است و نیز به 
ندرت رویش مجدد کامل مشاهده می شود. وی گفت: برای پیشگیری از طاسی سر به ویژه 
در مردان باید با مشورت با پزشک متخصص پوست و مو در گام های اول به بررسی عوامل 
ژنتیک، سطح هورمون ها، هیجان عاطفی ناگهانی، تأثیر مصرف داروهای گوناگون، مصرف 

زیاد از حد ویتامین A و... پرداخت تا از طاسی سر در سالمندی مصون ماند.

ارتباط بین ضربه مغزی و افزایش احتمال خودکشی
طبق مطالعه جدید محققان، افرادی که دچار آسیب و جراحت مغزی می شوند 3 برابر 

بیشتر از افراد دیگر در معرض ارتکاب به خودکشی در سال های بعد قرار دارند. 
طبق یافته محققان کانادایی افرادی که دچار ضربه مغزی شده اند حتی اگر این اتفاق 
سال ها قبل برایشان افتاده باشد بسیار در معرض ارتکاب به خودکشی قرار دارند. به گفته 
این محققان، به نظر می رسد ریسک بلندمدت خودکشی در مواردی که ضربه مغزی 
در تعطیلات آخر هفته روی داده باشد به مراتب بیشتر خواهد بود. دکتر دونالد ردلمیر، 
سرپرست تیم تحقیق از مرکز علوم بهداشت سانی بروک تورنتو، در این باره می گوید: 
»نتایج مطالعه ما نشان می دهد که هیچ کس در اولین هفته ها یا ماه های بعد از ضربه 
مغزی دست به خودکشی نمی زند. معمولا به طور میانگین بعد از گذشت شش سال از 
ضربه مغزی، فرد تمایل به خودکشی دارد.« محققان این تحقیق به بررسی داده های مربوط 
به افرادی که دچار ضربه مغزی در طول دو دهه گذشته شده بودند، پرداختند. افراد مورد 
مطالعه به خاطر آسیب مغزی شان، تحت عمل جراحی یا بستری شدن در بیمارستان قرار 
نگرفته بودند. تعدا افراد مورد مطالعه بالغ بر 235 هزار نفر بود که از بین این تعداد، 677 نفر 
دست به خودکشی زده بودند. محققان دریافتند سالانه 31 نفر از هر 100 هزار نفر فرد دچار 
آسیب مغزی دست به خودکشی می زنند. حتی افرادی که در تعطیلات آخر هفته دچار 
آسیب مغزی شده باشند وضعیت بدتری دارند و 4 برابر بیشتر در معرض خودکشی هستند.

مثبت اندیشی بیش از حد هم
 موجب افسردگی می شود 

محققان دانشگاه نیویورک به این نتیجه رسیدند که رؤیا و تخیلات مثبت روحیه را بهبود 
می بخشد، اما پس از مدتی به خاطر آنها افسردگی بروز می کند.

واقعیت این است که انتظارات مثبت بیش از اندازه، مانع می شود فرد موانع قرار گرفته در 
راه رسیدن به هدف را ببیند و استراتژی غلبه بر آنها را پیدا کند. 

کارشناسان متوجه شدند؛ هرچه شرکت کنندگان مثبت تر درباره آینده فکر می کردند، به 
همان نسبت به علائم افسردگی در لحظه نظرخواهی در آنها کمتر بود. اما پس از مدتی 
سطح افسردگی در این داوطلبان به طور اساسی افزایش یافت. دانشجویان با آرزوها و 
خیالات مثبت غالباً هنگام نوشتن مقالات ترم کمتر کوشش به کار بستند. در نتیجه آنها 
نمرات پایین به دست آوردند. به خاطر این در این شرکت کنندگان علائم افسردگی پدید 
آمد. بنابراین به گفته محققان، خیالات و تصورات مثبت باید با حس واقع بینی رشد یافته 

توأم باشد.
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پس از سال ها استفاده از بخیه و دوخت ودوز زخم ها، محققان روشی نوین بر اساس فناوری لیزر 
برای ترمیم بخش های آسیب دیده بدن در حوادث یا جراحی ابداع کردند.

به گزارش سرویس فناوری ایسنا منطقه خراسان، محققان آمریکایی معتقدند که استفاده از 
فناوری لیزر سبز باعث فعال شدن پیوند کلاژنی بین مولکول های محل جدا شده زخم شده و با 

این روش می توان حداکثر تا 15 دقیقه زخم باز را بدون حتی یک بخیه درمان کرد.
استفاده از لیزر برای چسباندن زخم ها حتی در جراحی نیز کاربرد دارد و جراحان می توانند از 

این روش برای چسباندن برش های عمیق بافت های بدن پس از جراحی استفاده کنند.
استفاده بخیه برای بسیاری از بیماران ناخوشایند است، اما تاکنون هیچ روش کاربردی برای 

چسباندن بافت های جدا شده بدن ارائه نشده است.
با استفاده از فناوری جدید چسب لیزری، تحمل درد سوزن های بخیه فراموش می شود. در این 
روش زخم بیماران تنها باید به مدت 15 دقیقه تحت تابش لیزر سبزرنگ قرار گرفته و محل زخم 

بدون هیچ عارضه بعدی مثل جای بخیه بسته می شود.
با تابش نور لیزر به زخم های باز، پرتوهای نور به بافت زخم نفوذ کرده و با تحریک کلاژن موجود 

در سلول ها، امکان پیوند مجدد محل برش یا زخم امکان پذیر می شود. 

شناسایی فوری عابران پیاده توسط خودروهای خودران با الگوریتم جدید

طراحی ششمین نسل بمب افکن مافوق صوت

نابودی عفونت های بیمارستانی به کمک ابررایانه

خالص سازی آب های نامتعارف با انرژی خورشیدی برای پرورش گیاه

محقق ایرانی انستیتو سلطنتی فناوری سوئد موفق به ارایه 
شیوه ای جدید برای از بین بردن عفونت های بیمارستانی شد.

به گزارش خبرگزاری مهر، سالانه هزاران تن به دلیل ابتلا 
به عفونتهای بیمارستانی جان خود را از دست می دهند 
و این درحالی است که هزینه های زیادی نیز صرف درمان 

آنها می شود. در این میان انتقال انواع عوامل عفونی از راه هوا 
نگرانی های زیادی را برای دانشمندان علوم پزشکی ایجاد کرده 

است.
به تازگی محققان انستیتو سلطنتی فناوری )KTH( سوئد 
کار بر روی این چالش را آغاز کرده اند تا راهی را جهت تصفیه 
سازی هوای تنفسی پیدا کرده و در نهایت عوامل عفونی زا در 

بیمارستانها را به حداقل برسانند. 
این موضوع زمانی از اهمیت بالایی برخوردار می شود که 
کمیته ملی سلامت و رفاه سوئد در گزارشی اعلام می کند 
که حدود 10 درصد از تمام تختهای بیمارستانی این کشور به 
بیمارانی اختصاص می یابد که به عفونتهای باکتریایی از جمله 
staphylococcus مبتلا شده اند و جالب اینکه این عفونتها 

در حین تردد در فضاهای بیمارستانی ایجاد شده است. 
و  دکتری  دوره  دانشجوی  زاده«  اکنون »ساسان صدری 

پروفسور »هولمبرگ« از انستیتو سلطنتی فناوری سوئد نتایج 
تحقیقات ارزشمندی را منتشر کرده اند که می تواند پایانی 

خوشحال کننده بر این نگرانی همیشگی باشد.
 آنها در این نوآوری از ابررایانه ها برای محاسباتی استفاده 
کرده اند که از طریق آنها می توان سیستم تهویه مطبوع هوا 
را در محیطهای بیمارستانی به بالاترین حد خود رساند. آنها 
پیشتر از این سیستم در ساخت بیمارستان NKS سوئد 

استفاده کرده بودند. 
مبنای کار این محققان در تهویه مطبوع هوای محیطهای 
بیمارستانی مبتنی بر دمای چنین محیط هایی است که بخشی 
از آن مربوط به چگونگی پردازش و تصفیه جریانهای هوایی در 

نقاط حساسی نظیر اتاق های عمل می شود. 
آنها امیدوارند که نتایج این دستاورد از مرگ سالانه 1500 

تن بر اثر عفونتهای بیمارستانی جلوگیری کند.

محقق برگزیده هفدهمین جشنواره جوان خوارزمی موفق شده است آب های نامتعارف را با انرژی خورشیدی خالص سازی 
کرده و از آن برای پرورش گیاه استفاده کند.

به گزارش خبرنگار مهر، این دستگاه آب تصفیه کن خورشیدی با هدف خالص سازی آب های نامتعارف، با استفاده از انرژی 
خورشیدی برای پرورش گیاه ساخته شد. این دستگاه نه تنها با انرژی خورشیدی آب را تصفیه می کند بلکه همزمان  آب تصفیه 
شده را به گیاه می رساند. آب تصفیه شده از نظر کیفیت، بسیار مطلوب بوده و متناسب با نیاز گیاه تامین می شود. باتوجه به  رابطه 
مستقیم دستگاه با تبخیر و تعرق گیاه و همچنین بازگشت آب مازاد مصرف گیاه به مخزن اصلی، بازده  اب مورد مصرفی برای گیاه 
به صددرصد می رسد. با توجه به طراحی  دستگاه تصفیه کن خورشیدی، آب با دمای مناسب به گیاه تحویل داده می شود. میزان 
املاح موجود در آب مخزن  اثری بر بازده خروجی دستگاه ندارد. این سیستم خالص سازی آب های نامتعارف با انرژی خورشیدی 
برای پرورش گیاه، توسط »کیمیا اسد سنگابی«، انجام گرفته که در هفدهمین جشنواره جوان خوارزمیرتبه دوم کشاورزی و منابع 

طبیعی را کسب کرده است.

پلیمر جدید که با حرارت بدن 
تغییر شکل می دهد

پلیمر جدید تولید شده توسط محققان، با دمای بدن، در برابر چشمان شما تغییر شکل 
می دهد.

به گزارش سرویس فناوری ایسنا منطقه خراسان، دانشمندان ماده جدیدی کشف کرده اند 
که با دمای بدن تغییر شکل می دهد. این پلیمر دارای حافظه بوده و به گونه ای برنامه ریزی 
شده که با دمای بدن تغییر شکل می دهد و می توان آن را دوباره به شکل اصلی خود برگرداند.

یکی از محققان این تحقیق میچ آنتاماتن اظهار کرد: تغییر با دمای بدن تنها قسمتی از کل 
داستان این پلیمر است. ما این مواد را چنان طراحی کرده ایم که میزان زیادی انرژی الاستیک 

در خود ذخیره کند تا طی تغییر شکل قادر به انجام کارهای مکانیکی باشیم.
نکته قابل توجه در این پلیمر جدید، درک چگونگی تبلور در زمان سرد شدن و کشیده 
شدن است. در زمان تغییر شکل، زنجیره های پلیمر در موضع خود کشیده شده و بخش های 
مختلف آن در یک ردیف و مسیر، در دامنه کوچکی به نام کریستال رشد می کنند که در 

نتیجه شکل آن رفته رفته پایدار شده و برگشت آن به حالت اولیه بسیار دشوار است.
توانایی متناسب کردن آن با دما نیز با استفاده از مولکول های اتصال دهنده به رشته های 

پلیمر منفرد انجام می شود.
به گفته طراحان این پلیمر، تقریبا تمامی اپلیکیشن های حافظه پلیمر نیازمند فشار و یا 
کشش به اطراف هستند. با این وجود محققان به ندرت میزان کار مکانیکی حافظه پلیمر را 

در زمان عملکرد به طور واقعی اندازه گیری می کنند.
این پلیمر را می توان در بخیه زدن، پوست مصنوعی، حرارت بدن در پزشکی و پوشاک 

استفاده کرد. 

خداحافظی زخم ها از بخیه های ناخوشایند با 
چسب لیزری

محققان دانشگاه کالیفرنیا در سان دیگو یک سیستم شناسایی 
عابر پیاده طراحی کرده اند که به ادعای آن ها بطور فوری و با 

دقت بسیار بالاتری از سیستم های موجود عمل می کند.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، محققان بر این باورند که 
این الگوریتم و فناوری می تواند در خودروهای خودران، رباتیک 
و در سیستم های جست وجوی تصویر و فیلم مورد استفاده قرار 

بگیرد.
این محققان مدلهای قدیمی نسخه رایانه ای را با یادگیری 
عمیق ترکیب کرده اند تا دقت و سرعت الگوریتم را ارتقا بخشند.

هدف آن ها ایجاد یک نسخه زمان واقعی بود که به سیستم 
اجازه شناسایی و دسته بندی اجسام و بویژه انسان ها را در 
شرایط رانندگی عادی شهری می دهد. این امر به خودروهای 
خودران، ربات های تحویل دهنده بار یا پهپادهای با ارتفاع پرواز 
پایین اجازه خواهد داد تا عابران پیاده و ازدحام ها را شناسایی 

کرده و با آن ها برخورد نکنند.
بیشتر سیستم های شناسایی عابر پیاده، یک تصویر را به 
بخش های کوچکتر تقسیم کرده که با یک برنامه گروه بندی 
برای تعیین حضور یک شکل انسانی پردازش می شوند. این کار 
می تواند برای مهندسان چالش برانگیز باشد زیرا انسان ها دارای 

اندازه ها و شکل های گوناگون هستند و فاصله باعث تغییر دورنما 
و اندازه اشیا می شود. در زمان استفاده فوری، این کار شامل 

پردازش میلیون ها بخش در پنج الی 30 فریم در ثانیه است.
روش تشخیص آبشاری مورد استفاده در سیستم جدید 
بطور  را  کار  این  اما  اعمال می کند  را  پایه  همین عملکرد 
مرحله ای و نه یکجا انجام می دهد. این کار به الگوریتم اجازه 
می دهد تا به سرعت فریمهایی را که شباهتی به حضور یک 
شکل انسانی ندارند، کنار گذاشته و بر روی تصاویر محتمل تر 
تمرکز کند.مرحله اول بر روی آسمان و فضاهای خالی تمرکز 
دارد. مرحله دوم به طبقه بندی و کنار گذاشتن فریم هایی 
می پردازد که به شکل و رنگ انسان بوده اما عابر نیستند )مانند 
درختان، بوته و سایر خودروها(. مرحله نهایی نیز با دقت و 
جزئیات بیشتر به طبقه بندی ادامه می دهد تا زمانی که تنها 
عابران پیاده باقی بمانند. اگرچه این محاسبات و پردازش های 
نهایی بسیار سنگین هستند، اما تنها تعداد کمی از آن ها مورد 

نیاز بوده و از این رو این فرآیند بسرعت انجام می شود.
بطور سنتی، سیستم های شناسایی آبشاری از دسته بندی 
کننده های ساده تر موسوم به " یادگیرنده های ضعیف" استفاده 
می کنند. در سیستم جدید، سیستم های شناسایی مرحله بعد 

همزمان با اجرا به یادگیری می پردازند و در نتیجه، دسته بندی 
کننده ها پیچیده تر و سریعتر می شوند. دسته بندی کننده ها با 
گذشته زمان در هر مرحله بیشتر تقویت می شوند و در هر 
محله تغییر می کنند. این مهمترین تفاوت میان االگوریتم جدید 

و سیستم های رایج شناسایی عابر پیاده است.
از  ترکیب  کدام  اینکه  یادگیری  با  را  کار  این  الگوریتم 
یادگیرنده های ضعیف توانسته بودند عابران را در یک فریم 
تشخیص دهند، انجام داده و با ارتقای فریم ها، بر روی آن ها 

بیشتر تاکید می کند و فرآیند شناسایی را سرعت می بخشد. 

محققان شرکت هواپیماسازی نورثروپ گرومن، از ششمین نسل بمب افکن  مافوق صوت 
غیرقابل شناسایی طراحی شده که جایگزین بمب افکن B-2 خواهد شد، رونمایی کردند.

به گزارش سرویس فناوری ایسنا منطقه خراسان، قرار است طرح برگزیده جایگزین 
بمب افکن B-2 با کد NG Air Dominance توسط مهندسین شرکت نورثروپ گرومن 

پس از تامین بودجه توسط نیروی هوایی ایالات متحده آمریکا تولید شود.
مسؤولان شرکت نورثروپ گرومن، تاکنون هیچ اطلاعاتی در مورد فناوری بمب افکن نسل 
ششم ارائه نداده اند؛ با این حال بسیاری از کارشناسان معتقدند که این پرنده قادر به پرواز با 
سرعت فراتر از صوت است و همچنین به سامانه های پیشرفته رادارگریز و سیستم سلاح 

لیزری مجهز خواهد شد.
 فناوران صنایع هوایی معتقدند که شرکت نورثروپ گرومن باید از سیستم خنک کننده فوق 

پیشرفته برای کاهش دمای سلاح لیزری در این بمب افکن استفاده کند. 

کریس هرناندز، معاون بخش تحقیقات شرکت نورثروپ گرومن سال گذشته در مصاحبه 
با مطبوعات اعلام کرد که بمب افکن جدید باید به اندازه کافی برد عملیاتی داشته باشد، چرا 
که در شرایط فعلی پایگاه ها و فرودگاه های لازم برای سرویس دهی به این هواپیما در خارج از 
ایالات متحده آمریکا موجود نیست.  تام وایس، مدیر بخش هواوفضای شرکت نورثروپ گرومن 
نیز در مورد مشکلات موجود در ساخت بمب افکن جدید اظهار کرد: مهم ترین مشکل موجود 
در نسل جدید، کنترل گرمای ناشی از سلاح لیزری است. در واقع این هواپیما با مشکلات 
اساسی همچون گرمای زیاد سیستم پس سوز موتورها و سلاح لیزری مواجه است که برای 
حفظ ویژگی عدم شناسایی توسط موشک های حرارتی و رادارهای طیف سنج باید این حرارت 
اضافی به نحوی ناپدید شود.  وی در مورد زمان ساخت نمونه آزمایشی بمب افکن نسل ششم 
افزود: متاسفانه با توجه به مشکلات موجود ساخت این هواپیما در چند سال اخیر میسر 
نیست و حداقل زمان برای پیشبرد صنایع مورد نیاز این نسل تا سال 2030 طول خواهد شد. 

چرا لیموشیرین تلخ می شود؟
در بین مرکبات، لیموشیرین، نارنج و گریپ فروت وقتی برش می خورند، تلخ می شوند 
اما خوب است بدانید که این تلخی ضرری برای سلامت ما ندارد. علت تلخی این ها وجود 

دو ماده ی آنتی اکسیدان است که در ادامه آن ها را معرفی کرده ایم.
 علت تلخی لیموشیرین وجود موادی به نام نارینجین )نارینژین( و لیمونین است. هر چه 
مواد قلیایی در یک ماده طبیعی مثل میوه ها بیشتر باشد وقتی که این ها برش می خورند 
و در معرض هوا قرار می گیرند، طعم آن ها به سمت تلخی می رود؛ چرا که نارنجین و 
لیمونین با اکسیژن هوا ترکیب شده و تلخ می شوند. در بین مرکبات، نارنج، لیموشیرین و 
گریپ فروت این خاصیت را دارند؛ و هرچه درجه ی شیرینی یک میوه بیشتر باشد، تلخی 
خود را بیشتر نشان می دهد. البته اگر نگران تلخی این مواد غذایی هستید باید بگوییم که 
تلخ شدن این میوه ها تأثیر منفی ای بر سلامت و دستگاه گوارش ما ندارند و می توانید با 

خیال راحت آن ها را میل نمایید.
خوب حالا که فهمیدیم عوامل تلخی لیموشیرین بعد از برش خوردن چیست بهتر است 

به معرفی آن ها بپردازیم.
لیمونین چیست؟

لیمونین یک ترکیب آلی است که در گریپ فروت، نارنج، لیمو، ترنج، نعنا، زیره سیاه، 
آویشن، هل، تخم گشنیز و خیلی دیگر از گیاهان یافت می شود. در واقع لیمونین 
یک ترکیب ضد تومور ) تومورها ممکن است خوش خیم باشند یا بدخیم( است که 
مخصوصاً برای پیشگیری از سرطان های دستگاه گوارش بسیار مورد استفاده قرار 

می گیرد. 
لیمونن دارای مزایای دارویی متعددی از جمله کاهش وزن، کمک به هضم غذا و 
جلوگیری از ناراحتی معده است.  لیمونن همچنین یک عامل ضد قارچ و یک درمان 
طبیعی برای بیماری پای ورزشکاران به حساب می آید.  از دیگر فواید لیمونین می توان 
به درمان اضطراب و افسردگی اشاره کرد و خوب است که بدانید لیمونن هم به تحریک 

سیستم ایمنی بدن کمک می کند و هم یک درمان مؤثر برای سرطان است.
نارینژین چیست؟

نارینجین یا نارینژین هم یک نوع فلاوونوئید محلول در آب می باشد که در واقع یک 
آنتی اکسیدان است که فعالیت مهمی در سلامتی انسان ها دارد. 

فلاوونوئیدها همچنین می توانند اثربخشی ویتامین C را به عنوان یک آنتی اکسیدان 
افزایش دهد. علاوه بر این، فلاوونوئیدها نقش مهمی در کنترل التهاب با تعدیل سلول های 
خاصی از سیستم ایمنی بدن ایفا می کنند. آن ها همچنین می توانند فعالیت انواع خاصی 

از ویروس ها، از جمله ویروس هرپس سیمپلکس را مهار کنند. 
علاوه بر این نارینژین یک مهارکننده ی آنزیم ردوکتاز آلدوز است؛ به این معنی که 

می تواند به مبارزه با بیماری شبکیه مربوط به بیماران دیابتی کمک کند. 
و  شود  بدن  در  سوزی  چربی  روند  تحریک  باعث  تواند  می  همچنین  نارینژین 
 LDL کالری های دریافتی را به جای ذخیره سازی به انرژی تبدیل کند. نارینژین
کلسترول )کلسترول بد خون( را نیز کاهش می دهد و در واقع یک پیشگیری کننده از 

هایپرکلسترولمیا محسوب می شود.

درمان اوتیسم در دوران جنینی
 امکان پذیر می شود 

در سالهای نه چندان دور درمان اوتیسم حتی قبل از تولد فرد مبتلا صورت می گیرد و 
کابوس تولد فرزند مبتلا به این بیماری روانی لاعلاج برای همیشه نابود می شود.

به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان، همه گیری بالای بیماری اوتیسم در 
جهان باعث شده است تا پزشکان به دنبال راهی برای جلوگیری از بدنیا آمدن نوزادان 
مبتلا به این بیماری باشند. گفتنی است، پژوهشگران امیدوار هستند در روش تشخیص 
و درمانی جدید با مسدود کردن سلول های خاصی در طول دوران بارداری در بدن مادر 
مانع از بروز عفونت مسبب ایجاد بیماری اوتیسم در جنین شوند. بررسی ها نشان می دهند، 
پژوهشگران با تحقیق بر روی موش های باردار دریافته اند موش هایی که دارای سطوح 
بالاتری از پروتئین 1YA-IL بوده اند، بیشتر علائم اوتیسم در جنین های موش آنها 
مشاهده شده است. پژوهشگران امیدوار هستند با مسدود کردن سلول  های مرتبط با 

عفونت به ترمیم ساختار طبیعی مغز جنین قبل از تولد بپردازند.
پژوهشگران معتقد هستند عفونت های ویروسی در دوران بارداری نقش  مهمی در 
توسعه بیماری اوتیسم دارد و با کنترل آن می توان از بروز اوتیسم در جنین جلوگیری 

کرد و حتی مغز آسیب دیده جنین در آستانه ابتلا به اوتیسم را به حال اول بازگرداند.

  کوتاهی قد یکی از دغدغه های اصلی والدین برای آینده فرزندشان است. آیا واقعاً راهکاری 
برای درمان کوتاهی قد وجود دارد؟

عوامل موثر در کوتاهی قد
علل مختلفی وجود دارد که باعث کوتاهی یا بلندی قد افراد می شود. دکتر مسعود 
رحمانیان، فوق تخصص غدد درون ریز و متابولیسم نیز با اشاره به این مطلب می گوید: 
میزان رشد قدی کودکان تحت تاثیر عوامل ژنتیکی و محیطی است، ولی متاسفانه در 
بسیاری از موارد، مسائل ژنتیکی نادیده گرفته می شود و والدین چندان توجهی به آن ندارند.

بروز بیماری های مختلف و شیوه تغذیه از جمله مسائل محیطی است که می تواند در رشد 
قدی بچه ها تاثیرگذار باشد؛ اما به گفته این پزشک متخصص، موضوع ژنتیک که بیشتر 
نادیده گرفته می شود، به این معنی است که اگر پدر و مادری قدشان متوسط یا کوتاه باشد، 

نباید انتظار داشته باشند فرزندشان خیلی قد بلند شود.
وی می افزاید: نتایج مطالعاتی که در این زمینه انجام شده، نشان می دهد قد بچه ها به 
اندازه میانگین قد پدر و مادرشان است. البته این میزان برای پسرها ممکن است کمی بیشتر 
از مقدار میانگین باشد و برای دخترها کمی کمتر، ولی به طور کلی اندازه قد پدر و مادر هم 

در این زمینه بسیار تاثیرگذار است.
هر کوتاهی قدی غیرطبیعی نیست

هر کوتاهی قدی نشان دهنده مشکل نیست و نیازی به بررسی و درمان هم ندارد. 
دکتر رحمانیان ضمن بیان این مطلب می گوید: در صورتی که کودکی با افزایش سن، 
روند طبیعی ای را که براساس منحنی های رشد انتظار می رود طی نکند، باید بررسی های 
بیشتری را برای او انجام داد؛ بنابراین زمانی که با افزایش سن، قد کودک ثابت می ماند یا 
میزان افزایش قدش به حدی نیست که طبیعی حساب شود، به بررسی های دقیق تر نیاز 
خواهد بود. وی می گوید: البته در صورتی که کودک تغذیه خوبی داشته باشد و به اندازه 
کافی ورزش کند و به دیگر مسائل محیطی هم توجه شود، ممکن است قدش از میانگین 
قد پدر و مادر هم بلندتر شود، اما اگر به همان اندازه میانگین قد والدینش بود نیز اتفاقی 
غیرطبیعی رخ نداده و جای نگرانی ندارد. به همین دلیل هم توصیه می شود والدین میزان 

قد کودک را با آرزوها و تمایلات خودشان مقایسه نکنند.
دیر کنید کاری از دست تان برنمی آید

خیلی می دانند قد فرزندشان کوتاه تر از حالت طبیعی است، اما دست روی دست 
می گذارند و کاری انجام نمی دهند تا زمانی که فرصت داشته باشند یا وقتی کوتاهی قد، 
کودک شان را آزار دهد. در صورتی که دکتر رحمانیان می گوید برای درمان کوتاهی قد 

کودکان باید بموقع به پزشک مراجعه شود.
وی با بیان این مطلب خاطرنشان می کند: بیشتر موارد کوتاهی قد را در صورتی که 
بموقع تشخیص داده شود، می توان درمان کرد؛ بنابراین حتما پیش از پایان بلوغ و قبل از 
بسته شدن صفحات رشد استخوانی باید مشکل کوتاهی قد را تشخیص داده و آن را درمان 

کرد. این فوق تخصص غدد ادامه می دهد: به عنوان نمونه برای 
درمان کوتاهی قد دختری که از شروع قاعدگی اش گذشته 
یا پسری که در سنین حدود شانزده سالگی است و تاکنون 
از نظر کوتاهی قد بررسی نشده ، کار زیادی نمی توان انجام 
داد و حتی اگر مشکل تشخیص داده شود هم دیگر دیر 
شده است؛ زیرا در این سنین صفحات رشد بسته شده و 
استخوان ها دیگر رشد طولی نخواهند داشت؛ بنابراین پس 
از این سنین حتی اگر بخواهند نوجوان را درمان کنند و از 
هورمون رشد کمک بگیرند باز هم استخوان ها رشد طولی 
ندارد و فقط عرض آنها زیاد می شود، در نتیجه بر میزان قد 

تاثیری نمی گذارد.
هورمون رشد برای هر کوتاهی قدی نیست

این روزها نه تنها پدر و مادرها که گاهی خود نوجوانان 
هم به محض این که احساس می کنند قدشان کوتاه است به 

فکر هورمون رشد می افتند و می خواهند با استفاده از این هورمون 
مشکل کوتاهی قدشان را درمان کنند. در صورتی که استفاده از 
این هورمون برای همه مناسب نیست و نباید خودسرانه از آن 

استفاده کرد.
از  باره توضیح می دهد: استفاده  این  دکتر رحمانیان در 
هورمون رشد برای بچه هایی که واقعا با مشکل کمبود هورمون 
رشد مواجه هستند، در صورتی که از سوی پزشک تجویز شود، 

موثر است و می تواند قد آنها را افزایش دهد، اما برای بچه هایی که 
عامل کوتاهی قدشان کمبود هورمون رشد نیست، استفاده از این هورمون 

هم موثر نخواهد بود.
وی می افزاید: استفاده از هورمون رشد برای کسانی که علت کوتاهی قدشان موارد دیگری 
مانند بلوغ زودرس یا مسائل ژنتیکی است یا افرادی که دیر به پزشک مراجعه کرده اند، نه 
تنها به افزایش قد کمکی نمی کند که حتی ممکن است به بروز عوارض ناخوشایندی مانند 

افزایش فشار خون، دیابت و بدشکل شدن استخوان ها هم منجر شود.
براین اساس، وی به پدر و مادرهایی که احساس می کنند فرزندشان قد کوتاهی دارد، 
توصیه می کند بموقع به پزشک مراجعه کنند و بررسی های لازم را انجام دهند تا مشخص 
شود کوتاهی قد کودک واقعا نگران کننده و نشانه مشکل است یا موضوعی طبیعی به 
حساب می آید. همچنین به هیچ عنوان نباید برای استفاده از هورمون رشد بی دلیل به 
پزشک اصرار کنند، زیرا این هورمون در مواردی که نباید استفاده شود، فقط عارضه برجای 
خواهد گذاشت و فایده ای ندارد. دکتر رحمانیان به افرادی اشاره می کند که در باشگاه های 
بدنسازی از این هورمون ها استفاده می کنند و می گوید: این روزها متاسفانه برخی ورزشکاران 
هم از این هورمون کمک می گیرند، اما باید بدانند استفاده از این هورمون ها از طرفی دوپینگ 

به حساب می آید و از طرف دیگر عوارضی هم برایشان برجای می گذارد.
وی تاکید می کند: اگر هورمون رشد در مواردی استفاده شود که به آن نیاز است و اثر 
درمانی دارد، ممکن است عوارض بسیار کمی برای فرد داشته باشد، اما وقتی جنبه درمانی 

ندارد و به عنوان مکمل استفاده می شود، عوارض بسیار زیادی برجای خواهد گذاشت.
توصیه هایی برای افزایش قد کودکان

دکتر رحمانیان به والدین توصیه می کند برای افزایش رشد قدی بچه ها به تغذیه آنها 
اهمیت دهند و سعی کنند موادی را که برای رشد استخوان ها لازم است بویژه در سنین 

کودکی و نوجوانی و حین بلوغ در برنامه غذایی شان بگنجانند.
همچنین وضع خواب کودکان هم باید طوری باشد که هورمون رشد بخوبی ترشح شود. 
وی با بیان این مطلب توضیح می دهد: بیشترین میزان ترشح هورمون رشد در طول شبانه 

حتما روز، در زمان خواب شبانه اتفاق می افتد و به همین دلیل خوب  بچه ها  است 
حداکثر تا ساعت 11 شب خواب باشند، چون اگر در 
زمان اوج ترشح هورمون رشد که حدود 12 نیمه شب 
است، نخوابیده باشند این هورمون هم به اندازه کافی 
ترشح نمی شود، بنابراین کودکانی که دچار اختلالات 
خواب هستند با مشکل کوتاهی قد نیز روبه رو خواهند 
شد. موضوع دیگری که برای رشد قدی بچه ها باید در 
نظر گرفته شود، ایجاد محیطی آرام برای کودک است که 

می تواند در میزان ترشح هورمون رشد اثر بگذارد.

برای درمان قدکوتاه باید زود بجنبید
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اجتماعی 6

مدیرعامل سازمان زیباسازي، بهسازي و نوسازي اطراف حرم مطهر عنوان کرد :

لزوم شناسایي ریشه هاي اجتماعي 
بافت هاي فرسوده در قم

مدیرعامل سازمان زیباسازي، بهسازي و نوسازي اطراف حرم حضرت معصومه)س( 
شهرداري قم گفت: بافت هاي فرسوده قم دچار فرسودگي کالبدي هستند و ریشه هاي 

اجتماعي دارند و باید علت این ریشه ها شناسایي شود. 
علیرضا خاکي، با بیان اینکه سازمان نوسازي، بهسازي و زیباسازي اطراف حرم حضرت 
معصومه)س( شهرداري قم طي دو ماه اخیر در حوزه سیاست گذاري اقدامات بسیاري را 
انجام داده است عنوان کرد: اکنون با اهتمام مسئولان استاني و توجه ویژه آنها به اهمیت 

زیباسازي اطراف حرم، هیئت مدیره این سازمان در حال احیاست.
وي بافت هاي فرسوده را بزرگ ترین مشکل زیباسازي حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
دانست و گفت: این بافت ها دچار فرسودگي کالبدي هستند و ریشه هاي اجتماعي دارند 
زیرا انگیزه اي براي نوسازي اطراف حرم در میان مردم نیست و به همین علت باید این 

ریشه ها شناسایي شود.
مدیرعامل سازمان زیباسازي، بهسازي و نوسازي اطراف حرم حضرت معصومه)س( 
شهرداري قم خاطرنشان کرد: تا سال گذشته دستاوردهاي این حوزه به صورت مستقیم 
توسط شهرداري قم انجام مي شد در صورتي که باید به دنبال فرصت هایي باشیم تا انگیزه 
نوسازي بافت ها را در میان مردم تقویت کنیم و این انگیزه ها در محدوده هاي مختلف 

جغرافیایي و شیوه کاربردي واحدها تفاوت دارد.
وي با اشاره به اینکه مطالعاتي به منظور بررسي وضعیت اجتماعي و فرهنگي مناطق 
شهري قم آغاز شده است، اضافه کرد: در این سازمان به دنبال برنامه هاي عملیاتي هستیم 
به همین علت در میان سه روش بهسازي، نوسازي و بازسازي، توسعه بهسازي ها را در 
دستور کار خود قرار داده ایم، در این روش ضمن حفظ ساختمان موجود به رفع معضلات 
ظاهري که نیازمند انرژي کم تر است، پرداخته مي شود. خاکي یادآور شد: احیاي بافت هاي 
فرسوده بدون هماهنگي و دغدغه مندي مسئولان استاني و شهري امکان پذیر نیست اکنون 

در مدیریت جدید شهرداري و استاني این نگاه وجود دارد.

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداري قم :

آمار تفکیک از مبدأ در استان قم 2 درصد است
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداري قم با اشاره به اینکه آمار تفکیک زباله تر و 
خشک در مبدأ استان قم 2 درصد است، گفت: به دنبال این هستیم که این آمار را به 10 

درصد افزایش دهیم.
سید عبدالله میرابراهیمي با اشاره به اهمیت ترویج تفکیک زباله تر و خشک از مبدأ اظهار 
داشت: در استان قم در حال حاضر 2 درصد زباله تر و خشک در مبدأ تفکیک مي شود و 

در مقصد نیز به 4 الي 5 درصد مي رسد.
وي با بیان اینکه تفکیک زباله تر و خشک در مبدأ در بهترین حالت در کشورهاي توسعه 
یافته 15 درصد است، افزود: ما به دنبال این هستیم که این آمار در استان قم به 10 درصد 

برسد، امروزدر اصفهان این آمار به 12 درصد رسیده است.
میرابراهیمي با اشاره به اینکه بخشي از تفکیک زباله در مبدأ توسط دوره گردها انجام 
مي شود که معمولاً زباله هاي ارزشمند مانند آلومینیوم را جداسازي مي کنند، خاطرنشان 
کرد: باید برنامه اي براي ساماندهي این دوره گردها ایجاد شود که نیاز به حمایت دستگاه 

قضایي وجود دارد.
وي با اشاره به مشکلاتي که زباله هاي عمراني و و ساختماني براي شهر به همراه دارد، 
تصریح کرد: سازمان مدیریت پسماند شهرداري قم براي کنترل و جمع آوري پسماندهاي 
حفاري ها و خاک نخاله هاي عمراني شهر که علاوه بر آلودگي هاي زیست محیطي نازیبایي 

در سطح شهر را ایجاد مي کند در برنامه خود دارد.
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداري قم با بیان اینکه بسیاري از این زباله را 
در حریم جاده هاي باز تخلیه مي کنند، افزود: این مسئله مشکلاتي را براي شهروندان 
به همراه دارد، در سطوح کلان و حفاري هاي کلان مشکلي نداریم و براي جمع آوري آن ها 

برنامه ریزي شده و مشکل اساسي در پسماند جزئي است.
وي خاطرنشان کرد: به همین منظور سازمان مدیریت پسماند شهرداري قم طرحي را 
به منظور جمع آوري نخاله هاي ساختماني اجرا مي کند که از این طریق مخزن هاي براي 
جابه جایي این زباله ها درب محل تعمیر تعبیه مي شود و پس از پایان ساخت و ساز توسط 

ماموران شهرداري حمل مي شود.
میر ابراهیمي با تاکید بر اینکه این پسماند زباله هاي خشک بي ارزش هستند، عنوان کرد: 
شهروندان مي توانند براي استفاده از این امکان با شماره 31183 تماس حاصل کرده تا 
ماموران پسماند براي حمل مخزن جمع آوري نخاله هاي ساختماني اقدام کنند، این مخازن 
هم فضاي بیشتري از وانت ها دارند که امروز براي حمل استفاده مي شود و هم هزنیه اي 

کمتر یعني 20 هزار تومان براي آن در نظر گرفته شده است.

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضاي سبز شهرداري قم اعلام کرد:

تهیه 40 ست اسباب بازي براي کودکان
مدیر عامل سازمان پارک ها و فضاي سبز شهرداري قم گفت: تاپایان سال 40 ست اسباب 
بازي با اعتباري بالغ بر 13 میلیارد ریال براي کودکان خریداري و در بوستانهاي سطح 

مناطق هشتگانه نصب خواهد شد
. پیام جوادیان به طرح ساماندهي آبنماهاي شهر قم اشاره کرد و گفت: بیش از 65 درصد 
آبنماهاي سطح شهر دچار اشکال بوده و از کار افتاده هستند که متاسفانه به دلیل عدم 
رسیدگي مناسب و استفاده از تجهیزات نامناسب موجب شده که این آبنماها به مرور از رده 
خارج شوند.وي گفت: با همکاري اداره نظارت این آبنماها بررسي و طي یک هفته پیمانکار 
مشخص و طي پایان سال 40 آبنما در سطح شهر ایجاد خواهیم کرد.مدیر عامل سازمان 
پارک ها و فضاي سبز شهرداري قم بیان کرد: با بهسازي این آبنماها و همچنین کاسه 
آبنماها و دیوارها، علاوه بر ارتقا سیستم ایمني در بهسازي آنها نیز گام برداشتیم.جوادیان با 
اشاره به خرید ست هاي اسباب بازي براي کودکان گفت: این امر را در دستور کار داریم و 
تلاش خواهیم کرد تا ست هاي استاندارد و مورد نیاز کودکان را خریداري کنیم.وي افزود: 
تاپایان سال 40 ست اسباب بازي براي کودکان خریداري مي کنیم که اعتباري بالغ بر یک 
میلیارد و 300 میلیون تومان براي 8 منطقه در نظر گرفته شده است.مدیر عامل سازمان 
پارک ها و فضاي سبز شهرداري قم عنوان کرد: با نصب این ست ها تا پایان سال، فضاي 

شهري براي نوروز سال 95 مناسب و مهیا مي شود

مدیر دفتر ارتباطات مردمي شهرداري قم :

اسامي 6۵ شهید بر روي معابر شهري قم مزین شد 
مدیر دفتر ارتباطات مردمي شهرداري قم گفت: به منظور گرامیداشت یاد و خاطره شهدا 

براي نام گذاري 65 معبري شهري در سال جاري از نام شهدا استفاده شده است. 
علي اکبر رحیمي با اشاره به فعالیت شوراي نام گذاري معابر در شهرداري قم اظهار کرد: 
درخواست هاي شهروندان قمي براي تغییر اسامي معابر در این مجموعه مورد بررسي قرار 
مي گیرد و نام مناسب جدید به عنوان لایحه جدیدي در یکي از کمیته هاي شوراي اسلامي 

شهر قم بررسي و سپس در صحن علني شورا مطرح مي شود.
وي با بیان اینکه در سال جاري نام گذاري 80 معبر شهري انجام شده است، اضافه کرد: 

61 مورد از این معابر جدید احداث شده و 19 مورد دیگر تغییر نام داشته است.
مدیر دفتر ارتباطات مردمي شهرداري قم با اشاره به اینکه استفاده از نام هاي تکراري در 
معابر شهري سبب ایجاد مشکل براي دستگاه هاي امدادي مي شود عنوان کرد: به منظور 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدا براي نام گذاري 65 معبري شهري در سال جاري از نام 

شهدا استفاده شده است.
وي از همکاري شوراي اسلامي شهر قم براي تغییر نام معابر شهري تقدیر کرد و گفت: 
شهروندان مي توانند با داشتن دلایل مشخص درخواست  خود را براي تغییر نام معابري 

شهري به مجموعه دفتر ارتباطات شهرداري قم اعلام کنند.

مدیر مرکز کنترل هوشمند ترافیک شهرداري قم  اعلام کرد:

تردد روزانه 4۵ هزار دستگاه وسیله نقلیه
 در اطراف حرم مطهر

مدیر مرکز کنترل هوشمند ترافیک شهرداري قم از تردد 45 هزار دستگاه خودرو در روز 
در اطراف حرم مطهر خبر داد و گفت: این میزان تردد موجب باعث ایجاد آلودگي هوا و 

آلودگي هاي بصري و صوتي مي شوند. 
محمدحسین دهناد با بیان اینکه شاخص هاي حمل و نقلي وجود دارد که به تفکیک 
مي تواند تمام دستاورد هاي هوشمند سازي را نشان دهد، گفت: بحث آلاینده هاي هوا بسیار 

مهم است که باید به طور جدي براي آن چاره اي پیدا کرد.
وي افزود: طبق آمار به طور متوسط در هر روز 45 هزار وسیله نقلیه اطراف حرم مطهر 
تردد مي کنند و این امر منجر به ایجاد آلاینده هاي هوا، آلودگي هاي صوتي و بصري مي شود 
و با توجه به اینکه عمده مسافرین در نزدیک حرم رفت و آمد مي کنند وضعیت هسته 
مرکزي چهره مناسبي ندارد.  مدیر مرکز کنترل هوشمند ترافیک شهرداري قم خاطرنشان 
کرد: با مدیریت تقاضا و توسعه حمل و نقل عمومي مي توان این رقم را کاهش داد و براي 

زمان سفر و تاخیر در ترافیک شاخص هایي در حوزه حمل و نقل وجود دارد.
دهناد ادامه داد: با توجه به اهدافي که تبیین مي شود در هر کدام از شاخص ها قبل از اجرا 
و پیاده سازي سیستم ها با بعد از آن مقایسه شده و به این نتیجه رسیدیم که نتایج خوبي 

در شهر خواهد داشت.

 مراسم اختتامیه ی جشنواره ی فیلم فجر با اهدای 9 
سیمرغ به فیلم »ابد و یک روز« و 4 سیمرغ به »ایستاده 

در غبار« برپا شد. 
دقیقه   19:5 ساعت  مراسم  این  ایسنا،  گزارش  به 
پنجشنبه شب با پخش سرود جمهوری اسلامی و تلاوت 
قرآن مجید در برج میلاد همزمان با 22 بهمن ماه برپا 

شد. 
در این مراسم که مسوولان و هنرمندان حضور داشتند، 
طبق وعده ای که در مراسم افتتاحیه داده شد، هیچ 
مسوول و مدیری صحبت کند. اجرای مراسم را محمد 

سلوکی برعهده داشت. 
حسین فریدون مشاور عالی رئیس جمهور در این 

مراسم حاضر بود. 
همچنین علی جنتی وزیر ارشاد، ایوبی رییس سازمان 
سینمایی و دیگر مسوولان سینمایی و هنرمندان نیز از 

دیگر حاضران این برنامه بودند. 
در حالی مراسم اختتامیه ی بدون تاخیر ساعت 19:5 
دقیقه آغاز شد که به دلیل جمعیت زیادی که بدون 
کارت، پشت درب های برج میلاد حضور پیدا کردند و 
مانع حضور مهمانان مراسم می شوند، بخشی از ظرفیت 

سالن در ابتدای برنامه تکمیل نشد. 
پس از قرائت نامه ی دبیر جشنواره ی فیلم فجر و پخش 

یک کلیپ، برگزیدگان بخش انیمشین معرفی شدند. 
برگزیدگان انیمیشن 

ضمن تقدیر از مجید اسماعیلی برای ساخت انیمیشن 
» پادشاه آب«، از حامد کاتبی برای »در مسیر باران« 

تقدیر شد. 
امید  محمد  به  انیمیشن  بهترین  ویژه  جایزه 
همدانی برای انیمیشن »فهرست مقدس« تعلق 

گرفت. 
زنده یاد  »نیمرخ ها«  تجربه«؛  و  »هنر  فیلم  بهترین 
ایرج کریمی و بهترین کارگردانی این بخش، سروش 

محمدزاده برای فیلم »چهارشنبه« معرفی شدند. 
جشنواره  تجربه  و  هنر  بخش  نامزد  دیگر  اسامی 
فیلم فجر بدین شرح بودند: »سگ و دیوانه عاشق«به 
کارگردانی علی محمد قاسمی، »ممیرو« به کارگردانی 
هادی محقق، »یک شهروند کاملا معمولی« به کارگردانی 

مجید برزگر. 
در ادامه ی مراسم اختتامیه ی فیلم فجر، سیمرغ بهترین 
کارگردانی مستند به مهرداد اسکویی برای کارگردانی 

»رویاهای دم صبح« تعلق گرفت. 
برای  نورانی پور  بهروز  کارگردانی مستند؛  نامزدهای 
کارگردانی A175، هادی معصوم دوست برای فیلم خوان 
بی خان، رضا فرهمند و کمیل سهیلی برای فیلم آزادی، 

لقمان خالدی برای کارگردانی فصل هرس بودند. 
سیمرغ بهترین فیلم مستند هم به » A175 « به 

تهیه کنندگی بهروز نورانی پور تعلق گرفت. 
نامزدهای بهترین فیلم مستند؛ رویاهای دم صبح به 
تهیه کنندگی مهرداد اسکویی، زمناکو به تهیه کنندگی 
محمد شکیبا نیا، خوان بی خان به تهیه کنندگی محسن 

استادعلی و نسرین عبدی 
سیمرغ بهترین دستاورد فنی و هنری مستند به 
رضا تیموری برای تصویربرداری فیلم اهالی خیابان 

یک طرفه اهدا شد. 
نامزد های این بخش؛ مهدی آزادی برای تصویربرداری 
A157، سیدحسن سیدی پریشان برای تصویربرداری 
برای  حدادی  مهدی  متروک،  خانه  خاطرات  فیلم 
تصویربرداری رویاهای دم صبح، هادی معصوم دوست 

برای تدوین فیلم خوان بی خان بودند. 
در ادامه ی مراسم اختتامیه ی فیلم فجر؛ برنامه ی اجرای 

موسیقی با خوانندگی محمد معتمدی برپا شد. 
»ابد و یک روز« بهترین فیلم و کارگردانی نگاه 

نو شد 
در بخش »نگاه نو« سیمرغ بهترین کارگردانی به سعید 
روستایی برای کارگردانی »ابد و یک روز« اهدا شد. و 
جایزه ی ویژه کارگردانی این بخش به محمد حسین 

مهدویان برای فیلم »ایستاده در غبار« تعلق گرفت. 
دیگر نامزدهای این بخش؛»متولد 65« به کارگردانی 
احسان  کارگردانی  به  خسرو«  توکلی،»برادرم  مجید 
سیدجمال  کارگردانی  به  قرمز«  »لاک  و  بیگلری 

سیدحاتمی بودند. 
سیمرغ بهترین فیلم بخش »نگاه نو« هم به »ابد 
و یک روز« به تهیه کنندگی سعید ملکان اهدا شد. 
دیگر نامزدهای این بخش عبارتند از؛ »ایستاده در 
غبار« به تهیه کنندگی حبیب والی نژاد،»متولد 65« به 

تهیه کنندگی محمدمهدی عسگرپور 
و  مجیدی  مجید  تهیه کنندگی  به  قرمز«  »لاک 
کامران مجیدی،»خانه ای در خیابان چهل و یکم« به 

تهیه کنندگی سیدمحمود رضوی 
سپس محمد معتمدی برای اجرای برنامه ی موسیقی 

به صحنه آمد و قطعه »دلشدگان« را اجرا کرد. 
در ادامه ی مراسم اختتامیه ی فیلم فجر برای معرفی 

برگزیدگان سودای سیمرغ، بهرام رادان بازیگر سینما در 
کنار سلوکی برای اجرای ادامه ی برنامه حاضر شد. 

اولین سیمرغ بخش سودای سیمرغ؛ جلوه های 
ویژه میدانی به ایمان کرمیان برای »ایستاده در 
غبار« تعلق گرفت و جلوه های ویژه بصری هم به 
سید هادی اسلامی برای فیلم »بادیگارد« اهدا شد. 
دیگر نامزدهای این بخش؛ فرید ناظر فصیحی برای 
فیلم "نفس" )جلوه های بصری(، محمد رضا نجفی امامی 

برای فیلم رسوایی 2 )جلوه های بصری( بودند. 
سپس سیمرغ بهترین چهره پردازی هم به سعید 

ملکان برای فیلم "ابد و یک روز" تعلق گرفت. 
برای  امیدواری  ایمان  بخش؛  این  نامزدهای  دیگر 
و  اسکندری  "بادیگارد"،عبدالله  و  "زاپاس"  فیلم های 

مهرداد میرکیانی برای فیلم "لانتوری" 
مهرداد  غبار"،  در  "ایستاده  فیلم  برای  خلج  شهرام 
میرکیانی برای فیلم های "نفس" و اژدها وارد می شود" 

بودند. 
سیمرغ بهترین طراح صحنه و لباس به محمد 
رضا شجاعی برای فیلم "ایستاده در غبار" اهدا 

شد. 
دیگر نامزدهای این بخش؛ امیر حسین قدسی و نگار 
نعمتی برای فیلم "اژدها وارد می شود"،بهزاد کزازی برای 
فیلم "امکان مینا"،محسن نصراللهی و رعنا امینی برای 
فیلم "خشم و هیاهو"، اصغر نژاد ایمانی برای فیلم "نفس". 
سیمرغ بهترین صدا )صداگذاری و صدابرداری( 
به سعید بجنوردی، محمد رضا دلپاک، حسین 

مهدوی برای فیلم "لانتوری" تعلق گرفت. 
بهمن اردلان و سید علیرضا علویان برای فیلم "بادیگارد، 
و  "خشم  فیلم  برای  قاسمی  آرش  و  بشاش  حسین 

هیاهو"،امین میرشکاری و سید علیرضا علویان برای فیلم 
"ابد و یک روز"، مهرشاد ملکوتی برای فیلم "ایستاده در 

غبار" دیگر نامزدهای این بخش بودند. 
به محمد رضا  بهترین موسیقی متن  سیمرغ 
علیقلی برای فیلم "امکان مینا" و "دختر" تعلق 
گرفت که در غیاب او، رضا میرکریمی کارگردان 

»دختر« این سیمرغ را گرفت. 
می  وارد  "اژدها  فیلم  برای  رضایی  کریستف 
شود"،مسعود سخاوت دوست برای فیلم "نفس"، کارن 
همایونفر برای فیلم "بادیگارد"، پیمان یزدانیان برای 
فیلم "به دنیا آمدن" از دیگر نامزدهای موسیقی متن 

جشنواره ی فیلم فجر بودند. 
سیمرغ بهترین تدوین به بهرام دهقانی برای 

فیلم "ابد و یک روز" اهدا شد. 
سجاد پهلوان زاده برای فیلم "ایستاده در غبار"، سپیده 
عبدالوهاب برای فیلم "به دنیا آمدن"، هایده صفی یاری 
برای فیلم "لانتوری"،محمد رضا موئینی و هدی موئینی 
برای فیلم "امکان مینا" از دیگر نامزدهای این بخش 

بودند. 
سیمرغ بهترین فیلمبرداری به پیمان شادمان فر 

برای فیلم "خشم و هیاهو" تعلق گرفت. 
حمید خضوعی ابیانه برای فیلم "دختر"، هومن بهمنش 
برای فیلم "اژدها وارد می شود"، محمود کلاری برای 
فیلم "بادیگارد"، فرشاد محمدی برای فیلم "امکان مینا" 

از دیگر نامزدهای این بخش بودند. 
سیمرغ بهترین بازیگر نقش مکمل زن به شبنم 
مقدمی برای فیلم های "زاپاس" و "نفس" تعلق 

گرفت. 
بهنوش بختیاری برای بازی در فیلم "من"، مریلا زارعی 

برای فیلم "دختر"،ژاله صامتی برای فیلم "آخرین بار کی 
سحر را دیدی؟"،شیرین یزدان بخش برای فیلم "ابد و 

یک روز" از دیگر نامزدهای این بخش بودند. 
سیمرغ بهترین نقش مکمل مرد به نوید محمد 

زاده برای فیلم "ابد و یک روز" اهدا شد. 
دیگر نامزدهای این بخش حمیدرضا آذرنگ برای فیلم 
"آآادت نمی کنیم"، امیر جدیدی برای فیلم "من"،سیامک 
بار کی سحر را دیدی؟"،  "آخرین  صفری برای فیلم 

آذرخش فراهانی برای فیلم "مالاریا" بودند. 
سیمرغ بهترین بازیگر نقش اول زن به پریناز 

ایزدیار برای فیلم "ابد و یک روز" تعلق گرفت. 
ساره بیات برای فیلم "آاادت نمی کنیم"، مینا ساداتی 
برای فیلم "امکان مینا"،طناز طباطبایی برای فیلم "خشم 
و هیاهو"، الهام کردا برای فیلم " به دنیا آمدن" از دیگر 

نامزدهای این بخش بودند. 
سیمرغ بهترین بازیگر نقش اول مرد به پرویز 

پرستویی برای فیلم "بادیگارد" تعلق گرفت. 
فرهاد اصلانی برای فیلم "دختر"، رضا کیانیان برای 
فیلم "کفش هایم کو"،پیمان معادی برای فیلم "ابد و یک 
روز"،نوید محمد زاده برای فیلم "خشم و هیاهو" از دیگر 

نامزدهای این بخش بودند. 
سیمرغ بهترین فیلمنامه به سعید روستایی برای 

فیلمنامه "ابد و یک روز" اهدا شد. 
فیلمنامه  برای  اصفهانی  و مرتضی  فرهاد توحیدی 
"امکان مینا"، امیر عربی برای فیلمنامه "آخرین بار کی 
سحر را دیدی؟"،مهران کاشانی برای فیلمنامه "دختر"، 
محمد حسین مهدویان برای فیلمنامه "ایستاده در غبار" 

از دیگر نامزدهای این بخش بودند. 
سیمرغ بهترین کارگردانی »سودای سیمرغ« به 
سعید روستایی برای کارگردانی فیلم "ابد و یک 

روز" اهدا شد. 
کمال تبریزی برای کارگردانی فیلم "امکان مینا"،فرزاد 
موتمن برای کارگردانی فیلم "آخرین بار کی سحر را 
دیدی؟"،محمد حسین مهدویان برای کارگردانی فیلم 
"ایستاده در غبار"، سید رضا میرکریمی برای کارگردانی 

فیلم "دختر" از دیگر نامزدهای این بخش بودند. 
جایزه ویژه هیات داوران جشنواره ی فیلم فجر به هومن 

سیدی برای »خشم و هیاهو« تعلق گرفت. 
سیمرغ بهترین فیلم به حبیب والی نژاد برای 

تهیه کنندگی فیلم "ایستاده در غبار" اهدا شد. 
منوچهر محمدی برای تهیه کنندگی فیلم "امکان 
مینا"،سعید ملکان برای تهیه کنندگی فیلم "ابد و یک 
روز"،فرزاد موتمن برای تهیه کنندگی فیلم "آخرین بار 
کی سحر را دیدی؟"، سید رضا میرکریمی برای تهیه 
کنندگی فیلم "دختر" دیگر نامزدهای این بخش بودند. 

در بخش پایانی مراسم اختتامیه ی فیلم فجر، با حضور 
حجت الله ایوبی، علی جنتی و محمد حیدری سیمرغ 
»نگاه ملی« جشنواره ی فیلم فجر به »نفس« نرگس آبیار 

تعلق گرفت. 
و سپس سیمرغ مردمی جشنواره ی فیلم فجر به 

»ابد و یک روز« سعید روستایی تعلق گرفت. 
بعدی  دوره  برای  حیدری  محمد  مراسم  این  در 

جشنواره ی فیلم فجر دوباره حکم گرفت. 

بهترین های جشنواره فیلم فجر تجلیل شدند؛

پرواز 9 سیمرغ برای »ابد و یک روز« 

رئیس پلیس آگاهي استان قم خبرداد:

دستگیري سارقان حرفه اي منزل 
رئیس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان از دستگیري یک سارق حرفه اي منزل که با 
تشکیل یک تیم4نفره و سرقت از استان هاي مختلف با ورود به قم قصد سرقت متعدد از منازل 
این استان داشتند، خبر داد. سرهنگ احمد کرمي در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، 
اظهارداشت:در پي چندین فقره سرقت منزل در قم، مأموران آگاهي استان با انجام اقدامات 
پلیسي یک مجرم سابقه دار اهل یکي از استان هاي غربي کشور با13فقره سابقه سرقت از استان 
هاي مختلف را شناسایي کردند. به گفته وي در ادامه براي مأموران محرز شد که متهم با تشکیل 
تیم4نفره در ایام مختلف با خودرو هیوندا و پرشیا پس از سرقت پلاک و نصب آن بر روي این 
دو خودرو وارد شهر قم شده و اقدام به سرقت از منازل مي کردند. رئیس پلیس آگاهي استان 
قم افزود:نامبرده به همراه اعضاء باند پس از انجام سرقت بلافاصله به استان همجوار قم متواري 
مي شدند که مأموران آگاهي استان قم با انجام اقدامات اطلاعاتي و مراقبت شبانه روزي از محل 
هاي احتمالي حضور وي، سردسته به همراه دیگر اعضاء این باند را طي یک عملیات غافلگیرانه 
دستگیر کردند. سرهنگ کرمي گفت:متهمان به20فقره سرقت از منازل در قم و سرقت هاي 
متعدد در استان هاي مختلف اعتراف و در بررسي سامانه جامع پلیس آگاهي مشخص شد که 
این افراد تحت تعقیب استان هاي دیگر نیز هستند.  رئیس پلیس آگاهي استان قم با تاکید 
بر نصب دوربین هاي مداربسته و دزدگیر، به شهروندان هشدار داد:در مواقعي که مجبور به 
نگهداري موقت وجوه نقد و اشیاء قیمتي در داخل منزل هستید، از پنهان کردن آن بصورت یک 

جا خودداري کرده و حتي الامکان از گاوصندوق سالم و مطمئن استفاده کنید. 

افتتاح موسسه  خدماتي، حفاظتي ، مراقبتي 
ستارگان سبزآراي ناجي در قم

رئیس هیئت مدیره موسسه خدماتي، حفاظتي ، مراقبتي " ستارگان سبزآراي ناجي" از 
افتتاح این موسسه در هفتمین روز از دهه مبارک فجر در استان قم خبر داد.  به گزارش 
خبرنگار پایگاه خبري پلیس،  سیدجواد موسوي در این دیدار که با حضور  جانشین فرماندهي 
انتظامي استان و تعدادي از روساي پلیس هاي تخصصي برگزار شد، اظهار داشت: موسسه 
خدماتي،حفاظتي،مراقبتي"ستارگان سبزآراي ناجي" وابسته به کانون بازنشستگان فرماندهي 
انتظامي استان قم تحت نظارت مرکز انتظام ناجا مي باشد.جانشین فرماندهي انتظامي استان قم 
نیز در این جلسه بیان داشت: ثبت و راه اندازي این موسسه در جهت ارائه خدمات حفاظتي و 
استفاده از تجربیات ارزشمند آنها در حوزه انتظامي است.سرهنگ " حمید رضا اسدي" با تقدیر از 
دست اندرکاران این موسسه به ویژه اعضاي هیئت مدیره، خاطرنشان کرد: امیدوارم این موسسه 
با حمایت مجموعه فرماندهي انتظامي استان در پیشبرد اهداف تعیین شده موفق بوده و در 

جهت اعتلاي امنیت بخش هاي مختلف جامعه گام هاي مهمي بردارند.

معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان خبرداد:

طرح مشاور پلیس در مناطق روستایي قم
معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان از اجراي طرح مشاور پلیس در مناطق محروم 
و روستایي در قم خبر داد. سرهنگ احمد صادقي در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، 
اظهارداشت:در راستاي اجراي طرح هاي آموزشي و همزمان با یوم الله دهه گرامیداشت فجر 
کارشناسان آموزش همگاني با حضور در روستاهاي سطح استان اقدام به برگزاري طرح پلیس 

مشاور در روستاهاي بخش جعفرآباد قم کردند.

باعملیات 30 ساعته پلیس صورت گرفت : 

رهایي نوزاد ربوده شده از چنگ آدم ربایان  در مشهد

فرمانده انتظامي خراسان رضوي  گفت :زن 32 ساله اي که 
نوزادي را از یکي از بیمارستان هاي مشهد ربوده و به برادرش 
تحویل داده بود پس از گذشت 30 ساعت شناسایي و دستگیر 

شد. 
به گزارش پایگاه خبري پلیس، سردار  بهمن امیري مقدم در 
تشریح عملیات جانانه کارآگاهان پلیس آگاهي این استان که 
منجر به رهایي نوزاد ربوده شده از چنگ آدم ربایان و دستگیري 
دو متهم این پرونده شد، گفت: بعد از ظهر روز دوشنبه ) 19 
بهمن ماه( گزارش ربایش نوزاد دختر از یکي از بیمارستان هاي 

مشهد به فوریت هاي پلیسي 110 اعلام شد. 
وي افزود: با توجه به اضطراب و دلهره شدید خانواده نوزاد و 
همچنین حساسیت هاي موضوع که احتمال مي رفت، افرادي 
در امر خرید و فروش و قاچاق نوزاد فعالیت داشته باشند؛ 
دستورات اکید براي پیگیري پرونده به کارآگاهان پلیس آگاهي 
خراسان رضوي صادر و تمامي تیم ها با توان و استعداد پلیس 
عملیات خود براي یافتن اثري از نوزاد ربوده شده، آغاز کردند. 

این مقام ارشد انتظامي خراسان رضوي افزود: کارآگاهان 
مبارزه با جرایم جنایي پلیس آگاهي خراسان رضوي وارد عمل 
شدند و تحقیقات اولیه آنها نشان مي داد نوزاد متعلق به خانم 
جواني بوده که ساعت 14:30 روز دوشنبه با انجام عمل سزارین 
به دنیا آمده و ساعت 15:30 توسط خانمي جوان، همزمان با 
هنگام ملاقات عمومي همراهان بیماران از بخش اتاق نگهداري 

نوزادان ربوده شده است. 
سردار بهمن امیري مقدم گفت: با بررسي هاي علمي پلیس 
و بهره گیري از تصاویر ضبط شده دوربین هاي کنترلي عامل 

ربایش نوزاد چهره زني و تحت تعقیب قرار گرفت. 
وي تاکید کرد: کارآگاهان مبارزه با جرایم جنایي پلیس 
آگاهي تحقیقات خود را از کارکنان و مسئولان بیمارستان آغاز 
و به طور همزمان تمامي مبادي ورودي و خروجي شهر مشهد 
نیز با کنترل و مراقبت هاي دقیق تحت نظر پلیس قرار گرفت. 
فرمانده انتظامي خراسان رضوي خاطر نشان کرد: پرستاران 
این مرکز درماني در تحقیقات پلیس اظهار داشتند خانمي جوان 
چندي قبل به آنها مراجعه و ادعا کرد براي زن برادرش که بچه 
دار نمي شود یک نوزاد مي خواهد و اگر فردي مایل به تحویل 
فرزندش باشد حاضر هستند در شرایطي که به توافق برسند 

نوزاد را تحویل بگیرند. 
کارکنان  متاسفانه  کرد:  خاطرنشان  مقدم  امیري  سردار 
بیمارستان اظهارات این زن را با توجه به اینکه احتمال هر گونه 
اقدامي از سوي این فرد متصور بوده جدي نگرفته و شماره تلفن 

او را نزد خود نگهداري نکرده اند. 
فرمانده انتظامي خراسان رضوي گفت: با به دست آمدن این 

سرنخ، کارآگاهان به بیمارستان هاي دیگر مراجعه و خوشبختانه 
با همکاري رئیس یکي از بیمارستان هاي مشهد مشخص شد 
زن مدکور به مطب یک از کارشناسان مامایي این مرکز درماني 
مراجعه و اظهارات مشابهي مبني بر اعلام آمادگي براي خرید 

نوزاد را داشته است. 
شناسایي و دستگیري عاملان ربایش نوزاد: 

وي افزود: 30 ساعت تلاش بي وقفه کارآگاهان اطلاعات 
جنایي و مسئولان اداره مبارزه با جرایم جنایي پلیس آگاهي 
خراسان رضوي بدون لحظه اي تعلل ادامه یافت، با توجه به 
اینکه موضوع ربایش نوزاد از مادرش مخفي نگهداشته شده بود 
و احتمال مي رفت در صورت پیدا نشدن نوزاد خطرهاي جبران 
ناپذیري به این مادر جوان وارد شود کارآگاهان خود را مصمم 

مي دانستند موضوع را پیگیري کنند. 
سردار امیري مقدم گفت: تمام شواهد و ادله اي که به دست 
آمده بود بسیار دقیق کنار هم چیده شد و کارآگاهان توانستند 
با ردزني هاي گسترده و تحقیقات میداني وسیع و همچنین 
همکاري مسئولان دو تا از بیمارستان هاي مشهد ، عامل ربایش 

را شناسایي و تحت تعقیب قرار دهند. 
وي ادامه داد: ردزني هاي گسترده پلیس تا پاسي از شب 
بیست و یکم بهمن ماه ادامه یافت و کارآگاهان منزل متهم مورد 
نظر را شناسایي و پس از هماهنگي با مقام قضایي این زن جوان 
را در حالیکه همسرش از موضوع آدم ربایي خبر نداشت و با 

دیدن ماموران انتظامي شوکه شده بود، دستگیر کنند. 
فرمانده انتظامي خراسان رضوي تصریح کرد: نوزاد دختر 

ربوده شده که در منزل برادر این زن نگهداري مي شد سالم 
و صحیح از چنگ این افراد رها و به آغوش خانواده اش بازگشت. 
سردار امیري مقدم  خاطرنشان کرد: پلیس زن 34 ساله و 

برادرش را دستگیر و تحقیقات درباره این پرونده ادامه دارد. 
وي با اشاره به اینکه بي شک لطف و عنایت آقا علي ابن 
موسي الرضا)ع( شامل حال این خانواده و کارآگاهان مبارزه با 
جرایم جنایي پلیس آگاهي خراسان رضوي شد که توانستند 
نوزاد را سالم و صحیح به آغوش مادر و پدرش بازگردانند، گفت: 
به نظر مي رسد آموزش هاي ایمني و مراقبتي به کارکنان مراکز 
درماني نیز در قالب بسته هاي امنیتي و حفاظتي باید با جدیت 
و توجه بیشتري مدنظر قرار گیرد چرا که اگر پرستاران بخش 
نوزادان بیمارستان مذکور در مواجهه با فردي که تقاضاي خرید 
نوزاد دارد توجه بیشري نشان مي دادند از وقوع چنین واقعه اي 
پیشگیري مي شد و امیدواریم در این زمینه نیز شاهد گام هاي 

موثر و همکاري هاي پیشگیرانه باشیم. 
فرمانده انتظامي خراسان رضوي در خاتمه گفت: متهم اصلي 
پرونده نیز در اعترافات خود بیان داشت در صدد بوده مشکل 
زندگي برادرش را حل کند و فکر آخر و عاقبت این کار اشتباه 

را نمي کرده است. 
گفتني است، پدر 29 ساله  معصومه کوچولو نیز در حالي 
خوشحالي و شادماني در چهره اش موج مي زد با تشکر از تلاش 
بي وقفه کارآگاهان پلیس آگاهي خراسان رضوي در پیدایش 
فرزندش گفت: این لطف و مرحمت را مدیون امام رضا)ع( 

هستیم. 

برترین ها و برگزیدگان سی و چهارمین جشنواره فیلم فجر پس از دریافت سیمرغ های خود 
به ایراد سخن پرداخته و از هرجا سخنی با حضار گفتند. 

به گزارش ایرنا، محمدرضا دلپاک، شبنم مقدمی و پریناز ایزدیار از جمله هنرمندانی بودند که 
پس از دریافت سیمرغ بلورین با قرار گرفتن در پشت تریبون با حاضران در مراسم اختتامیه 

سی و چهارمین جشنواره فیلم فجر سخن گفتند. 
  *همه مردم جهان به یک زبان سکوت می کنند  

محمدرضا دلپاک ضمن تشکر از هیات داوران به خاطر شنیدن صدای این فیلم و همه اعضای 
انجمن صدای ایران گفت: همه مردم جهان به یک زبان سکوت می کنند، در جمع ما جای 

عزیزی خالی است. او بیست روزی می شود که سکوت کرده است.
وی افزود: من جایزه ام را به یدالله نجفی تقدیم می کنم.

 * تشکر از هیات داوران 
شبنم مقدمی، بعد از دریافت سیمرغ بلورین نقش مکمل زن برای فیلم های »نفس« و 
»زاپاس« گفت: من از هیات داوران تشکر می کنم چون یک بار دیگر مرا شایسته گرفتن این 
جایزه دانستند. وی یادآورشد: دو سال قبل که من این سیمرغ را گرفتم، پدرم هنوز در قید 
حیات بود، من آن سیمرغ را به پدر و مادرم تقدیم کردم. اما حالا که او یک سالی است از 
میان ما رفته، می خواهم این سیمرغ را به روح او و مادرم که حالا باید به جای او هم در کنار 

ما باشد، تقدیم کنم.

  * گروه فیلم ابد و یک روز مثل خانواده بود 
پریناز ایزدیار، بهترین بازیگر نقش اول زن برای فیلم»ابد و یک روز« ضمن تشکر از هیات 
داوران، از گروه خیلی خوب »ابد و یک روز« نیز تشکر و از آن به عنوان یک خانواده یاد کرد.

وی همچنین از حسن اعتماد سعید ملکان و سعید روستایی نیز به خاطر اعتماد به وی 
قدردانی کرد.

 *اهدای سیمرغ بلورین توسط پرویز پرستویی به حاتمی کیا 
پرویز پرستویی، برنده سیمرغ بلورین بهترین بازیگر مرد برای»بادیگارد« گفت: من پرویز 
پرستویی بازیگر نقش حیدر ذبیحی بادیگارد هستم. خالق بادیگارد ابراهیم حاتمی کیاست. 
خوشحالم که در هدایت و رهبری ابراهیم حاتمی کیا توانستم ایفاگر نقشی باشم که اعضای 

محترم هیات داوران این نقش را شایسته سیمرغ بلورین دانستند. 
وی افزود: می خواهم این سیمرغ را اول به ابراهیم حاتمی کیا تقدیم کنم و به رسم ادب تقدیم 
می کنم به اساتید محترمی که در این سالن حضور ندارند، استاد پنج تن سینمای ایران؛ عزت 

الله انتظامی، علی نصیریان، محمدعلی کشاورز، جمشید مشایخی و داوود رشیدی.

هومن سیدی، برنده جایزه ویژه هیات داوران در بخش کارگردانی برای فیلم»خشم و هیاهو« 
گفت: توقع نداشتم این سیمرغ را ببرم و آماده بودم فقط دست بزنم. از هیات داوران بسیار 
متشکرم که فیلم مرا دیدند. از سعید سعدی عزیز بسیار متشکرم که به عنوان تهیه کننده مثل 

کوه پشت سر من ایستاده است.
 * دوست داشتم سردار شهید همدانی ' ایستاده در غبار را می دید

 امیر بنان به نمایندگی از حبیب والی نژاد برای دریافت سیمرغ بلورین بهترین فیلم جشنواره 
فیلم فجر برای »ایستاده در غبار« به روی صحنه آمد.وی گفت: دوست داشتم سردار همدانی 
که شهید شده است در بین ما بود تا این فیلم را می دیدید. به گفته وی او از روز اول به ما در 
ساخت این فیلم بسیار کمک کرد.سی و چهارمین جشنواره فیلم فجر از 12 تا 22 بهمن ماه 
جاری با نمایش فیلم های متنوع برگزار شد. آیین افتتاحیه این رویداد بزرگ سینمایی 12 
بهمن ماه جاری با حضور علی جنتی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، وزرای تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی و ورزش و جوانان و جمعی از مسئولان فرهنگی و هنری، جمعی از پیشکسوتان و 
هنرمندان عرصه سینما و تئاتر در تالار وحدت تهران برگزار شد.این دوره جشنواره در چهار 
بخش سودای سیمرغ، هنر و تجربه، نگاه نو)فیلم اولی ها( و مستند برگزار شده است.در بخش 
سودای سیمرغ 22 اثر، هنر و تجربه 11 اثر، نگاه نو 11اثر و در بخش مستند نیز 11 اثر حضور 
دارند. سی و چهارمین جشنواره فیلم فجر از دوازدهم بهمن در 23 سینما و پردیس سینمایی 

در تهران برگزار و امشب با معرفی و تجلیل از برگزیدگان به کار خود پایان داد.

سیمرغی ها چه گفتند؟ 
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شاید زیباترین عنوانی که برای جشن سی و هفتمین سالگرد 
پیروزی انقلاب اسلامی انتخاب شده است، حماسه باشد، رویدادی 
که مردم این بار در سرمای زمستان رقم زدند و هیچگاه با آن ناآشنا 

نبوده و نیستند.
ایرانی ها امسال هم همچون دوران انقلاب گردن برافراشته و 
احساس غرور می کنند چرا که حماسه ای دیگر را در بهار انقلاب 
خلق کردند و با مشت های گره کرده بر دهان یاوه گویان و دشمنان 
و طاغوت ها کوبیدند. مردم از هر قشر همانند همیشه خود را خیابان 
ها رساندند و دست در دست یکدیگر ندای حمایت از انقلاب و نظام 
جمهوری اسلامی ایران را سردادند و سرود همدلی را زمزمه کردند. 
سالمند تا جوان، نوجوان و کودک، پیرمرد و پیرزن در کنار نوه ها، زن 
و شوهر جوان با طفل نوزادشان همه و همه حضور پررنگ خود را در 
راهپیمایی عظیم ۲۲ بهمن به نمایش گذاشتند. حتی سوز و سرمای 
هوا که ناشی از موج ناپایداری هوا در کشور است و موجب شده تا 
اکثر نقاط کشور دچار کاهش دما شود، هیچ تاثیری در حضور مردم 
در این حماسه حضور نداشت بلکه مردم با شکوه بیشتر خود نسبت 
به سال های قبل گرمای مناسبی را به محیط راهپیمایی ها در کشور 
بخشیدند و برودت هوا هیچ اثری در بدن آنها نداشت. یکی دیگر از 
نکاتی که باعث شد تا مردم از این راهپیمایی و محیط اطراف آن بهره 
بگیرند برپایی غرفه های مختلف و سرود خوانی و سرگرمی برای 
راهپیمایان بود؛ بسیاری از مردم که با کودکان خود در راهپیمایی 
شرکت کرده بودند در کنار این غرفه ها حضور یافته و از برنامه های 
شاد آنان استفاده کردند؛ اما مردم که از هر قشر و شغل و سنی در 
راهپیمایی حضور داشتند درباره تاثیر راهپیمایی و عظمت این شکوه 
مردمی نظراتی را بیان کردند. محمد نثاری ۴۰ ساله که به همراه 
خانواده اش حضور پیدا کرده بود، در گفت و گو با خبرنگار ایرنا گفت: 
انقلاب اسلامی به فرموده امام راحل انفجار نور بود و مردم پشتیبان 
نورانیت و معنویت این انقلاب هستند. محمدی از دیگر راهپیمایان 
که لباس روحانیت نیز بر تن دارد، تاکید کرد: آمریکا که چشم طمع 
به این مملکت دوخته بداند مردم ما همیشه در صحنه هستند و 
آمریکا به هیچ عنوان ذره ای و لحظه ای در فکر خودش امکان تسلط 
به کشور ایران را ندهد. وی افزود: وقتی مردم ایران در راهپیمایی 
شرکت می کنند به این معنی است که ما هم مستحکم ایستاده 
ایم و این استحکام را در حماسه هایی همچون انتخابات ثابت کرده 
ایم. حبیب بابایی شهروند دیگری است که در این باره گفت: اکثریت 
مردم به عشق کشور و به فرمان رهبری به این راهپیمایی آمدند و ان 
شاء الله انتخابات هم پرشور برگزار می شود. به گزارش ایرنا، سعید 
شریفی که مویی سپید کرده و استاد دانشگاه است، تاکید کرد که 
این راهپیمایی به نوعی موجب تقویت نظام است همانطور که رهبر 
معظم انقلاب هم چندین بار فرمودند حضور مردم در این اجتماعات 
می تواند به استحکام انقلاب و نظام کمک کند. وی افزود: الحمد الله 
امروز جمعیت خوبی آمده بود هر سال هم که مشاهده می کنیم 
جمعیت نسبت به سال های قبل بیشتر می شود و این بصیرت مردم 
را نشان می دهد که شرایط حساس را تشخیص می دهند و به موقع 

حضور پیدا می کنند.
خانم عرب که به همراه دخترش در راهپیمایی ۲۲ بهمن حضور 
یافت، در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: یکی از دلایلی که آمدم 
عشق به وطنم است و هیچگاه در مقابل دشمن پا پس نمی کشم؛ 
اما بسیاری از شخصیت های سیاسی و حزبی نیز در این راهپیمایی 

حاضر شده بودند و می خواستند ثابت کنند که حزب و یا جریان های 
سیاسی دور از مردم نیست و در کنار آنها هستند. 

علی کیهانیان دبیر کل جمعیت حامیان انقلاب اسلامی نیز در 
حاشیه این راهپیمایی اظهار داشت: راهپیمایی امسال شکوه و عظمت 
حضور مردم را نشان می دهد و واقعا وصف ناپذیر است. وی ادامه داد: 
مردم با این حضور خود مشت محکمی بر دهان یاوه گویان زدند و در 
این راهپیمایی ثابت کردند که پایبند نظام، انقلاب و رهبری هستند و 

از آرمانهای امام و شهدا دفاع می کنند. 
دبیر کل جمعیت حامیان انقلاب اسلامی این حماسه حضور را 
مقدمه حماسه هفتم اسفند عنوان کرد و گفت: امیدواریم این شور 
و نشاط مردمی را در انتخابات آتی نیز شاهد باشیم. امیر افسر عضو 
حزب اعتدال و توسعه نیز در حاشیه این راهپیمایی اظهار داشت: 
حضور مردم سال به سال پررنگ تر می شود و این دلیلی بر پایبندی 
آنان به نظام و انقلاب است. وی ادامه داد: مردم و حتی آنانی که 
تاکنون کمتر پای صندوق های رای حاضر شده اند امسال در ادامه 

حماسه ۲۲ بهمن، حماسه هفتم اسفند را خلق می کنند.
امسال در کنار مسئولان و مردم، احزاب، گروه ها و شخصیت 
های سیاسی، بسیاری از نامزدهای انتخاباتی نیز حضور یافتند تا در 
میان مردم خودی نشان دهند. اصلاح لب، اصولگرا و مستقل به میان 
مردم آمدند تا آنها نیز ثابت کنند انقلاب و نظامشان را دوست دارند و 
خواهان حماسه حضور مردمی در انتخابات ۷ اسفند هستند. مردم نیز 
پرچم های سبز، سفید وسرخ رنگ را در کنار عکس امام و رهبرشان 
به نشانه اقتدار نظام جمهوری اسلامی ایران در دست گرفتند و ثابت 

کردند همیشه حماسه آفرین می مانند.
حاشیه های راهپیمایی 22 بهمن

روز پنجشنبه در حالی در تهران و بیش از هزار بخش،  شهر و 
شهرستان  و بیش از ۴ هزار روستای کشور راه پیمایی ۲۲ بهمن 

برگزار شد که این راه پیمایی در تهران رنگ و بوی انتخاباتی داشت.
از  بهمن   ۲۲ امسال  راهپیمایی  در  خبرآنلاین،  گزارش  به 
پوسترهای تبلیغاتی کاندیداها تا نقد سیاست خارجی دولت از زبان 
شهرداری تهران و حضور نمادین تفنگداران آمریکایی در میان 
راهپیمایان دیده می شد. بیش از 5 هزار و ۲۰۰ خبرنگار،  عکاس 
و تصویربردار مراسم راهپیمایی ۲۲ بهمن را پوشش می دادند. ۲ 
هزار خبرنگار، عکاس و عوامل تصویربرداری داخلی و ۲۸۰ خبرنگار 
خارجی در تهران و ۳ هزار خبرنگار، عکاس و عوامل تصویربرداری 

خارجی در شهرستان ها نیز حضور داشتند.
تبلیغات انتخاباتي

هم چنین راهپیمایان روز ۲۲ بهمن با توجه به نزدیک شدن 
انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان، شعارهایی 
در رابطه با انتخابات در دست داشتند. این شعارها هشدارهایی 
درباره انتخاب اصلح، حضور با آگاهی و بصیرت در انتخابات و فراهم 
آوردن زمینه جلوگیری از نفوذ دشمن را دربر می گرفت. از جمله 
پلاکاردهایی که بر روی آن نوشته کسی را انتخاب کنید که کشور 
را به دشمن نفروشد در دست مردم جلب توجه می کرد. حضور 
بنرهایی با محتوای انتخابات ۷ اسفند با توجه به تأکیدات رهبری 
مبنی بر اینکه حضور در انتخابات آگاهی و بصیرت است در خیابان 

های منتهی به میدان آزادی قابل توجه بود.
شعارهای دیگری نیز در دست راهپیمایان دیده می شد که 
بی اعتمادی آن ها را به آمریکا نشان می داد. از جمله سخنی از 
امام خمینی )ره( با این مضمون که »آن هایی که خواب آمریکا 
را می بینند خدا بیدارشان کند«.  اما همزمان با آغاز زمان قانونی 
تبلیغات کاندیداهای انتخابات مجلس خبرگان رهبری، پوسترهایی 
از برخی کاندیداهای این انتخابات در طول مسیر راهپیمایی ۲۲ 
رنگ  زرد  پوسترهای  با  اصولگرایان  چنانکه  شد.  پخش  بهمن 

تبلیغات فراوانی در راهپیمایی روز ۲۲ بهمن انجام دادند. در این 
پوستر ها تصویر  رهبری و امام خمینی و شعار حضور در انتخابات 

آگاهی و بصیرت است، به چشم می خورد.
جمع آوری پوسترهای تبلیغاتی هاشمی

همچنین پوسترهای کوچکی با آیه قرآنی و وَکَذَلِکَ جَعَلْنَاکُمْ 
أُمَّةً وَسَطًا و اینگونه شما را امتی میانه قرار دادیم با رنگ فیروزه ای 
توزیع می شد که درآن تصویر مقام معظم رهبری، رئیس جمهور، 
رئیس مجلس تشخیص مصلحت نظام و حجت الاسلام سید حسن 

خمینی در حال قنوت دیده می شد.
نامزد  این  تبلیغات  غرضی  محمد  طرفداران  این  بر  افزون 
انتخابات را در راهپیمایی توزیع می کردند. در این تبلیغات جمله 
مشهور غرضی که چپ نمی تواند دولت نگه دارد و راست نمی تواند 

ملت نگه دارد نوشته شده بود.
کاندیداهای  اسماعیلی  و محسن  قمی  به محسن  به علاوه 
انتخابات مجلس خبرگان با چاپ اقلام تبلیغاتی به معرفی خود 
برای انتخابات خبرگان پرداختند. محسن قمی در این تبلیغات از 
شعار از خانواده پنج شهید معظم استفاده کرده است و محسن 
اسماعیلی شعار از جهاد تا اجتهاد را در پوسترهای خود قرار داده 
است. همچنین نامزد دیگری به نام بطحایی گلپایگانی خود را مورد 
حمایت جبهه یاران ملت و دولت معرفی کرده است. ستاد انتخاباتی 
سیدمحمود علوی نیز پوسترهای تبلیغاتی را توزیع کردند که در 
آن محمود علوی را وزیر اطلاعات اخلاق مدار و مردمی معرفی 
کرده  است. اما این در حالی بود که بامداد پنجشنبه کلیه بنرهای 
فهرست خبرگان 9۴ که حاوی تصویر رهبرانقلاب، آیت الله هاشمی 
رفسنجانی، رییس جمهور و یادگار امام خمینی بود، از مسیرهای 
راهپیمایی ۲۲ بهمن جمع آوری شد. در این بنرها بدون انتشار 
اسامی کاندیداها بر اصل شرکت در انتخابات با استفاده از آیات قران 
و تصاویر شخصیت های نظام که دو تن از آنان، آیت الله هاشمی و 

روحانی کاندیدای انتخابات هستند، تاکید شده بود.
انتقاد به دیپلماسي دولت

اما در این میان شهرداری تهران نیز از فرصت استفاده کرده و با 
پوسترهای زرد رنگی شعارهایی در انتقاد از سیاست خارجی دولت 
یازدهم منتشر کرده بود. حضور تفنگداران آمریکایی به صورت 

نمادین در میان راهپیمایان از دیگر حواشی این روزبود.
همچنین در حاشیه این راهپیمایي موشک بالستیک عماد 
در خیابان آزادی و در مسیر عبور راهپیمایان روز ۲۲ بهمن قرار 
داده شده است. در کنار این موشک تصاویری از شهید تهرانی 
مقدم و مراحل ساخت و نمایش آن نیز به نمایش گذاشته شده 
است. استقرار موشک عماد مورد استقبال راهپیمایان قرار گرفته 
با آن عکس یادگاری گرفتند. رونمایی  از مردم  و جمع زیادی 
از ماهواره های جدید فضایی تا تجلی قدرت دیپلماسی کشور تا 
برقراری نمایشگاه های اختراعات و ابتکارات دانش آموزی در سطح 
مدارس از جلوه های ویژه مراسم امسال بود. دانشجویان هم با به 
پرواز در آوردن پهپادهای ساخت خود در چهارراه ولیعصر نمادی 
از اقتدار علمی خود را پیش چشم دوربین های خبرنگاران خارجی 
و داخلی به نمایش گذاشتند. جالب اینکه شرکت آب و فاضلاب 
تهران هم در مسیر راهپیمایی غرفه هایی برپا کرده و هشدارهایی را 
نسبت به کمبود آب به مردم می داد. این غرفه ها با شعار »آب هست 

ولی کم است« از مردم خواست در مصرف آب صرفه جویی کنند.

انتخابات  در  شرکت  برای  بانوان  نام  ثبت  رکورد  شکستن 
پنجمین دور مجلس خبرگان رهبری و دهمین دور مجلس شورای 
اسلامی، گذشته از این که چه تعداد از آنها توانستند از صافی 
بررسی صلاحیت های شورای نگهبان عبور کنند، پیام های مهم و 
روشنی دربر دارد. در جریان نام نویسی یک هفته ای از نامزدها به 
طور بی سابقه ای ۱6 زن برای انتخابات مجلس خبرگان و ۲۳۴ 
تن از بانوان برای شرکت در انتخابات مجلس شورای اسلامی نام 

نویسی کردند.

این حضور پرشور و بی سابقه اگرچه بازتابی از رشد توانمندی 
زنان برای نقش آفرینی ومشارکت در ساحت های مختلف حیات 
جمعی است اما مخالفان خاص خود را دارد؛ مخالفانی که این 
مشارکت را برای حضور بی مدعی و منافع خود تهدیدی جدی می 
دانند و با توجیه های گوناگون به دنبال حذف زنان از عرصه های 
گوناگون سیاسی- اجتماعی هستند، هرچند می دانند آنان را از این 

تغییر گریزی نیست.
در این فضا، حمایت های پی در پی »حسن روحانی« رییس 
جمهوری و اعضای دولت یازدهم برای بانوان بسیار دلگرم کننده 
است. رییس جمهوری روز یکشنبه هجدهم بهمن ماه در دومین 
همایش ملی اعتدال با عنوان »زنان، اعتدال و توسعه« گفت: ما 
به دنبال رشد و توسعه هستیم، رشد و توسعه در کشور امکان 
پذیر نیست مگر این که زنان هم مانند مردها نقش پر رنگی ایفا 
کنند و از ظرفیت و قدرت و استعداد آنها در مسیر توسعه و تعالی 
کشور استفاده شود. زن ها باید در عرصه های مختلف حضور یابند، 
سخن بگویند و نقش خود را به رخ جامعه بکشند. تا وقتی زنان 
در کاری حضور پیدا نکرده و نقششان روشن نشود، مردها تاثیر 
گذاری زنان را باور نمی کنند. ... در توانمند سازی و حضور سیاسی 
و مدیریت زنان هنوز به نقطه مطلوب نرسیده ایم و باید برای آن 

برنامه ریزی کنیم.
رییس جمهوری با بیان این که ما تفکرات فمینیستی را قبول 
نداریم اما تحجر را هم نمی پذیریم، تصریح کرد: نمی دانم عده ای 
بر چه مبنایی می گویند زن باید محصور در خانه برای همیشه 
بماند و این ها مثل این که حتی مقام و عظمت فاطمه زهرا )س( 
را هم به زور می پذیرند. زندگی فاطمه زهرا )س( به ما نشان می 
دهد زن ها لیاقت و استعداد هر مقامی را دارند. اگر نگذاریم بانوان از 
فرصت هایی که خدا و جامعه به آنها داده استفاده کنند ظلم بزرگی 

به زنان و ایران آینده کرده ایم.
با توجه به آنچه گفته شد، درخصوص ضرورت ها و پیامدهای 
دل  از  که  کشور  مدیریت  کلان  های  عرصه  در  بانوان  حضور 
فرایندهایی چون انتخابات حاصل می شود، چند نکته لازم به 

یادآوری است:
۱- قرار است هفتم اسفندماه امسال صندوق های رای تکلیف 
برای چهار سال پیش رو  را  قانونگذاری کشور  ترکیب مجلس 
مشخص کند. مجلسی می تواند مسایل روز جامعه را به خوبی 
ترکیب  که  کند  فصل  و  حل  را  موجود  های  مشکل  و  درک 
نمایندگان آن بازتابی از برآیند همه نیروها و کنشگران اجتماعی 
و سیاسی در جامعه باشد. در صورتی که همه قشرهای اجتماعی و 
نیروهای سیاسی نماینده تفکر خود را در مجلس داشته باشند، این 
مجلس با درک روشنتر از مسایل جامعه و همفکری منتخبان همه 

گروه ها کارآمدی بیشتری خواهد داشت.

حدود نیمی از جمعیت کشور ما را زنان تشکیل می دهند 
اما تاکنون در بهترین حالت میزان حضور زنان در مجلس شورای 
اسلامی از پنج درصد هم فراتر نرفته است. مجلس پنجم تنها با 
برخورداری از ۱۴ نماینده زن، رتبه نخست را میان دوره های 
مختلف داشته است. این در حالی است که از مجلس هفتم به بعد 

حضور زنان حتی سیری نزولی یافت.
توازن نسبی جنسیتی و بالا رفتن وزن دیدگاه و تفکر زنان در 
مجلس می تواند توجه مهمترین نهاد قانونگذاری کشور را به مسایل 
نرمی چون محیط زیست و خانواده جلب کند و با تاثیرگذاری بر 
مصوبه های گوناگون مجلس میزان مقبولیت آن را در میان طیف 
وسیعی از جمعیت کشور فراهم کند ضمن آنکه هیچ کسی بهتر از 
نمایندگان زن نمی تواند مسایل زنان در جامعه را در مجلس مطرح 

و نمایندگی کند.
۲- حضور پرشور بانوان در نخستین مرحله از انتخابات سال 
۱۳9۴ یعنی برهه ثبت نام نامزدها، پیام های روشنی دربردارد که 
مهمترین آن توانایی، اعتماد به نفس و اعلام آمادگی برای کنشگری 
و تاثیرگذاری در روندهای کلان مدیریت کشور است. در سال های 
گذشته زنان به صورت قابل توجهی آگاهی و توانمندی خود را 

در عرصه های مختلف افزایش داده اند. بسیاری از ناظران حضور 
رو به فزونی زنان در دانشگاه ها و تلاش برای کسب مدرک های 
بالای علمی و جایگاه بالاتر اجتماعی را دیباچه ورود به عرصه های 

مختلف جامعه از جمله سیاست می دانند.
این تغییر اجتماعی اما تاکنون چندان در ساختارهای سیاسی 
مورد حمایت قرار نگرفته است. ثبت نام های بی سابقه زنان در 
نشان دهنده شکل گیری خواستی در عرصه  امسال  انتخابات 
اجتماع و سیاست کشور است که سهم خواهی بیشتر آنان در 
مناسبات سیاسی کشور را می نمایاند؛ سهم خواهی که ریشه در 
واقعیت های نو جامعه و زایش دیدگاه های مبتنی بر ظرفیت های 

نهفته و توانایی های واقعی زنان دارد.
نمودهای بروز و توجه به این خواست را می توان در حمایت 
های رییس جمهوری و دولت یازدهم از گسترش حضور بانوان 
در عرصه های مختلف به ویژه انتخابات و شکل گیری کارزارهای 
ترغیب و حمایت از زنان برای مشارکت فعال در امور سیاسی، مدنی 

و حتی اقتصادی دید.
۳- صِرف اراده زنان به مشارکت در عرصه های کلان تصمیم 
سازی به کنشگری فعالانه آنها منتهی نمی شود. موانع بسیاری 

دستیابی به این هدف را با چالش های جدی مواجه می کند. 
ساخت های سیاسی کشور بسترهای لازم برای حضور و کنشگری 
بهینه زنان در کنار مردان را فراهم نمی کند. همچنین ساختارهای 
ذهنی و عینی سنتی در جامعه سیاسی و مدنی پا برجا است که 
سیاست را امری مردانه تلقی می کند و حتی در افکار عمومی 
بسیاری از زنان رسوب کرده تا مسیر پیش روی تکاپوی بیشینه 

آنان را ناهموار سازد.
کشور ما از نظر میزان حضور زنان در مجلس در همسنجی 
با کشورهای جهان و منطقه در وضعیت مطلوبی قرار ندارد. قرار 
گرفتن در رتبه های صد و چهل و یکم و دوازدهم به ترتیب در 
جهان و خاورمیانه گویای تناسب غیرمنطقی جنسیتی نمایندگان 

در مجلس شورای اسلامی است.
زنان سال های درازی است که به دلیل غلبه نگاه مردسالارانه و 
تبعیض در جامعه از فرصت های برابر برای حضور در عرصه مختلف 
محروم مانده اند. بسیاری تلاش می کنند با ایجاد امکانات و فرصت 
های برابر جنسیتی این محرومیت ها را از بین ببرند. این در حالی 
است که بانوان برای جبران این محرومیت ها به حمایت های ویژه 

ساختاری و تبعیض مثبت نهادی نیاز دارند.
بر همین مبنا به نظر می رسد اصلاح قانون و در نظر گرفتن 
سهمیه جنسیتی )اختصاص تعداد مشخص از کرسی های مجلس 
به بانوان( بتواند سال ها تبعیض نهادینه علیه زنان را تا حدی جبران 
و زمینه های اثرگذاری سیاسی آنها را فراهم کند. تغییر از بالا، می 
تواند جایگاه زنان در جنبه های مختلف اجتماعی را هم ارتقا دهد و 

آنها را در نزدیک شدن به جایگاه واقعی خود یاری رساند.
اصلاح قانون اگرچه راهکار کارآمد و خوبی است اما در انتخابات 
پیش رو امکان عملیاتی شدن ندارد. در عوض، احزاب و گروه های 
سیاسی می توانند در فهرست های انتخاباتی خود شمار بیشتری از 
زنان احراز صلاحیت شده را به عنوان نماینده تفکر خود بگنجانند 
و فرصت بیشتری را برای راهیابی آنها به خانه ملت فراهم کنند تا 
شاید این بانوان بتوانند زمینه های اصلاح قانون را فراهم کنند. در 
این زمینه می توان به اقدام جریانی چون اصولگرایان اشاره کرد 
که ۲۰ درصد از فهرست انتخاباتی ۳۰ نفره خود برای تهران را به 
زنان اختصاص داده اند. همچنین گمانه های مطرح شده در مورد 
فهرست های انتخاباتی اصلاح طلبان نیز گویای توجه به سهمی 
برای زنان نامزد انتخابات مجلس دهم است. از این رو باید منتظر 
ماند و دید زنان چند درصد از آرای پایتخت و دیگر حوزه های 

انتخاباتی را به خود اختصاص خواهند داد.
عرصه  به  زنان  ورود  تنها  یادشده  های  تلاش  از  هدف   -۴
کنشگری سیاسی نیست بلکه دربردارنده اصلاح نگرش موجود 
بر حوزه هایی است که ورود زنان نواندیش می تواند آن ها را از 
تعادل و عقلانیت بیشتری برخوردار کند. از این رو است که حضور 
حتی پررنگ برخی نمایندگان زن که جدی تر از نمایندگان مرد 
در بازتولید تفکر مردسالارانه و اعمال محدودیت بیشتر بر حضور 
اجتماعی زنان اصرار ورزیده اند، دردی از اجتماع ما دوا نخواهد 
کرد. بنابر این باید گفت بهارستان به عنوان مقصد برآیند اراده ملت 
چشم انتظار بانوان سیاست ورزی است که افزون بر انجام وظایف 
نمایندگی و قانونگذاری، به صورت ویژه نماینده خواست و مطالبات 
بانوان کشور باشند. از همین رو حضور پرشور زنان پای صندوق 
های رای می تواند مسیر دستیابی به این مطالبات را هموارتر سازد.
*از اعظم حمیدپور

 راهپیمایی ملی و برخی اقدامات میلی
برخی از کاندیداهای دهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی، راهپیمایی ملی 
۲۲ بهمن 9۴ را دستاویزی برای تبلیغات پیش از موعد )یک هفته زودتر( انتخاباتی 

خود قراردادند.
برخی دیگر از کسانی که صلاحیتشان برای حضور در مجلس رد شده است نیز به 

تبلیغ و خودنمایی در این راهپیمایی پرداختند.
روش هایی که این افراد در این رویداد ملی در پیش گرفتند شامل حمل پلاکاردهای 

مختلف، توزیع پوستر و زندگینامه و انتخاب رنگ های مشخص بود.
در یکی از شهرها تنها دقایقی از قرائت قطعنامه پایانی راهپیمایی ۲۲ بهمن نگذشته 
بود که برخی افزاد با حضور بر روی جایگاه در نظر گرفته شده برای تصویربرداری 

تلویزیونی، دست نوشته هایی در دست گرفتند و به طرح دیدگاه های خود پرداختند.
برخی داوطلبان انتخابات هم در این شهر شخصا اقدام به توزیع تراکت می کردند.

توزیع لوح فشرده سخنرانی از اقداماتی بود که هواداران یکی از کاندیداهای دهمین 
دوره مجلس در همین شهر به آن مبادرت کردند.

هواداران برخی داوطلبان نمایندگی مجلس دهم در راهپیمایی ۲۲ بهمن در اکثر 
مناطق یکی از استان ها با توزیع اقلامی مانند کارت ویزیت و نشریه در این راهپیمایی، 

تلاش خود را برای جذب آرای مردم ملموس تر کردند.
برخی از نامزدهای انتخابات مجلس شورای اسلامی در یکی از شهرها به توزیع 
گسترده کارت های تبلیغات انتخاباتی در میان جمعیت اقدام کردند به نحوی که بعد از 
پایان راهپیمایی تعداد زیادی از این کارت ها بر روی مسیر راهپیمایی قابل مشاهده بود 

و کارکنان شهرداری اقدام به جمع آوری آنها کردند.
کاندیداهای انتخابات مجلس در یکی از استان ها در فضاهای مجازی برای تجمع 
هواداران اطلاع رسانی کرده و نوشته بودند که در کدام منطقه و مسیر راهپیمایی مستقر 

شوند.
در این شهر با آغاز راهپیمایی، دسته های چند صد نفری با درمیان گرفتن کاندیدای 
مورد نظر خود، سردادن شعارهای تبلیغاتی را شروع کردند که توزیع کارت های تبلیغاتی 
به صورت گسترده انجام می شد و مسابقه تبیلغاتی بسیار شدیدی میان طیف های 

مختلف انتخاباتی شکل گرفته بود.
برخی نامزدهای انتخاباتی نیز در میان راهپیمایان این شهر حضور داشتند.

در برخی موارد به دلیل ازدحام و حجم بسیار حامیان برخی داوطلب ها، بی نظمی 
هایی در راهپیمایی این شهر رخ می داد که با حضور نیروی انتظامی برطرف می شد.

طرفداران یکی از کاندیداهای این دوره که از دوره ششم تاکنون داوطلب نمایندگی 
مجلس بوده اما موفق به راهیابی به بهارستان نشده است، بنری چند متری با نام وی در 
جمع راهپیمایان این شهر که مرکز استان است در دست داشتند که این بنر با دخالت 

نیروی انتظامی جمع آوری شد.
طرفداران این نامزد انتخاباتی و دیگر نامزد نمایندگی، رنگ آبی آسمانی را انتخاب 

کرده بودند و با مچ بند و بادکنک های آبی در مراسم حضور داشتند.
کاندیدایی که صلاحیت وی توسط شورای نگهبان رد شده با طرفداران خود که شعار 

می دادند دوستت داریم در راهپیمایی شهر یاد شده حضور داشت.
در حین سخنرانی یک مقام مسئول در این شهر، طرفداران کاندیداها با سر دادن 
شعارهای تبلیغاتی، کف و سوت، بالا بردن پلاکاردهای تبلیغاتی و ایجاد مزاحمت برای 
تیم های تصویربرداری و عکاسی،موجب بی نظمی و اختلال در سخنرانی شدند که 

نیروی انتظامی برخی از این پلاکاردها را جمع آوری کرد.
هواداران نماینده کنونی یک حوزه در مجلس شورای اسلامی و داوطلب رد صلاحیت 
شده برای مجلس دهم در راهپیمایی ۲۲ بهمن این حوزه تراکت و پوستر پخش کردند .

تراکت و پوستر تبلیغاتی این نماینده در رنگ صورتی به صورت گسترده درمیان 
راهپیمایان پخش شد و در پایان راهپیمایی انبوهی از این پوسترها در خیابان های شهر 

قابل مشاهده بود.
این نماینده رد صلاحیت شده خودش نیز در راهپیمایی ۲۲ بهمن حضور داشت.

پخش پوستر تبلیغاتی این کاندیدای مجلس دهم در راهپیمایی ۲۲ بهمن و میان 
مردم از آن جهت اهمیت دارد که صلاحیت وی هم در هیات نظارت و هم در شورای 

نگهبان رد شده است .
به گزارش ایرنا، بر اساس اعلام سخنگویان وزارت کشور و شورای نگهبان کسانی که 
صلاحیتشان بعد از رد شدن در هیات های نظارت در شورای نگهبان هم رد می شود 

دیگر حق اعتراض ندارند .
زمان قانونی تبلیغات کاندیداهای دهمین دوره مجلس شورای اسلامی از بامداد ۲9 

بهمن 9۴ آغاز می شود.

انتخابات؛ تکاپو برای بیان دیدگاه ها
تکاپوی گروههای سیاسی برای بیان دیدگاههای خود درباره شرایط مطلوب برگزاری 
انتخابات دهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی و همچنین تایید صلاحیت 

کاندیداهای این انتخابات شتاب بیشتری گرفته است.
تا زمان انتشار رسمی اسامی نامزدهای انتخاباتی این مجلس )۲۸ بهمن( گروه های 
سیاسی و افراد منتسب به این گروه ها به روش های مختلف از جمله انتشار بیانیه، 
برگزاری کنفرانس های مطبوعاتی، دیدار با قشرهای مختلف مردم، سخنرانی و فعالیت 

در شبکه های مجازی دیدگاه های خود را بیان می کنند. 
گروه های موسوم به اصول گرا در چند مورد با برپایی نشست های مطبوعاتی در 
محل یک رسانه همسو، دیدگاه های خود را بیان کردند که عمدتا در زمینه معیشت، 
امنیت و پیشرفت است. این فعالان سیاسی با توجه به این مقولات و همچنین مواردی 
دیگر از جمله سیاست خارجی، در بسیاری از موارد به انتقاد از عملکرد دولت یازدهم 

می پردازند. 
در  مطبوعاتی  درنشست  که  شمالی  خراسان  دراستان  اصولگرا  فعالان  از  یکی 
خبرگزاری تسنیم شرکت کرده بود اعلام کرد که تعداد زیاد نامزدهای اصولگرایان ما 

رادچار مشکل کرده است. 
جریان  مشکلات  از  یکی  گفت:  شمالی  خراسان  ازاصولگرایان  اکبرزاده  محمد 
اصولگرایی تعداد زیاد نامزدهاست که مشکلاتی ایجاد خواهد کرد و همه را در جلسه 
های مختلف دعوت کرده ایم و با آنان صحبت هایی داشته ایم. مشکل این طیف به گفته 
آنان امکان تقسیم آرای اصولگرایان است. عضو شورای همگرایی اصولگریان و دبیر جبهه 
پیروان خط امام و رهبری در استان خراسان شمالی نیز گفت: تمام کاندیداهای این 
جریان را دعوت و با آنان صحبت کرده ایم و حتی خواهش نیز داشته ایم تا اینکه به نفع 
جریان کنار بروند و انصراف بدهند. علی احمد نیا امیدوارست که این افراد کنار بروند زیرا 
که به تعبیر او شانس پیروزی در انتخابات بالا خواهد رفت. همچنین ائتلاف اصولگرایان 
اعتدالی خراسان رضوی با شعار گفتمان اصولگرایی ناب و مشی و روش اعتدالی و پرهیز 

از رفتارهای تند در مشهد فعال شد. 
بزرگ  ائتلاف  گفت:  نشست خبری  در  ائتلاف  این  زاده سخنگوی  واعظ  حامد 
اصولگرایان اعتدالی با حضور جمعی از نامزدهای انتخابات این دوره مجلس شورای 
اسلامی شکل گرفته تا افرادی با روش و مشی اعتدالی را برای خراسان رضوی معرفی 
کند. در این نشست خبری این ائتلاف خود را متعلق به گفتمان اصولگرایی دانست 
و وجه تمایز این ائتلاف و نامزدهای مد نظر را شیوه و روش اعتدالی عنوان کرد. از 
دیدگاه اعضای آن کسانی در لیست نامزدهای این ائتلاف قرار می گیرند که مردم و 
اقشار مختلف جامعه آنان را به عنوان چهره های اعتدالی بشناسند. علی مطهری یکی 
از نمایندگان کنونی مجلس شورای اسلامی که گرایش اصولگرایی دارد، در یک برنامه 
شرکت و از آزادی بیان دفاع کرده است. او در چهارمین نشست عصرانه به وقت جوانی 
خانه شهریاران جوان در تهران اعلام کرد: آزادی مطبوعات به حدی مهم است که می 
توان آن را جزو چهارم دموکراسی یا قوه چهارم حکومت برشمرد. گروه و طیف اصلاح 

طلبان نیز مردم را به حضور گسترده و فعال در انتخابات آینده دعوت کرده اند.
این گروه گلایه های خود را در باره تعیین صلاحیت ها چاشنی سخنان یا بیانیه های 

خود می کنند و از آنچه رد صلاحیت اصلاح طلبان نامیده اند، انتقاد می کنند.
حجت الاسلام والمسلمین هادی خامنه ای دبیرکل مجمع نیروهای خط امام 
درهمایش حزب اعتماد ملی اعلام کرد: اصلاح طلبان در انتخابات حضور حداکثری 
خواهند داشت. او این را هم گفت: البته مردم از ارائه افراد درجه یک مورد نظرشان 
محروم شده اند ولی همه به دلیل وابستگی به انقلاب و شرایط جهانی باید در 
انتخابات شرکت کنیم و هر چه شرایط انتخابات مطابق با موازین عدالت باشد بهتر 

نتیجه می دهد. 
او ادامه داد: درست است که ما را از بسیاری از کاندیداهای درجه یک محروم کرده 
اند ولی با حرکات شایسته آگاهانه خود نباید اجازه دهیم افراد ناشایست که به هیچ یک 

از عناوین انقلاب پایبند نیستند وارد مجلس شوند. 
حزب اعتماد ملی یکی از احزاب اصلاح طلب، دوشنبه همایش برگزار کرد که در این 
همایش با عنوان قانونمداری، اعتماد ملی و انتخابات با حضور محمدرضا عارف رئیس 
شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان، حجت الاسلام والمسلمین رسول منتجب نیا 
قائم مقام حزب اعتماد ملی، حجت الاسلام والمسلمین هادی خامنه ای دبیرکل مجمع 
نیروهای خط امام، مصطفی کواکبیان دبیرکل حزب مردم سالاری، علی مطهری نماینده 
مردم تهران در مجلس، عباس عبدی فعال سیاسی اصلاح طلب و جمعی دیگری از 

چهره های اصلاح طلب برگزار شد.
از موارد مطرح دراین همایش، نصب بنرهایی با شعار زنده باد اصلاحات، امید آرامش 
و رونق اقتصادی و همچنین سخن رئیس جمهور مبنی بر نفع کمتر بهتر از رنج بیشتر 

است در اطراف سالن برگزاری این همایش به چشم می خورد.
حجت الاسلام رسول منتجب نیا قائم مقام حزب اعتماد ملی در این مراسم گفت: 
حزب اعتماد ملی استان تهران برای سومین بار در دو سال گذشته میزبان برگزاری این 
همایش بوده است. مجری برنامه اعلام کرد: می خواهیم از زحمات علی مطهری نماینده 
مردم تهران به پاس زحماتی که در مجلس می کشیدند تقدیر کنیم که در ادامه با ارائه 
لوح تقدیر از علی مطهری تقدیر شد. به نظر می رسد در روزهای آینده با تغییر شرایط، 

شور و حال انتخاباتی بیشتر و چه بسا در برخی نقاط شرایط دگرگون شود.

دریچه

نکته
با مشخص شدن نتایج قطعی صلاحیت ها و با توجه به این که بسیاری از چهره های 
اعتدالی و اصلاح طلب فرصت حضور به عنوان نامزد انتخاباتی پیدا نکرده اند، برخی از 
رسانه های تندرو چه در میان اندک اصولگرایان تندرو و چه در خیل عظیم انواع و اقسام 
اپوزیسیون خارج نشین، تلاش مشترکی را آغاز کرده اند. تلاش آنان  برای القای ناامیدی در 
میان رأی دهندگان است. این جریان ها برای القای این که مردم با صندوق رأی قهر خواهند 

کرد، انواع و اقسام ترفندها را به خرج می دهند.
با اینکه ادبیات اندک رسانه های وابسته به اصولگرایان تندرو با ادبیات رسانه های 
اپوزسیون خارج از کشور متفاوت است، اما هر دو یک هدف را دنبال می کنند. آنان در تلاش 
هستند که این گونه به رأی دهندگان القا کنند که رأی و نظرشان تأثیری ندارد. این تندروها 
می خواهند به مردم القا کنند که بهتر است از صندوق های رأی قهر کنند؛ اما با توجه به 
این که هم فعالان اعتدال گرا و اصلاح طلب هم مردم عادی رأی دهنده تجربه دوره های قبلی 
رادارند قطعاً در دوره فعلی استراتژی متفاوتی انتخاب خواهند کرد. القای قهر در انتخابات به 
نظر می رسد نمی تواند تأثیری بر رأی دهندگان به جریان اعتدال بگذارد. به این دلیل روشن 
که اکثریت این رأی دهندگان خاطره  دفعات قبلی که با صندوق قهر کردند را در ذهن دارند.   

همین چهار سال قبل، در دوره مجلس قبلی در شهرهای بزرگ خصوصاً تهران برخی از 
نمایندگان تندرویی که بعدها جز مخالفان اصلی برجام و درد سرسازها برای کارهای اجرایی 
دولت اعتدالی حسن  روحانی شدند، از دل همان قهر انتخاباتی درآمدند. اگر مثلًا در سال 9۰ 
تنها ۱۰ درصد از مردم تهران بیشتر در انتخابات شرکت می کردند، برخی از این نمایندگان 
تندرو احتمال رأی آوری پیدا نمی کردند. اگر در دوره قبلی مردم با صندوق های رأی قهر 
نمی کردند اکنون وضعیت به مراتب متفاوت تر بود. وقتی این تجربه جلوی چشم همگان 

است، قطعاً نوع برخوردشان در انتخابات پیش رو فرق خواهد کرد.
به گزارش انتخاب، اما شاید پررنگ ترین تجربه ای که اعتدالیون و اصلاح طلبان میانه رو 
از نتیجه منفی قهر با انتخابات دارند، انتخاب محمود احمدی نژاد در سال ۸۴ بود. در 
آن سال بخش عمده ای از نیروهای اصلاح طلب با عدم شرکت در انتخابات شرایطی 
را فراهم کردند که پدیده ی عجیب محمود احمدی نژاد با یک رأی اندک بتواند به دور 
دوم انتخابات برسد و بازهم با پیروی اصلاح طلبان از برخی اشخاص تندروی آن زمان 
همچون عباس عبدی و... در تخریب هاشمی رفسنجانی،  مستقیم و غیرمستقیم موجب 
بالا آمدن محمود احمدی نژاد شدند. بر سرکار آمدن محمود احمدی نژاد در ۸ سال هزینه 

بسیار سنگینی در عرصه های مختلف کشور به دنبال داشت.  تجربه سال ۸۴ همواره 
باید در جلوی چشم همه نیروهای علاقه مند به اصلاح و اعتدال باشد. درست ده سال 
بعدازآن روزهای تلخ اما عبرت آمیز،  اکنون مردم به نقطه ای رسیده اند که از کوچک ترین 
روزنه های باقی مانده نیز استفاده خواهند کرد. باوجود تمام کمی ها و کاستی ها برای رأی 
دادن  استفاده خواهند کرد. به نظر می رسد آن موج قهر  که برخی تندروها  می خواهند 

القا کنند در میان رأی دهندگان خریداری ندارد.
بر اساس شواهد موجود در فضای جامعه و فضای مجازی بسیاری از رأی دهندگان 
تصمیم قاطع دارند به هر شکلی در انتخابات حضور پیدا کنند. مردم ایران بعد از سال ها 
تلاش و فراز و نشیب های مختلف به این نتیجه رسیده اند که قهر با صندوق های رأی 
نتایج مثبتی برای آنان ندارد. بلکه حضور جدی در انتخابات است که فرصت هایی هرچند 
کوچک و اندک را برای پاره ای اصلاحات ایجاد می کند. بعد از ۱۰ سال  که از تجربه 
منفی انتخابات ریاست جمهوری سال ۸۴ می گذرد، بسیاری به این نتیجه رسیده اند که 
رأی دادن شاید نتایج مفیدی داشته  باشد، اما رأی ندادن قطعاً نتایج بسیار مضری در 

پی خواهد داشت. 

حماسه، بهترین نام برای راهپیمایی 22 بهمن

حماسه، همدلی و مشارکت

بهارستان چشم انتظار بانوان سیاست ورز

تحریم انتخابات یعنی قبول نتیجه ای شبیه به احمدی نژاد 

استراتژی تندروها برای شکست میانه روها

 بهارستان به عنوان مقصد برآیند اراده ملت چشم انتظار بانوان 
سیاست ورزی است که افزون بر انجام وظایف نمایندگی و قانونگذاری 

به صورت ویژه نماینده خواست و مطالبات بانوان کشور باشند
 از همین رو حضور پرشور زنان پای صندوق های رای می تواند 

مسیر دستیابی به این مطالبات را هموارتر سازد



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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فرزندانم! پايبند پيوند با يكديگر، بخشش به 

يكديگر و نيكى در حقّ يكديگر باشيد و از گسستن 

از يكديگر، رويگردانى از يكديگر و جدايى بپرهيزيد.

شنبه - بیست و چهارم بهمن ماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3938 روزنامه

نامه ستاد مردمی هاشمی به وزیر کشور 
گفته می شود: ستاد مردمی آیت الله هاشمی رفسنجانی طی نامه ای به وزیر کشور خواستار روشن 
شدن علت اقدامات برخی نیروها در جمع آوری بنرهای قانونی این ستاد در ۲۲ بهمن و دستگیری 
چندساعته تعدادی از جوانان همکار ستاد شد. در بخشی از این نامه آمده است به اطلاع می رساند 
در نخستین ساعات بامداد روز پنجشنبه و پس از آغاز مهلت قانونی تبلیغات انتخابات مجلس خبرگان 
رهبری، کلیه بنرهای انتخاباتی این ستاد که شامل آیه ای از قرآن کریم تصاویر رهبر انقلاب، ریاست 
جمهوری، یادگار امام )ره(، آیت الله هاشمی رفسنجانی و سخنی از امام خمینی )ره( بود، بدون اطلاع 
و ارائه حکم قضایی توسط برخی افراد جمع آوری شده  و تعدادی از همکاران این ستاد به دلیل توزیع 
بروشورهای این ستاد دستگیر و بروشورها نیز توقیف شدند که البته افراد دستگیر شده با مساعدت 
مسئولان ظرف چند ساعت آزاد شدند. در پایان این نامه آمده است: لذا با توجه به آنکه اقدامات صورت 
گرفته توسط این ستاد به طور کامل درچارچوب قوانین و مقررات بوده، خواهشمند است نسبت به 
بررسی و روشن شدن  دلیل این  اقدامات، مسترد کردن بنرها و بروشورهای این ستاد دستورهای 

لازم را مبذول فرمایید.

لیست جامعه مدرسین برای انتخابات خبرگان تهران 
گفته می شود:  لیست جامعه مدرسین حوزه علمیه قم برای انتخابات مجلس خبرگان در حوزه 
انتخابیه پایتخت منتشر شد. به گزارش تسنیم، اسامی این لیست به این شرح است:  آیت الله احمد جنتي-  
آیت الله موحدی کرمانی -  آیت الله مصباح یزدی-  آیت الله محمد یزدی- حجت الاسلام اعرافی- آیت الله 
امامی کاشانی- آیت الله ابراهیم امینی - آیت الله محمدباقر باقری کنی- حجت الاسلام مصباحی مقدم- آیت 
الله قربانعلی دری نجف آبادی- حجت الاسلام حسن روحانی- آیت الله محمد محمدی ری شهری- آیت الله 
سید محمدرضا مدرسی یزدی- آیت الله سید ابوالفضل میرمحمدی- حجت الاسلام علی مومن- حجت 

الاسلام والمسلمین محسن قمی.

 انتقاد از خرید سالانه 5 میلیارد دلار پوشاک ترکیه ای
گفته می شود:  آیت الله دری نجف آبادی گفت: اسف بار است که امروزه 5 میلیارددلار از سرمایه 
این کشور هر ساله صرف خرید پوشاک ترکیه ای می شود که اکثر این پوشاک نیز به صورت قاچاق وارد 
کشور می شود و شرکت های نساجی و تولیدی لباس در ایران با صدها مشکل روبرو هستند. نماینده ولی 
فقیه در استان مرکزی اظهارکرد: باید این پول ها همه و همه وارد تولید شود، زیرا بدون اقتصاد مقاومتی 
نمی توانیم به موفقیت برسیم؛ به همین دلیل اگر بتوانیم سرمایه های کشور را با سرمایه های مولد مبدل 
کنیم و جوانان را از بیکاری نجات دهیم، می توانیم مسیر روشنی برای خود ترسیم کنیم که دیگر کسی 

نتواند ما را به این راحتی تحریم کند.

دلیل رد صلاحیت سید حسن خمینی چه بود؟
گفته می شود:  دلیل عدم احراز صلاحیت یادگار گرامی امام خمینی از سوی شورای نگهبان جهت 
شرکت در پنجمین انتخابات مجلس خبرگان رهبری اعلام شد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی و خبری 
جماران، در فهرست اعلامی به فرمانداری تهران، شورای نگهبان؛ دلیل عدم احراز صلاحیت سید حسن 
خمینی را بند ب ماده ۳ قانون انتخابات مجلس خبرگان رهبری اعلام کرده است. بر اساس بند یاد شده، 
»اجتهاد در حدی که قدرت استنباط بعضی مسائل فقهی را داشته باشد و بتواند ولی فقیه واجد شرایط 

رهبری را تشخیص دهد« به عنوان یکی از شرایط انتخاب شوندگان در این انتخابات ذکر شده است.

نمایش نقش زن آمریکایی در راهپیمایی قم
گفته می شود:  جشن پیروزی انقلاب در شهر قم نیز با حاشیه هایی همراه بود اما یک حاشیه تا 
حد بسیار زیادی نسبت به دیگر حواشی پر رنگ بود. بخشی از راهپیمایان قم در خیابان صفائیه،   همان 
خیابانی که دفتر اکثریت علما و مراجع تقلید در آن خیابان قرار دارد، به یکباره با یک کارناوال روبرو شدند 
که گفته می شد کارناوال نمادین تفنگداران آمریکایی است که اخیرا در خلیج فارس دستگیر و سپس آزاد 
شدند. به گزارش ایلنا، در این کارناوال، نقش چند مرد که یونیفورم نظامی داشته و در جلوی سینه  هایشان 
نشان پرچم آمریکا قرار داشت به نمایش گذاشته شده و توسط یک زنجیر زرد رنگ پلاستیکی اسیر شده 
بودند به نمایش گذاشته شده بود اما نکته ای که بیش از هر چیز به چشم می آمد، وجود نقش یک زن 
آرایش کرده در وسط چند مرد بود که همانند آنان یونیفورم نظامی و نشان آمریکا داشت. این زن که مثلا 
ملوان زن آمریکایی دستگیر شده در خلیج فارس بود، به صورت خاصی بدون حجاب و با آرایش غلیظ 

به نمایش گذاشته شده بود.

تلویزیون نباید صدای یک گروه خاص باشد 
گفته می شود:  ناصر هاشمی کارگردان و بازیگربا تاکید بر اینکه »تلویزیون نباید صدای یک گروه 
خاص باشد«، به این پرسش که تلویزیون تا چه حد توانسته از سینما و تئاتر کشورمان حمایت کند؟ 
اینگونه پاسخ داد: این مشکل از زمان قدیم میان تلویزیون و سینما وجود داشته و هنوز هم وجود دارد 
اما با این حال همچنان امیدواریم فضای تلویزیون به مرور زمان بازتر شود تا اقشار مختلف بتوانند نظرات 

خود را به راحتی بیان کنند.

82 درصد مخاطبان تلگرام، ایراني هستند
گفته می شود:  رئیس اداره تشخیص و پیشگیري از جرایم سایبري پلیس فتا استان آذربایجان 
شرقي، گفت: ۸۲ درصد کاربران تلگرام، ایراني هستند و هر ایراني روزانه نزدیک به پنج ساعت در تلگرام 
حضور دارد. سرگرد کبر محمدجعفري ضمن توصیه به کاربران تلگرام افزود: استفاده کنندگان از تلگرام و 
یا فضاي مجازي، از وارد کردن اطلاعات شخصي و گروهي و خانوادگي و نشر مطالب غیرمطمئن و کذب 

و مجرمانه خودداري کرده و در فضاي مجازي به کسي اعتماد نکنند.

نامحــرمانه

 راهپیمایی باشکوه و حماسی ۲۲ بهمن ماه همزمان با 
سی و هفتمین سالگرد انقلاب اسلامی در حالی در قم برگزار 
شد که مردم این شهر مقدس بر وحدت و انسجام و حرکت 

در مسیر ولایت و رهبری تاکید کردند.
 مردم متدین و شهید پرور شهر مقدس قم روز پنجشنبه 
۲۲ بهمن ماه همزمان با مردم اقصی نقاط ایران اسلامی پای 
در خیابان های شهر خون و قیام نهادند و میثاق مجدد خود 
با آرمان های امام راحل و انقلاب اسلامی را به منصه ظهور 
گذاشتند. مسیرهای دهگانه راهپیمایی مردم قم به میدان 
مطهری ختم شد و از آن جا بود که فریادهای کوبنده مردم 
ولایی قم در مسیر این میدان، خیابان اراک، پل حجتیه و 
خیابان آیت الله مرعشی نجفی قم سر داده شد و در نهایت 
راهپیمایان در حرم مطهر حضرت معصومه )س( تجمع 
کردند و در این تجمع حجت الاسلام والمسلمین علیرضا 
پناهیان از استادان حوزه و دانشگاه سخنرانی کرد. مردم قم 
در این راهپیمایی با شعارهایی چون مرگ بر ضد ولایت فقیه، 
ای رهبر آزاده آماده ایم آماده، راه خمینی )ره( پاینده باد رهبر 
ما خامنه ای زنده باد، ما پیرو رهبریم و خامنه ای خمینی 
)ره( دیگر است، الله اکبر گویان بر میثاق خود با ولایت و 
پیروی از راه و اندیشه رهبر معظم انقلاب حضرت آیت الله 
خامنه ای تاکید کردند. آنان هم چنین با شعارهای مرگ 
بر آمریکا و مرگ بر اسرائیل روحیه استکبار ستیزی خود را 
به دشمنان نظام اسلامی نشان دادند تا به این دیو سیرت 
های عالم نشان دهند هم چنان پس از ۳۷ سال از پیروزی 
انقلاب شکوهمند انقلاب اسلامی نسبت به ظلم استکبارگران 
در قبال جهانیان واکنش نشان می دهند و انزجار خود از 
دولت های استکبارگر جهان اعلام می کنند. مردم همیشه 
در صحنه قم بار دیگر خیابان های شهر را مملو از مشت 
های گره کرده ای کردند که در صف های بهم پیوسته در 
کنار روحانیت همیشه در صحنه شعارهای کوبنده خود را 
بر سر مستکبران عالم فرود آوردند تا بار دیگر لرزه بر تن 
دشمنان انقلاب اسلامی اندازند. مراجع تقلید حضرات آیات 
ناصر مکارم شیرازی، حسین نوری همدانی و عبدالله جوادی 
آملی، علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی، آیات 
احمد جنتی دبیر شورای نگهبان، سید محمود هاشمی 
شاهرودی نایب رئیس مجلس خبرگان رهبری و ابراهیم 

امینی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام دوشادوش مردم 
قم در راهپیمایی امروز شرکت کردند. راهپیمایان هم چنین 
در مسیر راهپیمایی شعارهایی را علیه آل سعود سر دادند و 
اعتراض خود نسبت به اقدام های این رژیم در یمن و حمایت 
از گروه های تکفیری را نشان دادند و حمایت خود از راه 

شهدای مدافع حرم را به نمایش گذاشتند.
حضور پرشور قشرهای مختلف مردم از جمله هنرمندان، 
و  اصناف  آموزان،  دانش  کارمندان،  کارگران،  ورزشکاران، 
دانشجویان قم، همه و همه در کنار هم بار دیگر حماسه 
ای به یاد ماندنی در تاریخ را ثبت کردند. جمعی از طلبه 
های خارجی جامعه المصطفی العالمیه نیز با پیشانی بند های 
لبیک یا خامنه ای دوشادوش مردم شهید پرور و انقلابی قم 
حمایت خود از نظام جمهوری اسلامی و رهبر معظم انقلاب 

را نشان دادند و با شعارهای انقلابی مردم قم همراه شدند.
 در پایان این راهپیمایی هم چنین قطعنامه ای قرائت شد 
و طی آن مردم ولایی استان قم بر پایمردی خود بر سر آرمان 
های انقلاب و امام راحل و حفظ روحیه استکبار ستیزی خود 
در برابر دشمنان نظام اسلامی تاکید کردند. در این قطعنامه 
جنایت های گروه های تکفیری در منطقه و تلاش های آل 
سعود برای امنیت سازی برای صهیونیست ها محکوم شد 
و مردم پشتیبانی خود را از مدافعان حرم در سوریه و عراق 

اعلام داشتند.
استاندار قم:

حضور باشکوه مردم در راهپیمایی 22 بهمن عزت 
ایرانیان را به رخ جهانیان کشاند

استاندار قم در پیامی گفت: امروز حضور حماسی و 
باشکوه مردم قدرشناس ایران در راهیپمایی شکوهمند یوم 
الله ۲۲ بهمن، اقیانوس عظیمی از ایمان، بصیرت، همبستگی 
و پیوند دوباره ملت با آرمان های انقلاب اسلامی را به نمایش 
گذاشت و یکبار دیگر عزت و عظمت ایران و ایرانی را به رخ 
جهانیان کشاند. در پیام سید مهدی صادقی که نسخه ای از 
آن عصر پنجشنبه در اختیار ایمان قرار گرفت آمده است: در 
جشن سی و هفتمین بهار آزادی، ایران اسلامی سراسر شور 
و حماسه شد، آحاد مردم مردم مومن و انقلابی دیار حماسه 
آفرین قم نیز همگام و همنوا با ملت بزرگ ایران و با گام هایی 
استوار، عزمی راسخ و بصیرتی بی همتا، حضوری آگاهانه و 

دشمن شکن در این راهپیمایی داشته و با خلق حماسه ای 
ماندگار، طراوت و تازگی دوباره ای به حیات پربرکت انقلاب 
اسلامی بخشیدند. در این پیام تصریح شده است: حضور 
گسترده و پرشور مردم در راهپیمایی امسال، حامل این پیام 
روشن و واضح و اثبات عینی این حقیقت بود که ملت قدر 
شناس و هوشیار ایران با امید به فضل الهی، بهره گیری 
از عنصر بصیرت و هوشیاری و تکیه بر تجارب ارزشمند 
اندوخته از حوادث و فراز و نشیب های ۳۷ ساله، رمز توفیق 
و  وحدت  در  را  اسلامی  انقلاب  اهداف  پیشبرد  در  خود 
همدلی، حرکت در خط اصیل امام راحل و پیروی از فرامین 
رهبری عظیم الشان دانسته و با تمام وجود و مستحکم تر 
از همیشه، حافظ و پشتیبان شجره سبز و سربلند انقلاب 
اسلامی و دستاوردهای گرانسنگ آن بوده و در این راه تا پای 
جان ایستاده است. استاندار قم در این پیام ضمن شکرگزاری 
به درگاه الهی و آرزوی عزت، اقتدار، پایندگی و سربلندی 
روزافزون برای ملت و نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
و ضمن ابراز مراتب سپاس و امتنان ویژه خود از حضور 
حماسی و شورانگیز قشرهای مختلف مردم فهیم و انقلابی 
استان مقدس قم به ویژه علما و مراجع معظم تقلید که نقش 
بی بدیلی را درخلق این شور ملی داشته اند، ابراز امیدواری 
کرده است: شاهد تکرار این حماسه بزرگ در هفتم اسفند ماه 

امسال و در پای صندوق های رای باشیم.
شهردار قم:

بهترین راه قدر شناسی از مردم 
خدمت شایسته است

 شهردار قم نیز در حاشیه حضور در راهپیمایی ۲۲ بهمن 
با اشاره به حضور گسترده مردم در راهپیمایی ۲۲ بهمن، 
گفت: بهترین راه قدر شناسی خدمت شایسته به این مردم 
شریف است. مرتضی سقاییان نژاد اظهار کرد: امروز در سی 
و هفتمین سالروز پیروزی انقلاب اسلامی شاهد حضور 
گسترده و با شکوه تر مردم در راهپیمایی ۲۲ بهمن بودیم 
و مردم ایران اسلامی و مردم شهر مقدس در راهپیمایی 
حضوری معنادار داشتند. وی افزود: راهپیمایی ۲۲ بهمن 
امسال مردم غیور پیام روشنی برای سردمداران استکبار 
است، استکبار جهانی باید این حقیقت را دریابند که درخت 
تنومند انقلاب اسلامی به بار نشسته و ندای استقلال و آزادی 
را در سراسر جهان طنین انداز نموده است. وی با اشاره به 
توطئه های دشمنان برای ضربه زدن به حرکت ایران اسلامی 
بیان کرد: مردم با حضور خود در این راهپیمایی به دنیا نشان 
دادند که تا پای جان در مسیر حفظ انقلاب و آرمان ها ثابت 
قدم هستند و حمایت آن ها همواره از انقلاب و نظام اسلامی 

ادامه خواهد داشت. 
شهردار قم تصریح کرد: شرکت و حضور اثرگذار مردم 
در راهپیمایی ۲۲ بهمن امسال تجدید میثاق مجددی است 
با امام خمینی )ره(، شهیدان گرانقدر و مقام معظم رهبری 
حضرت آیت الله خامنه ای در پاسداری از ودیعه الهی و هدیه 
غیبی نظام مقدس جمهوری اسلامی و حمایت از مردم آزاده 

و مظلوم جهان است.
و  مردم  این  از  باید  اینکه  به  اشاره  با  سقائیان نژاد 
حمایت های ایشان از نظام اسلامی قدر شناسی کرد، گفت: 
بهترین راه قدر شناسی خدمت به این مردم شریف است که 
در همه حال پشتیبانی خود را از نظام ثابت کرده اند و ما نیز 
در مدیریت شهری همه توان خود را به کار می گیریم که 
بتوانیم خدماتی در خورشان و شایسته را به ایشان ارائه کنیم.

با شرکت در راهپیمایی باشکوه رقم خورد:

حماسه مردم قم در ۲۲ بهمن
اخبـــار

علی  لاریجانی: 

حضور ایران در صحنه منطقه ای 
عامل ثبات و امنیت شده است

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: حضور ایران در صحنه منطقه ای 
عامل ثبات و امنیت شده است و همگان به تاثیر مثبت ایران در این عرصه 
اذعان می کنند و می گویند بدون حضور ایران نمی توان امنیت را در منطقه 

ایجاد کرد.
علی لاریجانی روز پنجشنبه با حضور در راهپیمایی ۲۲ بهمن در قم 
درگفت وگو با خبرنگاران افزود: پیروزیهای ملت ایران درصحنه های منطقه 

ای و بین المللی همراه با قاطعیت و دستاوردهای خوبی بوده است.
وی همچنین درخصوص حضور گسترده مردم در راهپیمایی ۲۲ بهمن 
گفت: باید تشکر کنم از حضور چشمگیر ملت در راهپیمایی سالروز پیروزی 
انقلاب اسلامی و قرائن موجود نشان می دهد که مردم حضور چشمگیری 
داشته اند. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه حضور 
مردم نشانگر عمق سهم ملت ایران نسبت به شرایط کشور است، گفت: این 

حضور چشمگیر نشانگر پشتیبانی ملت از تفکر نظام اسلامی ایران است.
وی اضافه کرد: حضور مردم نشانگر عمق سهم ملت ایران نسبت به شرایط 
کشور است، همانطور که روز گذشته نیز گفتم این راهپیمایی به شکرانه 

پیروزی هایی است که ملت ایران به دست آورده اند.
لاریجانی حضور مردم در راهپیمایی ۲۲ بهمن را نشانگر پشتیبانی از تفکر 
جمهوری اسلامی ایران دانست و اظهار کرد: دستاوردهای امروز کشور که 
جای شکر دارد نتیجه استقامت و پایداری ملت ایران بر روی آرمان های امام 

راحل و شهیدان است.
رئیس قوه مقننه گفت: دستاوردهایی که امروز ملت ایران به دست آورده 
اند چه در عرصه هسته ای و منطقه، همگی با راهنمایی های رهبر معظم 

انقلاب و پیگیری های معظم له به ثمر رسیده است.
لاریجانی افزود: این پیشرفت ها، نقش ولایت فقیه را در پیشبرد اهداف 
انقلاب نشان می دهد و امیدواریم با حضور ملت در صحنه و راهنمایی های 
رهبر معظم انقلاب به یک آبادانی و قدرت بیشتری برسد و مشکلات اقتصادی 
کشور نیز حل شود.وی ابراز امیدواری کرد که شرایط آینده، شرایط بهتری 

برای ملت ایران باشد.

آیت الله اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم:

همه باید مبانی انتخابات 
را بپذیرند

امام جمعه قم با تأکید بر اینکه انتخابات نباید دچار فتنه انگیزی و شبهه 
انگیزی شود، گفت: همه باید مبانی انتخابات را پذیرفته و زمینه حضور 

حداکثری و شکل گیری دو مجلس خوب را فراهم کنند.
آیت الله علیرضا اعرافی ظهر دیروز در خطبه های  نماز جمعه قم ضمن 
تقدیر از حضور چشمگیر و پرشور ملت در راهپیمایی ۲۲ بهمن تصریح کرد: 
دیروز بار دیگر ملت بزرگ ما و مردم شهرها و روستاهای کشور افتخار دیگری 
آفریدند و این موجب افتخار است که بیش از 5۰ سال است که ملت ما در 
خدمت اسلام و شکل گیری انقلاب قرار دارد و این افتخار و توفیق الهی قابل 

وصف و فهم نیست و یک دست دیگر این جریان را به پیش می برد.
امام جمعه قم با تأکید بر اینکه در طول سال های اخیر انقلاب اسلامی از 
چهار مرحله تاریخی عبور کرده است، خاطرنشان کرد: حضور پرشور مردم در 

۲۲ بهمن قدم به قدم در پیشبرد انقلاب سهیم بوده است.
وی ادامه داد: از سال ۴۲ هسته های اصلی انقلاب پایه ریزی شده و بیش 
از یک دهه زجرها و مشکلات تحمل شد تا اینکه سال 5۷ این نهال به ثمر 
نشست و انقلاب اسلامی به پیروزی رسید و زمان آن رسید که ارکان انقلاب 
را نهادینه سازی کنیم. آیت الله اعرافی تثبیت انقلاب و دفاع از آن در برابر 
هجوم های خارجی را یکی از مراحل شکل گیری انقلاب اسلامی عنوان کرد 
و افزود: دشمن پس از پیروزی انقلاب از همه عرصه ها به ما هجوم آوردند تا 
این شجره طیبه را از بین ببرند اما ملت با قدرت ایستادگی کردند و انقلاب 
اسلامی با اقتدار تثبیت شد. آیت الله اعرافی تصریح کرد: امروز در همه جای 
عالم درس خواندگان قم مقدس و عاشقان انقلاب و پیروان امامت و ولایت در 
حال پیشرفت هستند و انوار دانش اسلامی از ایران به عالم گسترش یافته است 

و همه این موفقیت ها ثمره ۲۲ بهمن شما ملت بزرگ ایران است.
وی حرکت توفنده ملت ایران زیر لوای انقلاب اسلامی در عالم را نیازمند 
مراقبت دانست و گفت: ما باید هم در داخل مراقب باشیم و هم در خارج 
از کشور تا این جریان بیداری در عالم به سرعت پیش رود. امام جمعه قم 
توطئه های دشمنان برای ضربه زدن به پایه های انقلاب اسلامی را مورد توجه 
قرار داد و افزود: امروز برخی در داخل و خارج تلاش می کنند چهره ستم شاهی 
را تطهیر کنند و سعی در تبیین خوبی های ستم شاهی دارند که این توطئه ای 
بیش نیست. وی به تلاش برخی افراد برای تطهیر چهره استکبار در عالم اشاره 
کرد و گفت: توطئه دیگر دشمن تلاش در تغییر گفتمان انقلاب اسلامی است 
که براساس عقل، فکر و منطق شکل  گرفته و همواره در برابر ظلم و ستم 
ظالمان ایستاده، باید مراقب باشیم که این گفتمان مهم و ارزشمند تغییر نیابد 
و تلاش در این راستا از طرف هرکسی که باشد خواسته یا ناخواسته قابل 
قبول نیست. اعرافی تلاش دیگر دشمن را در مسیر ایجاد اختلاف در سطح 
جامعه عنوان کرد و افزود: ایجاد اختلاف و تضعیف پایه های وحدت که یکی از 

مهم ترین آن ها ولایت و رهبری است توطئه دیگر دشمنان است.
وی با اشاره به برگزاری انتخابات مجلس خبرگان رهبری و مجلس شورای 
اسلامی در هفت اسفند خاطرنشان کرد: پس از موفقیت چشمگیر در آزمون 
۲۲ بهمن، باید به عنوان وظیفه ملی و شرعی آماده حضور در آزمون دوم 

یعنی انتخابات شویم.
امام جمعه قم با تأکید بر سخن مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه حضور در 
انتخابات بیعت با رسول خدا است، گفت: انتخابات مظهر اقتدار ملت و پشتوانه 
عظمت کشور در بحران های امروز است، نباید انتخابات دچار فتنه انگیزی و 
شبهه انگیزی شود و همه باید مبانی انتخابات را بپذیرند و ملت با حداکثر 

مشارکت و بهترین انتخاب در این صحنه حضور یابند.
وی در پایان سخنان خود با تأکید بر اینکه امیدواریم در هفت اسفند 
شاهد درخشش انوار انقلاب در انتخابات و شکل گیری دو مجلس خوب باشیم، 

پیروزی های مقاومت اسلامی در سوریه را تبریک گفت.

مزایده عمومی فروش ملک
یک سازمان دولتی قصد فروش املاک و اراضی مشروحه زیر از طریق برگزاری مزایده عمومی را دارد. متقاضیان می توانند جهت رویت مدارک 
مالکیت ، اخذ نمونه فرم ها و اطلاع از شرایط و چـگونگی شرکـت در مزایده ، از اول وقت اداری روزشنبه مورخ 94/11/17تا پایان وقت اداری روز 
سه شنبه مورخ 94/12/04 ) به غیر از ایام تعـطیل (  به نشانـی های زیر مراجعه و یا با شماره تلفن های زیر تماس حاصل نمایند. در ضمن تاریخ 

بازگشایی صندوق مزایده ساعت10روز یکشنبه مورخ94/12/09در محل دفتر تهران می باشد.

1– شرکت در مزایده مستلزم واریز 5 درصد قیمت پایه ملک به شماره حساب اعلامی 
و ارائه رسید مربوطه یا تحویل ضمانت نامه بانکی معادل 5 درصد قیمت پایه می باشد .

2– شرکت در مزایده به منزله قبول شرایط مزایده گزار می باشد .
3- مزایده گزار در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار می باشد. 

4- متقاضیان شرکت در مزایده بایستی حضوری مراجعه و سوابق و مدارک مربوطه 
را رویت و امضا نمایند.

5–به سوابق ارسالی و مراجعات بعد از مهلت تعیین شده و پیشنهادات مشروط و 

مبهم ترتیب اثر داده نخواهد شد.
آدرس دفترتهران :  تهران،میدان شهدا،خیابان پیروزی–روبروی ایستگاه مترو 
شیخ الرئیس پشت کلانتری 110 پلاک 6 دفتر هیئت اجرائی فروش ، شماره تلفنهای 

33301737 و 33301738 و 09126472768
آدرس دفتر استان قم :  قم ، مابین عوارضی تهران و کاشان ، بلوار ولایت ، ستاد 
فرماندهی انتظامی استان قم ، معاونت مهندسی دفتر فروش املاک ، شماره تلفن های 

0252182270–0252182115– 09127586152 و 09126472768

دانش آموزان ممتاز دبستان دخترانه حاج محمد ضاد )۲(

زینب یوسفی
پایه  چهارم

معدل: خیلی خوب

محدثه منتظر
پایه پنجم

معدل خیلی خوب

مائده مهری
پایه  ششم 

معدل خیلی خوب

مهسا محمودی
پایه  چهارم

معدل: خیلی خوب

مبینا فلاح
پایه پنجم

معدل خیلی خوب

هدیه احمدی مودب
پایه  ششم 

معدل خیلی خوب

فاطمه قاضی
پایه  چهارم

معدل: خیلی خوب

فاطمه بغدادی
پایه پنجم

معدل خیلی خوب

فرشته رسولی
پایه  ششم 

معدل خیلی خوب

حدیثه سادات ساداتی
پایه  چهارم

معدل: خیلی خوب

الهه قدیم
پایه پنجم

معدل خیلی خوب

سارا اورجی 
پایه  ششم 

معدل خیلی خوب

هانیه اسکندری
پایه  چهارم

معدل: خیلی خوب

یگانه بابایی راهجردی
پایه پنجم

معدل خیلی خوب

فاطمه سادات میرمحمدی 
پایه  ششم 

معدل خیلی خوب

مبینا مهری
پایه  چهارم

معدل: خیلی خوب

فاطمه رشیدی قلعه
پایه پنجم

معدل خیلی خوب

زهرا ابراهیمی
پایه  ششم 

معدل خیلی خوب

هدیه مهری
پایه  چهارم

معدل: خیلی خوب

نازنین زهرا نوروزی
پایه پنجم

معدل خیلی خوب

ثنا   سلیمی
پایه  ششم 

معدل خیلی خوب

پریا بختیاری
پایه  چهارم

معدل: خیلی خوب

شقایق جمالی
پایه پنجم

معدل خیلی خوب

فاطمه عبدالهی آرا
پایه  ششم 

معدل خیلی خوب

فهیمه فرشتیان
پایه  چهارم

معدل: خیلی خوب

نرجس طلبی
پایه پنجم

معدل خیلی خوب

زهرا سادات سید الحسینی
پایه  ششم 

معدل خیلی خوب

سمانه میرزایی
پایه  چهارم

معدل: خیلی خوب

فاطمه غلامی )حسن(
پایه پنجم

معدل خیلی خوب

نگین بخشی پور
پایه  ششم 

معدل خیلی خوب

زهرا علیمحمدی
پایه  چهارم

معدل: خیلی خوب

سارا علی حسینی
پایه پنجم

معدل خیلی خوب

سپیده شعبانی تشریق
پایه  ششم 

معدل خیلی خوب

فاطمه دولتی
پایه  چهارم

معدل: خیلی خوب

ریحانه ستاروندی
پایه پنجم

معدل خیلی خوب

آتنا اسم خانی
پایه  ششم 

معدل خیلی خوب

با سپاس فراوان از آموزگاران دلسوز آموزشگاه    پایه چهارم: خانم ها عاصمی، نوری، دانشور     پایه پنجم: خانم ها سبزعلی پور، حاجی زاده، زینی وند      پایه ششم، خانم ها جدایی، خیر خواه ، عباس دخت  


